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ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣυνΕνΤΕυξΗ

Δημητρης μάντζος   

Το Σύνταγμα είναι πολύ σοβαρή 
υπόθεση για να αποτελεί 

αντικείμενο «παζαριού» όπως το 
θέλει ο κ. Πρωθυπουργός

ΓΙΩρΓος 
ΠάΠάνΙΚοΛάοΥ

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣυνΕνΤΕυξΗ

ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΓΛυΦΑΔΑΣ

«Διατηρούμε 
πάντοτε ως γνώμονα 
την καλύτερη δυνατή

 και ισόρροπη ανάπτυξη 
όλης της περιοχής»

Ποια εκεχειρια; ο Πούτιν τα θέλει όλα
▶σελ. 43 Ο Πούτιν «παίζει» με τηΝ ψυχολογία του Τραμπ

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος & Βουλευτής Επικρατείας ΠΑΣΟΚ- ΚΙνΑΛ

▶σελ. 12

ΩΡΑ ΕΠΑΝΕΚΚΙΝΗΣΗΣ

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣυνΕνΤΕυξΗ

μάρΙά νεφεΛη ΧάτζηΙΩάννΙΔοΥ

«Ενισχύουμε τη γυναικεία 
επιχειρηματικότητα με νέες 

χρηματοδοτήσεις» 

Βουλευτής Επικρατείας νΔ

▶σελ. 20

Φύγη προς
τα εμπρός ▶σελ. 18

Το ΚΕνΤΑυΡΟΣ είναι 
50% φθηνότερο από τα 
ξένα συστήματα ▶σελ. 16

ν.ΔενΔΙάς

σε προμήθειεσ 
οπλων εωσ το 2036

Έδωσε την επενδυτική βαθμίδα στην ελλάδα και η Moody's ▶σελ. 31

▶σελ. 2-3   από την Κορίνα Τριανταφύλλου ▶σελ. 4 -8

ΙςράηΛ-εΛΛάΔά - ΚΥΠρος 
Δεν χαρίζουν ρόλο «χωροφύλακα» στην Τουρκία

▶σελ. 14-15

ΕξΟΠΛΙΣΤΙΚΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ
mamoyθ ΓΙνΕΤΑΙ ΑΣΠΙΔΑ 

ΓΙΑ ΤΗ ΧΩΡΑ ΜΕ 
ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΑ ΑΠΟ 25 ΔΙΣ. €

«Ο Κυριάκος αναλαμβάνει 
δράση: Αλλαγές που θα 

κρίνουν το μέλλον» 
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Ο 
κυβερνητικός ανασχηματισμός έρ-

χεται σε μια ιδιαίτερα δύσκολη συ-

γκυρία, όπου η χώρα βρίσκεται 
αντιμέτωπη με τις συνέπειες της 
τραγωδίας των Τεμπών. Οι πολίτες 

αναμένουν από την κυβέρνηση να αναλάβει άμε-

σα δράση για την αποκατάσταση της εμπιστο-

σύνης και την ενίσχυση της ασφάλειας σε όλα 
τα επίπεδα. Στη σκιά του τραγικού συμβάντος, 
η κυβέρνηση καλείται να προχωρήσει σε ριζικές 
αλλαγές, προκειμένου να διασφαλίσει ότι τέτοιες 
τραγωδίες δεν θα επαναληφθούν, ενώ ταυτόχρο-

να να ανταποκριθεί στις ανάγκες των πολιτών και 
να αναδείξει στη πράξη μια πιο αποτελεσματική 
διακυβέρνηση.
Τα καινούργια πρόσωπα που μπήκαν στην κυβέρ-

νηση, σχολιάστηκαν ως μια προσπάθεια ανανέω-

σης του κυβερνητικού σχήματος. Αξιοσημείωτο 
είναι το γεγονός ότι για πρώτη φορά ο ανασχη-

ματισμός συνδυάζει αλλαγές προσώπων με την 
εισαγωγή πιο νέων στελεχών, κυρίως για να ανα-

νεωθεί, όπως επισημαίνουν οι πολιτικοί παρατη-

ρητές, η εικόνα της κυβέρνησης στα τελευταία 
χρόνια της θητείας της. Η νέα κυβέρνηση ενσω-

ματώνει επίσης την αναγνώριση της ανάγκης για 
αποτελεσματικότητα και αναδιοργάνωση των 
υπουργείων, ιδίως στο Μαξίμου και σε σημαντικά 
υπουργεία, όπως το Υπουργείο Οικονομικών και 
το Υπουργείο Υποδομών.

Η κυβέρνηση του κυριάκου Μητσοτάκη προχώρησε 
σε ανασχηματισμό με αρκετές μετακινήσεις και νέες 

τοποθετήσεις προσώπων σε υπουργεία

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ: Κυριάκος Μη-

τσοτάκης
Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης: 
Κωστής Χατζηδάκης

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΘΝΙΚΗΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
Υπουργός: Κυριάκος Πιερρακάκης
Αναπληρωτής Υπουργός: Νίκος Πα-

παθανάσης
Υφυπουργός: Γιώργος Κώτσηρας
Υφυπουργός Θάνος Πετραλιάς

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ
Υπουργός: Γιώργος Γεραπετρίτης
Υφυπουργός: Αλεξάνδρα Παπαδο-

πούλου
Υφυπουργός: Τάσος 
Χατζηβασιλείου
Υφυπουργός αρμόδιος για τον 
απόδημο Ελληνισμό: Γιάννης
Λοβέρδος

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΘΝΙΚΗΣ ΑΜΥΝΑΣ
Υπουργός: Νίκος Δένδιας
Υφυπουργός: Θανάσης Δαβάκης

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ
Υπουργός Θοδωρής Λιβάνιος
Υφυπουργός Βασίλης Σπανάκης
Υφυπουργός για θέματα Μακεδονί-
ας  Θράκης Κώστας Γκιουλέκας
Υφυπουργός Βιβή Χαραλαμπογιάν-

νη

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΑΙΔΕΙΑΣ 
ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ ΚΑΙ
 ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ
Υπουργός Σοφία Ζαχαράκη
Αναπληρωτής Υπουργός με αρμοδι-
ότητα τον Αθλητισμό Γιάννης Βρού-

τσης
Υφυπουργός αρμόδιος για την τρι-
τοβάθμια εκπαίδευση Νίκος Παπαϊ-
ωάννου
Υφυπουργός Κώστας Βλάσης

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ
Υπουργός Άδωνις Γεωργιάδης
Αναπληρώτρια Υπουργός Ειρήνη 
Αγαπηδάκη
Υφυπουργός Δημήτρης Βαρτζόπου-

λος
Υφυπουργός Μάριος Θεμιστοκλέ-

ους

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΠΟΔΟΜΩΝ 
ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ
Υπουργός Χρίστος Δήμας
Αναπληρωτής Υπουργός αρμόδιος 
για τις μεταφορές Κωνσταντίνος 
Κυρανάκης
Υφυπουργός  Νίκος Ταχιάος

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ 
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ
Υπουργός Σταύρος Παπασταύρου
Υφυπουργός Νίκος Ταγαράς
Υφυπουργός αρμόδιος για θέματα 
ενέργειας Νίκος Τσάφος

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ
Υπουργός Τάκης Θεοδωρικάκος
Υφυπουργός αρμόδιος για θέματα 
έρευνας και καινοτομίας Αρίστος 
Δοξιάδης
Υφυπουργός Λάζαρος
 Τσαβδαρίδης

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΡΓΑΣΙΑΣ 

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ
Υπουργός Νίκη Κεραμέως
Υφυπουργός Κώστας Καραγκούνης
Υφυπουργός Άννα Ευθυμίου

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ 
ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ  
Υπουργός Μιχάλης Χρυσοχοΐδης
Υφυπουργός Γιάννης Λαμπρόπου-

λος

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ
Υπουργός Γιώργος Φλωρίδης
Υφυπουργός Γιάννης Μπούγας

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ
Υπουργός Λίνα Μενδώνη

Υφυπουργός Ιάσονας Φωτήλας

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ 
ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΣΗΣ ΚΑΙ ΑΣΥΛΟΥ
Υπουργός: Μάκης Βορίδης
Υφυπουργός: Σέβη Βολουδάκη

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
 ΣΥΝΟΧΗΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΣ
Υπουργός Δόμνα Μιχαηλίδου
Υφυπουργός: Έλενα Ράπτη

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΑΓΡΟΤΙΚΗΣ 
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΚΑΙ ΤΡΟΦΙΜΩΝ
Υπουργός Κώστας Τσιάρας
Υφυπουργός Διονύσης Σταμενίτης
Υφυπουργός Χρήστος Κέλλας

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ ΚΑΙ 
ΝΗΣΙΩΤΙΚΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ
Υπουργός Βασίλης Κικίλιας
Υφυπουργός Στέφανος Γκίκας

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ
Υπουργός Όλγα Κεφαλογιάννη
Υφυπουργός Άννα Καραμανλή

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΨΗΦΙΑΚΗΣ 
ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ
Υπουργός Δημήτρης  
Παπαστεργίου
Υφυπουργός Χρήστος Μπουκώρος

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ ΚΡΙΣΗΣ 
ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
Υπουργός Γιάννης Κεφαλογιάννης
Υφυπουργός Κώστας Κατσαφάδος
Υφυπουργός Ευάγγελος Τουρνάς
Υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέρ-

τσος
Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουρ-

γώ Θανάσης Κοντογεώργης

Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουρ-

γώ και Κυβερνητικός Εκπρόσωπος 
Παύλος Μαρινάκης
Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουρ-

γώ Γιώργος Μυλωνάκης

Οι 7 που παραμένουν
Ο λόγος για τον Άδωνι Γεωργιάδη, 
υπουργό Υγείας, τον Θοδωρή Λι-
βάνιο, υπουργό Εσωτερικών, τον 
Κώστα Τσιάρα, υπουργό Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων, τον Γιώρ-

γο Φλωρίδη, υπουργό Δικαιοσύνης, 
και την Λίνα Μενδώνη, υπουργό 
Πολιτισμού. Επίσης, συμπεριλαμβά-

νονται ο Νίκος Δένδιας, υπουργός 
Άμυνας, και ο Γιώργος Γεραπετρί-

της, υπουργός Εξωτερικών.

Οι 4 που φεύγουν
Την ίδια ώρα, 4 υπουργοί έμειναν 
εκτός της νέας σύνθεσης της κυ-

βέρνησης. Πρόκειτα για τον Χρήστο 
Σταϊκούρα, ο οποίος θα αντικατα-

σταθεί στο Υπουργείο Μεταφορών 
και Υποδομών από τον Χρίστο Δήμα, 
τον Νίκο Παναγιωτόπουλο, τον 
οποίο αντικαθιστά στο υπουργείο 
Μετανάστευσης ο Μάκης Βορίδης, 
τον Θεόδωρο Σκυλακάκη, στη θέση 
του οποίου στο υπουργείο Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας πηγαίνει ο 
Σταύρος Παπασταύρου και ο Χρή-

στος Στυλιανίδης, ο οποίος φεύγει 
από το υπουργείο Ναυτιλίας και στη 
θέση του πηγαίνει ο Βασίλης Κικί-
λιας.
Ο ανασχηματισμός προκάλεσε έντο-

νες αντιδράσεις από τα κόμματα της 
Αντιπολίτευσης, με το ΠαΣοΚ, τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ, και το Κίνημα Δημοκρατίας να 
αναφέρουν πως ο ανασχηματισμός 
αποτυγχάνει να καλύψει τις ανάγκες 
της κοινωνίας και ανακυκλώνει απο-

τυχημένα πρόσωπα και πολιτικές.
Ενδεικτικά, το ΠαΣοΚ χαρακτήρισε 
τον ανασχηματισμό ως «στρατηγικό 
αδιέξοδο», ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ τον θεώ-

ρησε «προσβλητικό» για την ελλη-

νική κοινωνία, επισημαίνοντας ότι η 
κυβέρνηση αγνοεί τα προβλήματα 
των πολιτών και συνεχίζει με την ίδια 
αποτυχημένη πολιτική.
Ο Πρωθυπουργός, όπως λένε πη-

γές στο Μαξίμου, προσδοκά από τον 
ανασχηματισμό να ενισχύσει την κυ-

βερνητική ομάδα με πρόσωπα που 
διαθέτουν την δυναμική και την ικα-

νότητα να ανταποκριθούν στις απαι-

τήσεις της εποχής, ειδικά μετά την 
τραγωδία των Τεμπών. Επιθυμεί να 
στείλει το μήνυμα ότι η κυβέρνηση 
προχωρά σε ουσιαστικές αλλαγές 
και βελτιώσεις, τόσο στο επίπεδο 
της διακυβέρνησης όσο και στη δι-
αχείριση κρίσιμων θεμάτων όπως η 
δημόσια ασφάλεια και η μεταρρύθ-

μιση των υποδομών. Στοχεύει με τον 
ανασχηματισμό μέχρι τις εκλογές 
του 2027, οι πολίτες να δουν μια κυ-

βέρνηση πιο προσαρμοσμένη στις 
σύγχρονες προκλήσεις. Με την ενί-
σχυση του κυβερνητικού σχήματος, 
επιδιώκεται να βελτιωθεί η διαχείρι-
ση κρίσιμων τομέων, όπως η δημό-

σια ασφάλεια, οι υποδομές και η κοι-

νωνική πρόνοια. 
Παρά τις δυσκολίες της συγκυρί-
ας, ο Πρωθυπουργός και οι υπουρ-

γοί θα κληθούν να αναδείξουν απο-

τελεσματικότητα, μετριοπάθεια και 
διαφάνεια στην καθημερινή διακυ-

βέρνηση. Η ελπίδα του κυβερνητι-
κού επιτελείου είναι ότι, με ενέρ-

γειες που ανταποκρίνονται στις 
ανάγκες των πολιτών, η κυβέρνηση 
θα αποκαταστήσει την εμπιστοσύ-

νη και θα δημιουργήσει τις βάσεις 
για μια ισχυρή και σταθερή χώρα 
έως το 2027.
Οι πολίτες, από την άλλη, αναμένουν 
από τον νέο ανασχηματισμό να φέρει 
ανανέωση και αποτελεσματικότητα 
στη διακυβέρνηση. Ελπίζουν σε μια 
πιο συντονισμένη και δυναμική ομά-

δα, ικανή να ανταποκριθεί στις προ-

κλήσεις της εποχής και να προάγει 
τις μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώ-

σουν την καθημερινότητά τους. Η 
ενίσχυση της διαφάνειας, η ενδυνά-

μωση του κράτους πρόνοιας και η 
ενίσχυση της οικονομικής ανάπτυξης 
είναι προτεραιότητες που αναμένεται 
να ικανοποιηθούν. Ο νέος ανασχημα-

τισμός ευελπιστούν όλοι να προσφέ-

ρει την ελπίδα για μια πιο σύγχρονη, 
καινοτόμο και ευέλικτη κυβέρνηση, 
που θα λειτουργεί προς όφελος της 
κοινωνίας και των πολιτών.
Αν τελικά ο ανασχηματισμός φέρει 
νέες προσδοκίες, θα εξαρτηθεί από 
την αποτελεσματικότητα των νέων 
υπουργών στην εφαρμογή των ανα-

γκαίων μεταρρυθμίσεων για την απο-

κατάσταση της εμπιστοσύνης καθώς 
και από τον τρόπο που θα κατορθώ-

σουν να βελτιώσουν την καθημερινό-

τητα των Ελλήνων πολιτών .

αναλυτικά η σύνθεση της κυβέρνησης:
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 Με τα μέλη των οικογένειών τους στο πλευρό τους οι νέοι υπουργοί και υφυπουργοί έδωσαν τον θρησκευτικό 
όρκο ενώπιον του Προέδρου της Δημοκρατίας Κωνσταντίνου Τασούλα 

Π
ραγματοποιήθηκε στο Προεδρικό Μέγαρο η 
ορκωμοσία των νέων μελών της κυβέρνησης 
μετά τον ανασχηματισμό στον οποίο προχώ-

ρησε χθες Παρασκευή (14.3.25) ο πρωθυ-

πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης.
Μετά τις 10:30 το πρωί του Σαββάτου (15.3.25) οι νέοι 

υπουργοί και υφυπουργοί της κυβέρνησης άρχισαν να 
προσέρχονται στο Προεδρικό Μέγαρο για την ορκω-

μοσία παρουσία του νέου Προέδρου της Δημοκρατί-
ας, Κωνσταντίνου Τασούλα. Της τελετής ορκωμοσίας 
χοροστάτησε ο αρχιμανδρίτης Ιωάννης Καραμούζης 
καθώς ο Αρχιεπίσκοπος Αθηνών και Πάσης Ελλάδος Ιε-

ρώνυμος έχει μεταβεί στη Θεσσαλονίκη για την κηδεία 
του μακαριστού Μητροπολίτη πρώην Θεσσαλονίκης Άν-

θιμου. Μετά την ορκωμοσία του νέου αντιπροέδρου της 
κυβέρνησης, Κωστή Χατζηδάκη και των νέων υπουργών 
και υφυπουργών, ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας υπέ-

γραψε το Πρωτόκολλο της Ορκωμοσίας.

 ορκωμοσία νέας κυβέρνησης: 
Όλα όσα έγιναν στο Προεδρικό 

η γραβάτα με την ελληνική σημαία, οι μπλε φάκελοι και τα «πηγαδάκια»
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Σ
ε περίοδο μεγάλων προκλήσεων ανα-

λαμβάνει το Υπουργείο Παιδείας η Σο-

φία Ζαχαράκη.
Η 49χρονη πολιτικός, εκπαιδευτικός 
ως προς τις σπουδές και την επαγγελ-

ματική της δραστηριότητα, επιστρέφει, αναβαθ-

μισμένη ουσιαστικά, στο Μαρούσι αφού για 1 
1/2 χρόνο (από τις 9 Ιουλίου μέχρι τις 4 Ιανου-

αρίου του 2021) είχε διατελέσει Υφυπουργός 
Παιδείας (πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας 
εκπαίδευσης και Ειδικής Αγωγής).

Η κα Ζαχαράκη έχει να αντιμετωπίσει 
τα εξής το προσεχές διάστημα:
Την εφαρμογή του νόμου για τα ιδιωτικά (μη 
κρατικά Πανεπιστήμια στην Ελλάδα), μία μεταρ-

ρύθμιση που στην κυβέρνηση θεωρούν κομβική. 
Σ’ αυτήν την αποστολή η νέα Υπουργός, θα έχει 
στο πλευρό του και αρμόδιο για την τριτοβάθμια 
εκπαίδευση, τον πρώην γενικό γραμματέα του 
Υπουργείου και πρώην πρύτανη του ΑΠΘ Νίκου 
Παπαϊωάννου. Ο εν λόγω θεωρείται θιασώτης 
της παρουσίας των ιδιωτικών πανεπιστημίων στη 
χώρα αλλά και της σύνδεσης της επιχειρηματικό-

τητας με τα ελληνικά δημόσια ΑΕΙ. Θυμίζουμε ότι 
από τον Σεπτέμβριο του 2025 θα λειτουργήσουν 
τα πρώτα μη κρατικά ΑΕΙ στην Ελλάδα.
Το Υπουργείο βρίσκεται επίσης σε ανοιχτό πό-

λεμο με τους εκπαιδευτικούς. Ηδη περισσότεροι 
από 2500 έχουν παραπεμφθεί στα πειθαρχικά 

συμβούλια για το γεγονός ότι επιμένουν στην 
απεργία-αποχή από τη διαδικασία αξιολόγησης. 
Ως προς αυτό ο απερχόμενος Κυριάκος Πιερρα-

κάκης παρουσιάστηκε αμείλικτος και άκαμπτος 
ως προς την εφαρμογή του αμφιλεγόμενου νό-

μου ανεξάρτητα από το κόστος. Μένει να δούμε 
ποια θα είναι η στάση της Σοφίας Ζαχαράκη η 
οποία προέρχεται από τον εκπαιδευτικό χώρο. 
Τους προηγούμενους πολλούς μήνες, το Υπουρ-

γείο Παιδείας είχε αρχίσει να επεξεργάζεται σχέ-

διο για την πλήρη αλλαγή του τρόπου εισόδου 
των αποφοίτων Λυκείου στα Ελληνικά Πανεπι-
στήμια, δημόσια και μη. Ο στόχος ήταν να εφαρ-

μοστεί το εθνικό απολύτηριο σε βάθος χρόνου 
(ίσως μέσα στην επόμενη τριετία) χωρίς όμως να 
έχουν γνωστοποιηθεί αναλυτικές λεπτομέρειες. 
Η νέα ηγεσία εδώ αναμένεται να βάλει τη δική της 
σφραγίδα.
Η κα Ζαχαράκη θα “τρέξει” το πρόγραμμα για την 
ανανέωση των υποδομών των σχολικών συγκρο-

τημάτων ανά τη χώρα οι οποίεες παρουσιάζουν 
πολύ μεγάλα προβλήματα λόγω της παλαιότητάς 
τους. Το “Μαρριέτα Γιαννάκου” και τα χρήματά 
του βρίσκοντα πάνω στο τραπέζι και τα πρώτα 
έργα έχουν ήδη ανακοινωθεί.
Τέλος, η νέα Υπουργός θα χειριστεί το ζήτημα 
της λειτουργίας των πρώτων Ωνάσειων Σχολείων, 
κατ’ εφαρμογή του σχετικού νόμου που ψηφίστη-

κε πριν από δύο μήνες από τη Βουλή ο οποίος 
όμως έχει προκαλέσει μεγάλες αντιδράσεις.

Ο 
Κυριάκος Πιερρακάκης είναι πολιτικός 
επιστήμονας και πληροφορικός, ο οποίος 
γεννήθηκε και μεγάλωσε στην Αθήνα, στα 
Κάτω Πατήσια, και έχει καταγωγή από την 
Αρεόπολη και τις Κροκεές Λακωνίας.

Στις εθνικές εκλογές του 2023 εξελέγη Βουλευτής Α’ 
Αθηνών με τη Νέα Δημοκρατία και ανέλαβε Υπουργός 
Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, έναν ρόλο 
που κατείχε μέχρι και σήμερα με μεγάλη επιτυχία.
Νωρίτερα, διατέλεσε υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης στην Κυβέρνηση του Κυριά-

κου Μητσοτάκη και έχει προεδρεύσει δύο φορές στη 
Σύνοδο του Global Strategy Group του ΟΟΣΑ, το 2021 
και το 2024. Κατά τη διάρκεια της θητείας του υπήρξαν 
πολλές διακρίσεις για το Υπουργείο Ψηφιακής Διακυ-

βέρνησης και για τον ίδιο.
Ενδεικτικά, έλαβε τιμητικό βραβείο για τη συμβολή 
του στον ψηφιακό μετασχηματισμό της χώρας από 
το British Computer Society, καθώς και δύο βραβεύ-

σεις από το WITSA – Παγκόσμιο Σύνδεσμο Υπηρεσιών 
Καινοτομίας και Τεχνολογίας: το 2021 για τo συνολικό 
έργο του Υπουργείου και το 2022 για την εφαρμογή 
«myhealth». Ακόμα, ανέλαβε Διευθυντής Ερευνών του 
ανεξάρτητου, μη κερδοσκοπικού οργανισμού έρευνας 
και ανάλυσης, «διαΝΕΟσις». Από τη θέση αυτή συντό-

νισε σειρά ερευνητικών ομάδων για την παραγωγή με-

λετών που είχαν ως κύριο αντικείμενο την οικονομική 
και παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας. Νωρίτερα 
είχε εργαστεί σε ερευνητικά ινστιτούτα της Ελλάδας 
και του εξωτερικού πάνω σε θέματα που αφορούν στην 
ψηφιακή πολιτική. Όσον αφορά στις σπουδές του, αξί-
ζει να σημειωθεί πως αποφοίτησε από το Πανεπιστήμιο 

MIT (M.Sc. στην τεχνολογική πολιτική). Νωρίτερα, το 
2007, είχε ολοκληρώσει τις σπουδές του στο Harvard 
Kennedy School (Master στη δημόσια πολιτική), ενώ το 
2005 είχε αποφοιτήσει από το Τμήμα Πληροφορικής 
του Οικονομικού Πανεπιστημίου Αθηνών. Είναι απόφοι-
τος του Λεοντείου Λυκείου Πατησίων.

Υπουργός οικονομικών ο κυριάκος Πιερρακάκης
 Ποιος είναι ο νέος «τσάρος» της οικονομίας

Την ηγεσία του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών αναλαμβάνει ο Κυριάκος Πιερρακάκης, όπως ανακοίνωσε 
νωρίτερα ο υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ και Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, Παύλος Μαρινάκης, καθώς ο πρώην υπουργός 

Κωστής Χατζηδάκης «μετακομίζει» στον πρώτο όροφο του Μεγάρου Μαξίμου.

ATTICA MEDIA GROUP 
•Αριθμός Γ.Ε.ΜΗ.: 178060501000

•Ευρωπαϊκός ταυτοποιητής (EUID): 
ELGEMI.178060501000

•    Επιμελητήριο Έγγραφής:
 ΕΜΠΟΡΙΚΟ & ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΟ

 ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
•Αριθμός Φορολογικού 
Μητρώου: 802559992

    
Επικοινωνήστε μαζί μας στο email 

info@attticatimes.gr

 Σοφία Ζαχαράκη: 

Μια εκπαιδευτικός στο υπουργείο παιδείας 
και 5 σοβαρές προκλήσεις 

 Η Σοφία Ζαχαράκη επιστρέφει στο Υπουργείο Παιδείας στο οποίο είχε υπηρετήσει ως Υφυπουργός στην 
πρώτη κυβερνητική της παρουσία. 
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Αντιπρόεδρος της κυβέρνησης

Δικλείδα ασφαλείας ο χατζηδάκης 

πολιτικη

Π
ρώτον, ο ανασχηματισμός δεν σηματο-

δοτεί μια «νέα αρχή» μετά την καταιγίδα 
των Τεμπών. Έτσι κι αλλιώς, οι ανασχη-

ματισμοί δεν έσωσαν ποτέ καμία κυβέρ-

νηση που βρισκόταν σε αποδρομή -παρά 
την επιμονή των πρωθυπουργών να αναζητούν σε 
αυτούς σανίδα σωτηρίας. Η κυβέρνηση Μητσοτάκη 
δεν αποτελεί εξαίρεση. Ποιος αλήθεια θεωρεί ότι 
αλλάζουν τα πράγματα στον τόπο επειδή ο Πιερρα-

κάκης ανέλαβε το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών; Ποιος αλήθεια πιστεύει ότι για την 
κακή εικόνα της κυβέρνησης έφταιγαν ο Σταϊκού-

ρας, ο Παναγιωτόπουλος, ο Σκυλακάκης και ο Στυ-

λιανίδης που κόπηκαν; Ποιος αλήθεια εκτιμά ότι η 
τοποθέτηση του Δίμα στο Μεταφορών θα κάνει τη 
διαφορά στην ασφάλεια των σιδηροδρόμων;
Πέρα από τη γενική αδυναμία των ανασχηματισμών 
να αλλάξουν τους όρους του παιχνιδιού, το νέο κυ-

βερνητικό σχήμα αναδεικνύει την επισφαλή θέση 
της κυβέρνησης: Κανένας πολιτικός από άλλους 
χώρους και καμία σημαίνουσα προσωπικότητα της 
κοινωνίας των πολιτών δεν συμπεριλαμβάνεται στη 
νέα κυβέρνηση. Ηγεμονικοί μπορούν να είναι μόνο 
όσοι έχουν τον αέρα της νίκης. Η μοναξιά συνοδεύει 
πάντα την παρακμή. 
Αμετακίνητοι είναι 10 υπουργοί της κυβέρνησης, που 
δεν θα εγκαταλείψουν τα νευραλγικά χαροφυλάκιά 
τους, μετά τον ανασχηματισμό που ανακοινώθηκε.
Πρόκειται για τους υπουργούς Εξωτερικών Γιώρ-

γο Γεραπετρίτη, Άμυνας Νίκο Δένδια, Εσωτερικών 
Θοδωρή Λιβάνιος, Ανάπτυξης Τάκη Θεοδωρικάκο, 
Προστασίας του Πολίτη Μιχάλη Χρυσοχοϊδη, Πολιτι-
σμού Λίνα Μενδώνη, Δικαιοσύνης Γιώργο Φλωρίδη, 
Εργασίας Νίκη Κεραμέως, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Τροφίμων Κώστας Τσιάρας και Υγείας Άδωνις Γεωρ-

γιάδης.

Ποια είναι τα βασικά στοιχεία από το νέο κυβερνητικό σχήμα που ανακοίνωσε πριν λίγο ο 
κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης: 
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χρήστος Δήμας στο τιμόνι των Μεταφορών

H 
προαγωγή του στο υπουργικό συμβού-

λιο αντανακλά την προσπάθεια ανανέ-

ωσης του πολιτικού σκηνικού, με κυ-

βερνητικές πηγές να σημειώνουν πως 
«η κυβέρνηση αλλάζει γενιά και φιλο-

σοφία, με στόχο την αποτελεσματικότητα και την 
ταχύτητα στο κυβερνητικό έργο»  – και ο Χρήστος 
Δήμας είναι ακριβώς ένας από αυτούς τους γαλά-

ζιους εκπροσώπους της νέας γενιάς.

Επιτυχημένη θητεία στην Ανάπτυξη: 
Προώθηση καινοτομίας και 
επιχειρηματικότητας
Πριν αναλάβει το χαρτοφυλάκιο των Μεταφορών, 
ο Χρήστος Δήμας διακρίθηκε ως Υφυπουργός Ανά-

πτυξης και Επενδύσεων, αρμόδιος για την Έρευνα 
και Καινοτομία (2019-2023). Στη διάρκεια αυτής 
της θητείας, σημείωσε σημαντικά επιτεύγματα, 
εδραιώνοντας τη φήμη του ως αποτελεσματικού 
πολιτικού με όραμα. Με έμφαση στην καινοτομία 
και την επιχειρηματικότητα, πέτυχε μεταξύ άλλων:
• Ίδρυση του Elevate Greece – του πρώτου εθνικού 
μητρώου νεοφυών επιχειρήσεων (start-ups) στην 
Ελλάδα . Μέσω αυτής της πλατφόρμας έχουν ήδη 
εγγραφεί εκατοντάδες νεοφυείς εταιρείες, φέρνο-

ντας σε επαφή πάνω από 6.700 νέους επιχειρημα-

τίες και επιστήμονες που καινοτομούν σε πολλούς 
τομείς . Το Elevate Greece προσφέρει επίσης ουσι-
αστική στήριξη, παρέχοντας κίνητρα όπως φορο-

λογικές ελαφρύνσεις για επενδυτικούς αγγέλους, 
stock options και προγράμματα ρευστότητας, ενι-
σχύοντας έτσι το οικοσύστημα καινοτομίας.
• Αύξηση της επένδυσης στην Έρευνα & Ανάπτυ-

ξη (R&D) – Υπό την καθοδήγησή του, η Ελλάδα κα-

τέγραψε θεαματική ετήσια αύξηση περίπου 18% 
στις δαπάνες για R&D, την υψηλότερη επίδοση 
της τελευταίας δεκαετίας . Η ενίσχυση της έρευ-

νας συνδυάστηκε με δράσεις όπως η δημιουργία 
Κέντρων Ικανοτήτων και Συνεργατικών Σχηματι-
σμών Καινοτομίας, καθώς και η οργάνωση Γρα-

φείων Μεταφοράς Τεχνολογίας, γεφυρώνοντας το 
χάσμα μεταξύ επιστημονικής έρευνας και αγοράς.
• Ρεκόρ επενδύσεων σε ερευνητικές υποδομές – 
Επί ημερών του επιτεύχθηκε η μεγαλύτερη επέν-

δυση που έγινε ποτέ στην Ελλάδα για ερευνητικές 
υποδομές: προγραμματικές συμβάσεις ύψους 119 
εκατομμυρίων ευρώ για την αναβάθμιση έξι μεγά-

λων ερευνητικών κέντρων, σε συνεργασία με την 
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. Όπως δήλωσε 
ο ίδιος, πρόκειται για μια επένδυση που θα χρημα-

τοδοτήσει υπερσύγχρονο εξοπλισμό και εγκατα-

στάσεις, δημιουργώντας παράλληλα εκατοντάδες 
νέες, ποιοτικές θέσεις εργασίας για υψηλά καταρ-

τισμένο προσωπικό.
Μέσω αυτών των πρωτοβουλιών, ο Χρήστος Δή-

μας συνέδεσε την έρευνα με την επιχειρηματικό-

τητα και έδωσε ώθηση στη νεοφυή επιχειρηματική 
δραστηριότητα. Η στρατηγική του αποσκοπούσε 
στο να κρατήσει τα ταλέντα εντός Ελλάδας, προ-

σφέροντάς τους ευκαιρίες να καινοτομούν και να 
αναπτύσσουν τις ιδέες τους εδώ. Όπως ο ίδιος 
έχει επισημάνει, στόχος είναι να εξελιχθεί η χώρα 
σε κόμβο καινοτομίας που θα προσελκύει μεγάλες 
επενδύσεις και θα αντιστρέψει το φαινόμενο του 
brain drain. Τα αποτελέσματα αυτής της πολιτικής 
έχουν ήδη αρχίσει να φαίνονται, δημιουργώντας 
αισιοδοξία για το μέλλον.

Όραμα, αποτελεσματικότητα και 
δυναμική παρουσία στην πολιτική
Ο Χρήστος Δήμας δεν διακρίνεται μόνο για τα 
απτά αποτελέσματα του έργου του, αλλά και για 
το ύφος και τις αξίες με τις οποίες πολιτεύεται. 

Με ένα εντυπωσιακό μορφωτικό υπόβαθρο – πτυ-

χίο Νομικής, μεταπτυχιακό και διδακτορικό στην 
πολιτική επιστήμη  – συνδυάζει τη γνώση με την 
πράξη. Ως βουλευτής Κορινθίας από το 2012, έχει 
αποκτήσει στενή σχέση με την κοινωνία, μένοντας 
κοντά στους πολίτες και θέτοντας σημαντικά ζητή-

ματα στη Βουλή. Η προσήλωσή του στις ανάγκες 
των πολιτών τού εξασφάλισε την πρωτιά σε σταυ-

ρούς στον νομό του, ένδειξη της εμπιστοσύνης 
που εμπνέει.
Το όραμα του Δήμα για μια πιο σύγχρονη και αντα-

γωνιστική Ελλάδα είναι εμφανές σε κάθε του πρω-

τοβουλία. Είναι πολιτικός δυναμικός και εργατικός, 
με φρέσκες ιδέες, αλλά ταυτόχρονα προσγειωμέ-

νος και προσιτός – στοιχεία που τον βοηθούν να επι-
κοινωνεί αποτελεσματικά και να κερδίζει ευρύτερη 
αποδοχή. Η μέχρι τώρα πορεία του δείχνει αποτε-

λεσματικότητα στην πράξη: όποιο χαρτοφυλάκιο κι 
αν ανέλαβε, προώθησε γρήγορα τις απαραίτητες 
αλλαγές και πέτυχε στόχους. Δεν είναι τυχαίο ότι 
συγκαταλέγεται στα ανερχόμενα στελέχη της Νέας 
Δημοκρατίας που κέρδισαν την εμπιστοσύνη του 
Πρωθυπουργού. Η ανάδειξή του σε υπουργική θέση 
υψηλής ευθύνης επιβεβαιώνει ότι θεωρείται ικανός 
να φέρει εις πέρας δύσκολες αποστολές, χάρη στην 
οργανωτικότητα και τη διορατικότητά του.

Νέα πνοή στο Υπουργείο Μεταφορών 
και οι προοπτικές που ανοίγονται
Αναλαμβάνοντας πλέον το Υπουργείο Υποδομών 
και Μεταφορών, ο Χρήστος Δήμας καλείται να αξι-
οποιήσει το ταλέντο και την εμπειρία του σε ένα 
από τα πιο κρίσιμα χαρτοφυλάκια. Το timing είναι 
απαιτητικό: το υπουργείο βρίσκεται στο επίκε-

ντρο λόγω μεγάλων έργων υποδομής σε εξέλιξη 

και αυξημένων αναγκών για ασφαλείς, σύγχρονες 
μεταφορές . Ωστόσο, η δυναμική ηγεσία του νέου 
υπουργού δημιουργεί υψηλές προσδοκίες. Με την 
καινοτόμο σκέψη που τον διακρίνει, αναμένεται να 
φέρει μια νέα πνοή στον χώρο των μεταφορών, εν-

σωματώνοντας τεχνολογικές λύσεις και βέλτιστες 
πρακτικές για την αναβάθμιση των υπηρεσιών προς 
τους πολίτες. Οι προτεραιότητές του περιλαμβά-

νουν την ενίσχυση της ασφάλειας στις μεταφορές 
και την επιτάχυνση των απαραίτητων μεταρρυθμί-
σεων, ώστε οι μετακινήσεις να γίνουν πιο αξιόπιστες 
και αποδοτικές. Από τις σιδηροδρομικές υποδομές 
και τα οδικά δίκτυα έως τις αστικές συγκοινωνίες και 
τα logistics, ο Χρήστος Δήμας αναμένεται να προ-

ωθήσει μια ολοκληρωμένη στρατηγική εκσυγχρονι-
σμού. Η προηγούμενη εμπειρία του στην προώθηση 
μεγάλων έργων και συνεργασιών (τόσο με ιδιωτικό 
τομέα όσο και με διεθνείς φορείς) αποτελεί πολύ-

τιμο εφόδιο. Ήδη, στελέχη και πολίτες εκφράζουν 
αισιοδοξία ότι υπό την ηγεσία του το υπουργείο θα 
κινηθεί γρηγορότερα και αποτελεσματικότερα, ξε-

κλειδώνοντας προοπτικές ανάπτυξης και βελτιώνο-

ντας την καθημερινότητα των μετακινήσεων. Με τον 
Χρήστο Δήμα στο τιμόνι, το μήνυμα είναι σαφές: οι 
μεταφορές στην Ελλάδα μπαίνουν σε τροχιά ανανέ-

ωσης. Η νεανική του ενέργεια, το πλούσιο βιογραφι-
κό του και η αποδεδειγμένη ικανότητά του να παρά-

γει έργο συνθέτουν ένα προφίλ ηγέτη που εμπνέει 
εμπιστοσύνη. Σε συνδυασμό με την αισιοδοξία και 
τη θετική του προσέγγιση, δημιουργεί την πεποίθη-

ση ότι οι προκλήσεις θα μετατραπούν σε ευκαιρίες. 
Ο Χρήστος Δήμας, ως εκφραστής του μέλλοντος 
της παράταξης, φέρνει μαζί του ελπίδα και δυναμι-
σμό – στοιχεία πολύτιμα για την επόμενη ημέρα των 
μεταφορών και της χώρας.

Ο Χρήστος Δήμας είναι ο νέος Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, εκπροσωπώντας επάξια τη 
νέα γενιά της πολιτικής. Σε ηλικία μόλις 45 ετών (γεννημένος το 1980), ξεχωρίζει ως ένας από τους 
νεότερους υπουργούς της κυβέρνησης. Από πολλούς έχει χαρακτηριστεί ως «νέος, μορφωμένος 
άνθρωπος με όραμα - δυναμικός, ευφυής και σεμνός», στοιχείο που τον καθιστά σύμβολο του 

μέλλοντος για την παράταξή του.
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 Σταύρος Παπασταύρου: 

ο άνθρωπος για τις ειδικές αποστολές στην σωστή θέση 
στο Υπουργείο Περιβάλλοντος και ενέργειας

 Ήταν βασικός διαπραγματευτής με τους δανειστές και φημίζεται για την «φωτογραφική του μνήμη» 

Ο 
Σταύρος Παπασταύρου, ο άνθρω-

πος που οι πολιτικοί του αντίπαλοι 
δεν του χρέωσαν μόνο το προπα-

τορικό αμάρτημα, επιστρέφει στη 
νέα κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-

τσοτάκη. Ο νέος υπουργός Ενέργειας Σταύρος 
Παπασταύρου αναλαμβάνει έναν κομβικό χαρ-

τοφυλάκιο στην κυβέρνηση που ανακοινώθηκε 
σήμερα (14/03/25) μετά τον ανασχηματισμό, 
σχεδόν έναν χρόνο παρά κάτι ημέρες μετά την 
παραίτησή του ή αποπομπή του κατά άλλους. 
Αν γυρίσει κανείς τον χρόνο πίσω θα διαπιστώ-

σει ότι ο Σταύρος Παπασταύρου ήταν πάντα ο 
άνθρωπος για τις δύσκολες αποστολές.
Το όχι τόσο μακρινό 2012, ο Αντώνης Σαμαράς 
του είχε προτείνει να εργαστεί στο Μαξίμου. 
«Έχω τη δουλειά μου, είμαι δικηγόρος», του 
είχε πει, για να λάβει την απάντηση: «Αν η Ελλά-

δα βγει από το ευρώ, δεν θα έχει καμία σημασία 
ποιος είναι πρωθυπουργός και ποιος είναι δικη-

γόρος». Για τριάντα μήνες βρέθηκε στο επίκε-

ντρο μιας αδιάκοπης διαπραγμάτευσης καθώς 
ήταν ο κύριος διαπραγματευτής με τους δανει-
στές του ελληνικού κράτους (2012-2015), επικε-

φαλής του Γραφείου Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 
και Διεθνών Σχέσεων της Γενικής Γραμματείας 
Πρωθυπουργού, καθώς και συντονιστής της Ελ-

ληνο-γερμανικής Εταιρικής Σχέσης.

Τον Απρίλιο του 2014, η Αθήνα πέτυχε πρωτο-

γενές πλεόνασμα, αλλά εν τω μεταξύ, ήρθε η 
λίστα Λαγκάρντ. Έγινε ακόμη και (αρνητικό) 
τηλεοπτικό σποτ του ΣΥΡΙΖΑ στις εκλογές του 
Σεπτεμβρίου 2015.
Μετά από πρόστιμα που του επιστράφηκαν και 
ταλαιπωρίες με την δικαιοσύνη ο Σταύρος Πα-

πασταύρου απαλλάχθηκε αμετάκλητα από την 
δικαιοσύνη το 2021.
Οι σχέσεις του με τον Κυριάκο Μητσοτάκη πη-

γαίνουν πολλά χρόνια πίσω από τότε που κάθο-

νταν σε διπλανά θρανία στην πέμπτη δημοτικού 
στο Κολλέγιο Αθηνών. Ο πατέρας του Παπα-

σταύρου ήταν φυσικός και μαθηματικός με κα-

ταγωγή από τη Θουρία της Μεσσηνίας. Δίδαξε 
στη μέση εκπαίδευση και εργάστηκε στον ΟΤΕ. 
Η μητέρα του φαρμακοποιός. Ο Σταύρος Πα-

πασταύρου αποφοίτησε πρώτος από τη Νομι-
κή Αθηνών και έκανε μεταπτυχιακό στη Νομική 
Σχολή του Χάρβαρντ με υποτροφία του ΙΚΥ.
Επί Κώστα Καραμανλή διατέλεσε γραμματέ-

ας Ευρωπαϊκών και Διεθνών Σχέσεων της Ν.Δ. 
έχοντας διατελέσει τη δεκαετία του ’90 γραμ-

ματέας Διεθνών Σχέσεων στην ΟΝΝΕΔ και στη 
ΔΑΠ, και πρόεδρος της φοιτητικής οργάνωσης 
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος. Ταυτόχρονα 
εργαζόταν στον ιδιωτικό τομέα ως νομικός ει-
δικευμένος στο οικονομικό και εμπορικό δίκαιο. 

Το 2004 και το 2009, ο Καραμανλής τον τοποθέ-

τησε στο ευρωψηφοδέλτιο της Ν.Δ.
Ο Αντώνης Σαμαράς τον βρήκε γραμματέα Ευ-

ρωπαϊκών και Διεθνών Σχέσεων του κόμματος. 
Η σχέση τους ήταν καλή, αλλά στον κλειστό κύ-

κλο του προέδρου μπήκε το 2012.

Επαγγελματική δραστηριότητα
Το 1996 εργάστηκε στη Ουάσινγκτον στη δικη-

γορική εταιρεία Steptoe & Johnson LLP, όπου 
ειδικεύτηκε σε θέματα διεθνούς οικονομικού δι-
καίου και εμπορικού δικαίου. Το 1997 επέστρε-

ψε στην Ελλάδα και εργάστηκε, συμμετέχοντας 
και ως εταίρος, στη δικηγορική εταιρεία Ζέπος 
& Γιαννόπουλος, αναλαμβάνοντας στη συνέχεια 
επικεφαλής του τμήματος κεφαλαιαγοράς, τρα-

πεζικού δικαίου και χρηματοδοτήσεων. Συμμε-

τείχε ως νομικός σύμβουλος σε σειρά ιδιωτικο-

ποιήσεων, συγχωνεύσεων και εξαγορών, όπως 
η είσοδος της Cosmote στο ελληνικό χρηματι-
στήριο, η εξαγορά μειοψηφικού πακέτου μετο-

χών της Εμπορικής Τράπεζας από την Credit 
Agricole κ.α. Έχει διατελέσει νομικός σύμβου-

λος σε πολυεθνικές εταιρείες, και τα τελευταία 
χρόνια ασκεί τη δικηγορία και είναι επικεφαλής 
της δικηγορικής εταιρείας Σταύρος Ν. Παπα-

σταύρου & Συνεργάτες στην οποία θα αναστεί-
λει τη δικηγορική του ιδιότητα.
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 Δημοσκόπηση GPO: 

Στις 8,3 μονάδες η διαφορά 
ΝΔ και ΠΑΣΟΚ 

 Στην τρίτη θέση κωνσταντοπούλου και Βελόπουλος
 Συγκάλυψη στα Τέμπη βλέπουν επτά στους δέκα πολίτες ενώ 

πάνω από το 50% ζητά πρόωρες εκλογές 

H
Νέα Δημοκρατία διατηρεί ξεκάθαρη 
πρωτιά έναντι του ΠΑΣΟΚ σύμφωνα με 
την δημοσκόπηση της GPO παρά το γεγο-

νός πως η εικόνα της κυβέρνησης έχει 
πληγεί από την διαχείρηση της τραγωδίας 

στα Τέμπη. Συγκεκριμένα σύμφωνα με την δημοσκό-

πηση της GPO για τον FLASH TV και του Flash.gr η 
Νέα Δημοκρατία στην πρόθεση ψήφου συγκεντρώνει 
ποσοστό 23,4% ενώ ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ με 15,1%.
Στην τρίτη θέση ισοψηφούν η Πλεύση Ελευθερίας και 
η Ελληνική Λύση με 9%, ενώ το ΚΚΕ συγκεντρώνει 
7,8% και βρίσκεται στην τέταρτη θέση.
Ο ΣΥΡΙΖΑ διατηρείται σε χαμηλά ποσοστά, με μόλις 
5,9% των ερωτηθέντων να απαντά ότι αν αύριο είχα-

με βουλευτικές εκλογές θα το ψήφιζε, ενώ ακολουθεί 
η Φωνή Λογικής με 3,6%.
Εκτός Βουλής φαίνεται να μένουν τα υπόλοιπα κόμμα-

τα με τη ΝΙΚΗ να έχει ποσοστό 2,3%, το Κίνημα Δημο-

κρατίας 2%, το ΜέΡΑ25 1,9%, η Νέα Αριστερά 1,6% 
και οι Σπαρτιάτες με 1,2%.

Τα Τέμπη μπορεί να οδηγήσουν σε 
πρόωρες εκλογές
Το 58,1% θεωρεί πως οι εξελίξεις γύρω από την 

τραγωδία στα Τέμπη μπορούν να οδηγήσουν σε 
πρόωρες εκλογές, ενώ μόλις το 39,8% πιστεύει ότι οι 
εξελίξεις δεν μπορούν να οδηγήσουν σε προσφυγή 
στην κάλπη νωρίτερα από τον Ιούνιο του 2027.
Μάλιστα, υπέρ της διενέργειας πρόωρων εκλογών 
τάσσεται ευθέως το 53,9% των ερωτηθέντων ενώ 
αρνητική άποψη διατυπώνει το 44,2% όσων απάντη-

σαν.

Αυτοδύναμη κυβέρνηση ή κυβέρνηση 
συνεργασίας;
Το 20,7% των ερωτηθέντων θα επιθυμούσε μια κυβέρ-

νηση συνεργασίας ΠΑΣΟΚ με κάποια άλλα αριστερά 
κόμματα, ενώ το 20,3% των απαντήσεων προκρίνει 
μια αυτοδύναμη κυβέρνηση της ΝΔ.
Το 18,7% των πολιτών ζητά μια κυβέρνηση συνεργα-

σίας των κομμάτων της Αριστεράς. Το ενδεχόμενο 
συγκυβέρνησης ΝΔ-ΠΑΣΟΚ σε μια πιθανή επανάληψη 
της συγκυβέρνησης του 2012 είναι πολύ μικρό καθώς 
μόλις το 9,2% των ερωτηθέντων το προκρίνει.
Κυβέρνηση της ΝΔ σε συνεργασία με κάποιο άλλο 
δεξιό κόμμα προκρίνει μόλις το 7,1% των ερωτηθέ-

ντων, ενώ μόλις το 6,4% εκτιμά ότι μπορεί να προκύ-

ψει αυτοδύναμη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

π
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Πώς διαβάζουν 
στη χ.Τρικούπη τις 
δημοσκοπήσεις που 
φέρνουν στη δεύτερη 
θέση το κόμμα της Ζωής 
κωνσταντοπούλου
Τις τελευταίες ώρες έχουν δημοσιοποιηθεί δύο δη-

μοσκοπήσεις στις οποίες το ΠΑΣΟΚ εμφανίζεται να 
περνά στην τρίτη θέση με την Πλεύση Ελευθερίας 
να περνά μπροστά και να καταλαμβάνει τη δεύτερη 
θέση στην προτίμηση των πολιτών.
Σύμφωνα με τη δημοσκόπηση της Interview που 
πραγματοποιήθηκε για λογαριασμό της εφημερί-
δας Political η Νέα Δημοκρατία καταλαμβάνει το 
25,8% στην εκτίμηση εκλογικού αποτελέσματος και 
ακολουθεί η Πλεύση Ελευθερίας της Ζωής Κωνστα-

ντοπούλου στο 15,2%. Το ΠΑΣΟΚ καταλαμβάνει την 
τρίτη θέση με 13,1%, η Ελληνική Λύση συγκεντρώ-

νει 10%, το ΚΚΕ 9,6%, ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται στο 
5%.
Την ίδια ώρα και η δημοσκόπηση της Real Polls 
για το Protagon δείχνει ως δεύτερο κόμμα στην 
πρόθεση ψήφου επίσης το κόμμα της Ζωής Κων-

σταντοπούλου.Συγκεκριμένα, στο ερώτημα «τι θα 
ψηφίζατε αν είχαμε εκλογές την Κυριακή», η ΝΔ 
έρχεται πρώτη με 23,2% και η Πλεύση Ελευθερίας 
ακολουθεί στη δεύτερη θέση με 12,6%. Το ΠΑΣΟΚ 
εμφανίζεται τρίτο με 10%, έχει χάσει 1,2%, τέταρτο 
το ΚΚΕ με 6,6%, πέμπτη η Ελληνική Λύση του Κυ-

ριάκου Βελόπουλου με 5,9% και έκτος ο ΣΥΡΙΖΑ με 
4,6%. Η Φωνή Λογικής της Αφροδίτης Λατινοπού-

λου έχει υποχωρήσει στο 3,5%. Εκτός ορίου κοινο-

βουλευτικής εκπροσώπησης το ΜέΡΑ25, το Κίνημα 
Δημοκρατίας, το κόμμα Νίκη και η Νέα Αριστερά.

Πώς διαβάζουν τις μετρήσεις στη 
Χ.Τρικούπη
Με ψυχραιμία μελετούν τα δημοσκοπικά ευρήμα-

τα στο ΠΑΣΟΚ, με στελέχη να σημειώνουν ότι για 
να υπάρχει σταθερή εικόνα και ασφαλή συμπερά-

σματα καλό θα ήταν να βγουν στο φως της δημο-

σιότητας μετρήσεις και από άλλες δημοκοπικές 
εταιρείες, που όλο το τελευταίο διάστημα δίνουν 
στο ΠΑΣΟΚ τη δεύτερη θέση με διαφορά από το 
τρίτο κόμμα. Βέβαια, δεν λείπουν και οι φωνές πέ-

ριξ της Χαριλάου Τρικούπη που στην ανάλυση των 
συγκεκριμένων δημοσκοπήσεων φωτίζουν την πα-

ράμετρο της συγκυρίας και του έντονου θυμού που 
υπάρχει στην κοινωνία υπογραμμίζοντας ότι το ΠΑ-

ΣΟΚ ως κόμμα εξουσίας που έχει κυβερνήσει δεν 
θα ήταν εύκολο να αποκομίσει δημοσκοπικά οφέλη 
από την παρούσα συγκυρία. Άλλα στελέχη κρατούν 
ότι ακόμη και σε αυτές τις δύο δημοσκοπήσεις, 
το ΠΑΣΟΚ φαίνεται να συγκρατεί τα ποσοστά των 
ευρωεκλογών και επιχειρούν να διερευνήσουν την 
ανθρωπογεωγραφία των ψηφοφόρων του ΠΑΣΟΚ 
μετά τις εσωκομματικές εκλογές του Οκτωβρίου, 
αν δηλαδή η πλειοψηφία των ψηφοφόρων που προ-

σέγγισαν το κόμμα ήταν από την κεντροαριστερά ή 
την κεντροδεξιά. Βέβαια, σε όποια ανάλυση επιχει-
ρείται η ανίχνευση των προθέσεων των ψηφοφόρων 
του κέντρου. Το ΠΑΣΟΚ είναι ένα προγραμματικό 
κόμμα και όχι ένα κόμμα διαμαρτυρίας διαμηνύουν 
στελέχη της πράσινης παράταξης που τονίζουν την 
ανάγκη να εμπεδωθεί το μήνυμα που εκπέμπει το 
κόμμα για την αναγκαία Πολιτική Αλλαγή από τους 
πολίτες. Γι' αυτό και το επόμενο διάστημα προε-

τοιμάζουν εκδηλώσεις, περιφερειακά συνέδρια και 
ολοκληρωμένες προτάσεις μετά από δημόσια δια-

βούλευση, που θα κατατεθούν και ως προτάσεις νό-

μου από το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης. 
Το ΠΑΣΟΚ είναι η εναλλακτική κυβερνητική επιλογή 
σημειώνουν από την πράσινη παράταξη και στόχος 
είναι όταν έρθει η ώρα της κάλπης ο πολίτης να έχει 
απάντηση στο ερώτημα «Μητσοτάκης η χάος», να 
γνωρίζει ο κόσμος ότι υπάρχει θετική επιλογή και 
αυτή μπορεί να είναι το ΠΑΣΟΚ. Οι μηχανές φουλά-

ρουν και τέλη Ιουνίου αναμένεται να παρουσιαστεί 
από το ΠΑΣΟΚ ολοκληρωμένη πρόταση για τη δι-
οικητική μεταρρύθμιση, μετά τη δημόσια συζήτηση 
που άνοιξε η Χαριλάου Τρικούπη με την εκδήλωση 
της Τετάρτης στο Caravel.
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ελλαδα
 κωνσταντίνος Τασούλας:

ορκίστηκε ο νέος Πρόεδρος της 
Δημοκρατίας

Ενώπιον της Βουλής ορκίστηκε ο νέος Πρόεδρος της Δημοκρατίας, 
Κωνσταντίνος Τασούλας.

Ο
ρκίστηκε ο νέος Πρόεδρος της Δημοκρα-

τίας Κωνσταντίνος Τασούλας το πρωί της 
Πέμπτης (13/03), ο οποίος διαδέχεται, στο 
ανώτατο πολιτειακό αξίωμα, την πρώην 
πρόεδρο του Συμβουλίου της Επικρατείας, 

Κατερίνα Σακελλαροπούλου.
Μετά την ορκωμοσία ο νέος Πρόεδρος της Δημοκρα-

τίας υπέγραψε εις τριπλούν το πρωτόκολλο της ορκω-

μοσίας.
Ο κ. Τασούλας αναχώρησε από την οικία του στην Κηφι-
σιά και κατευθύνθηκε στη Βουλή, όπου τον υποδέχθηκε 
ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης και ο Πρόε-

δρος της Βουλής Νικήτας Κακλαμάνης.
Η ορκωμοσία πραγματοποιήθηκε σε μια κατάμεστη 
Βουλή, παρόντων των πολιτικών κομμάτων, εκτός της 
Πλεύσης Ελευθερίας και της Ελληνικής Λύσης, που 
ανακοίνωσαν ότι απέχουν από την διαδικασία.
Σύμφωνα με το άρθρο 33 του Συντάγματος ο Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας, προκειμένου να αναλάβει την άσκηση 
των καθηκόντων του, έδωσε ενώπιον της Βουλής τον 
ακόλουθο όρκο: «Ορκίζομαι στο όνομα της Αγίας και 
Ομοούσιας και Αδιαίρετης Τριάδας να φυλάσσω το Σύ-

νταγμα και τους νόμους, να μεριμνώ για την πιστή τους 
τήρηση, να υπερασπίζω την εθνική ανεξαρτησία και την 
ακεραιότητα της Χώρας, να προστατεύω τα δικαιώμα-

τα και τις ελευθερίες των Ελλήνων και να υπηρετώ το 
γενικό συμφέρον και την πρόοδο του Ελληνικού Λαού».
Αμέσως μετά την ορκωμοσία ο κ. Τασούλας θα καταθέ-

σει στεφάνι στο Μνημείο του Άγνωστου Στρατιώτη και 
στη συνέχεια θα μεταβεί στο Προεδρικό Μέγαρο για 
την παράδοση – παραλαβή από την κυρία Σακελλαρο-

πούλου.
Πριν την κατάθεση στεφάνου oi Κωνσταντίνος Τασού-

λας, Κυριάκος Μητσοτάκης και Νικήτας Κακλαμάνης 
βρέθηκαν στο γραφείο του Προέδρου της Βουλής.
Ο τέως Πρόεδρος της Βουλής Κωνσταντίνος Τασούλας 
εκλέχθηκε στο αξίωμα του Προέδρου της Δημοκρατί-
ας στις 12 Φεβρουαρίου 2025 λαμβάνοντας τη θετική 
ψήφο 160 βουλευτών. Οι ανθυποψήφιοί του ήταν οι Τά-

σος Γιαννίτσης (34), Λούκα Κατσέλη (29) και Κων. Κυ-

ριακού (14). Καταγράφηκαν επίσης 39 «παρών» ενώ την 
αποχή επέλεξαν 24 βουλευτές.

Σημειώνεται ότι με εντολή της Αστυνομίας, κλειστοί θα 
παραμείνουν σήμερα οι σταθμοί του μετρό σε Σύνταγ-

μα και Πανεπιστήμιο.

Ο νέος Πρόεδρος της Δημοκρατίας
Ο κ. Τασούλας είναι το ένατο πρόσωπο το οποίο 
ανέρχεται στο ύπατο πολιτειακό αξίωμα από το 1974. 
Προηγήθηκαν οι Μιχαήλ Στασινόπουλος (1974-1975), 
Κωνσταντίνος Τσάτσος (1975-1980), Κωνσταντίνος 
Καραμανλής (1980-1985 και 1990-1995), Χρήστος Σαρ-

τζετάκης (1985-1990), Κωνσταντίνος Στεφανόπουλος 
(1995-2005), Κάρολος Παπούλιας (2005-2015), Προκό-

πιος Παυλόπουλος (2015-2020) και Κατερίνα Σακελλα-

ροπούλου (2020-2025).
Ο νέος Πρόεδρος της Δημοκρατίας γεννήθηκε στα 
Ιωάννινα το 1959, είναι νυμφευμένος με δύο παιδιά, 
και έχει σπουδάσει νομικά στην Αθήνα. Εξελέγη για 
πρώτη φορά βουλευτής με τη Νέα Δημοκρατία το 
2000 και επανεκλέχθηκε το 2004, το 2007, το 2009, 
το 2012 (δύο φορές), το 2015 (δύο φορές), το 2019 
και το 2023 (δύο φορές). Το 2006 ορίσθηκε, από τον 
πρωθυπουργό, αν. Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος 
της Νέας Δημοκρατίας. Το 2007 ορίσθηκε Υφυπουρ-

γός Εθνικής Αμύνης. Το Φεβρουάριο του 2010 εκλέ-

χθηκε Γενικός Γραμματέας της Κοινοβουλευτικής 
Ομάδος της Νέας Δημοκρατίας. Το 2014 ορίσθηκε 
Υπουργός Πολιτισμού και Αθλητισμού έως τον Ιανου-

άριο του 2015. To 2018 ορίσθηκε Γενικός Εισηγητής 
της ΝΔ για την Συνταγματική Αναθεώρηση. Εξελέγη, 
τέλος Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων το 2019, 
τον Μάιο του 2023 και τον Ιούλιο του 2023.
Επίσης, ο κ. Τασούλας υπήρξε ιδιαίτερος γραμματέ-

ας του αειμνήστου Ευαγγέλου Αβέρωφ-Τοσίτσα, Επί-
τιμου Προέδρου της Ν.Δ. από το 1981 έως το 1990 
και ειδικός σύμβουλος στα Υπουργεία Εθνικής Οικο-

νομίας, Εμπορίου και Γεωργίας (1989- 1990). Διετέ-

λεσε Πρόεδρος του Οργανισμού Προωθήσεως Εξα-

γωγών (Ο.Π.Ε.) από το 1990 έως το 1993. Εξελέγη 
Δημοτικός Σύμβουλος του Δήμου Κηφισιάς το 1990. 
Το 1994 εξελέγη Δήμαρχος Κηφισιάς. Τον Ιούνιο του 
2013 ορίσθηκε Πρόεδρος του Ινστιτούτου Δημοκρα-

τίας «Κωνσταντίνος Καραμανλής».
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 οι 10 αλλαγές που προτείνει το 

ΠαΣοκ για το δημόσιο 
«Χρειαζόμαστε οξυγόνο στην δημόσια ζωή» δήλωσε ο Νίκος Ανδρουλάκης. Γιατί η Χαριλάου Τρικούπη 

σπεύδει τώρα να προβάλλει το κυβερνητικό της πρόγραμμα.

Τ
ο ΠΑΣΟΚ επιδιώκει να εκφράσει την 
κοινωνική αγανάκτηση απέναντι στην 
διακυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-

τάκη, προσθέτοντας όμως -άμεσα- το 
στοιχείο της αποτελεσματικής κυβερ-

νητικής προοπτικής. Ένα στοιχείο που εκτιμά 
πως θα το διαχωρίσει από κάθε άλλη πολιτική 
δύναμη της αντιπολίτευσης. Ακριβώς αυτό το 
σκοπό φαίνεται πως εξυπηρετεί η παρουσίαση 
των 10 θέσεών του για τη λειτουργία του κρά-

τους που έκανε προσωπικά ο Νίκος Ανδρουλά-

κης.
Όπως επισημαίνουν στη Χαριλάου Τρικούπη, το 
επόμενο διάστημα το ΠΑΣΟΚ θα παίξει καθορι-
στικό ρόλο στην διαδικασία καταλογισμού των 
ευθυνών για το δυστύχημα στα Τέμπη. Ένα πε-

δίο που κατά κύριο λόγο «περνά» από την προ-

ανακριτική επιτροπή που έχει συσταθεί για τον 
Χρήστο Τριαντόπουλο και εκκινεί την ερχόμενη 
εβδομάδα τις εργασίες της.
Παράλληλα, όμως, το ΠΑΣΟΚ θα προβάλλει το 
ίδιο διάστημα το κυβερνητικό του σχέδιο. Ξεκα-

θαρίζοντας ότι δεν σκοπεύει να καταγραφεί ως 
μία δύναμη διαμαρτυρίας αλλά σαν μία εναλλα-

κτική για την διακυβέρνηση της χώρας. Καθόλου 
τυχαία δεν είναι φυσικά η επιλογή του ΠΑΣΟΚ 
να ξεκινήσει από τον κρατική μηχανισμό. Αφού 
το «πακέτο» των προτάσεων του αποτελούν την 
«απάντηση» στο περίφημο «επιτελικό κράτος» 
του Κυριάκου Μητσοτάκη. Ένας όρος που (ειδι-
κά μετά τα Τέμπη) προφανώς συνεγείρει αρνητι-
κές διαθέσεις στην πλειοψηφία των πολιτών.

Η ΝΔ δεν θέλει να αλλάξει το κράτος
Στην ημερίδα που διοργάνωσε το ΠΑΣΟΚ χθες 
και κατέθεσε τις προτάσεις του ο Νίκος Ανδρου-

λάκης, φρόντισε να κάνει σαφές το σημείο δια-

φοροποίησης του κόμματός του από τις αντιλή-

ψεις που έχει η κυβέρνηση για την κρατική μηχα-

νή. Όπως είπε «η Νέα Δημοκρατία δεν θέλει να 
αλλάξει το κράτος. Θέλει να το ελέγχει σε από-

λυτο βαθμό για να αναπαράγει την εξουσία της. 
Εμείς θέλουμε ένα κράτος που να ανήκει στους 
πολίτες». Μάλιστα δεν παρέλειψε να συνδέσει 
τις αντιλήψεις αυτές και με το δυστύχημα των 
Τεμπών λέγοντας πως «στα Τέμπη ζήσαμε ένα 
σύστημα εξουσίας που απέτυχε να διαχειριστεί 
τους ευρωπαϊκούς πόρους 54 εκατ. ευρώ για την 
υλοποίηση της τηλεδιοίκησης, που αν είχε γίνει 
έγκαιρα αυτή η τραγωδία δεν θα είχε συμβεί».
Αναφερόμενος στις προτάσεις του ΠΑΣΟΚ ο Νί-
κος Ανδρουλάκης επισήμανε ότι καλούνται να 
δώσουν απαντήσεις στην σημερινή κατάσταση 
την οποία περιέγραψε ως εξής: «Ο δημόσιος 
χώρος συρρικνώνεται ποιοτικά και ποσοτικά και 
το σημαντικότερο: η εμπιστοσύνη των πολιτών 
για το κράτος και το πολιτικό σύστημα υποχω-

ρεί καθημερινά. Δεν μπορούμε να συνεχίσουμε 
έτσι. Χρειαζόμαστε ένα κράτος που εμπνέει και 
κινητοποιεί τους πολίτες. Ένα κράτος αξιόπιστο 
και αποτελεσματικό. Χρειαζόμαστε οξυγόνο στη 
δημόσια ζωή».
Ειδική αναφορά έκανε στο έμψυχο δυναμικό, δη-

λαδή τους δημόσιους υπαλλήλους. Τονίζοντας 
ότι «οι προσλήψεις πρέπει να γίνονται με διαφα-

νείς διαδικασίες μέσω ΑΣΕΠ, εξασφαλίζοντας 
την ανεξαρτησία και την αμεροληψία. Παράλ-

ληλα, η αξιολόγηση των δημοσίων υπαλλήλων 
πρέπει να βασίζεται σε αντικειμενικά κριτήρια, με 
ξεκάθαρους δείκτες αποτελεσματικότητας και 
λογοδοσίας».
Αντίστοιχη έμφαση έδωσε και στα οικονομικά 

του κράτους. Αναφερόμενος στην ανάγκη «κάθε 
ευρώ που ξοδεύεται από το κράτος πρέπει να 
είναι ιχνηλάσιμο και ελεγχόμενο, ώστε να δια-

σφαλίζεται η διαφάνεια και η λογοδοσία». Με 
βάση αυτά επισήμανε πως «το κράτος μπορεί να 
γίνει πραγματικά σύγχρονο, αποδοτικό και στην 
υπηρεσία του πολίτη. Μια δημόσια διοίκηση που 
δεν καθυστερεί αλλά διευκολύνει. Ένα σύστημα 
διακυβέρνησης που δεν κατασπαταλά αλλά αξι-
οποιεί τους δημόσιους πόρους προς όφελος της 
κοινωνίας».

Αναλυτικά οι 10 προτάσεις του ΠΑΣΟΚ
Πλήρης και καθαρή αποσαφήνιση του ρόλου 
των τριών επιπέδων Διοίκησης: Καθαρές αρ-

μοδιότητες με τους αντίστοιχους πόρους και 
ξεκάθαρο λειτουργικό και αποτελεσματικό 

σύστημα Διοίκησης με διασφάλιση της διαλει-
τουργικότητας Υπουργείων – Περιφερειών – Δή-

μων κατά δημόσια πολιτική και με την καθιέρωση 
αποτελεσματικών μηχανισμών συνεργασίας και 
συντονισμού, ιδιαίτερα στις περιπτώσεις όπου 
παρατηρούνται συναρμοδιότητες των τριών επι-
πέδων (το πλέον χαρακτηριστικό παράδειγμα 
αποτελεί ο τομέας της πολιτικής προστασίας).

Συνολικός επανασχεδιασμός του συστήμα-

τος εσόδων της περιφερειακής και τοπικής 
αυτοδιοίκησης με φορολογική αποκέντρωση 

και ενίσχυση της φορολογικής και οικονομικής 
αυτοδυναμίας τους.

Καθιέρωση καθολικού συστήματος εισρο-

ών – εκροών και παρακολούθηση των τριών 
ροών με ταυτόχρονη λειτουργία Δεικτών Αξι-

ολόγησης παντού, με επίκεντρο τις προσδοκίες 
των πολιτών.

Καθιέρωση μέτρων αναβάθμισης του αν-

θρώπινου δυναμικού του δημοσίου, προ-

κειμένου να οικοδομηθεί ο αμοιβαίος σε-

βασμός δημοσίων λειτουργών και πολιτών, έτσι 
ώστε αμφότεροι να έχουν λόγο και ρόλο στη 
διαμόρφωση των αποφάσεων με επίκεντρο το 
δημόσιο συμφέρον.

Ανάδειξη από την Τοπική Αυτοδιοίκηση της 
ολιστικής φιλοσοφίας στο σχεδιασμό και την 
υλοποίηση των προγραμμάτων της.

Τρία Δίκτυα Ζωής (υγεία, πρόνοια, διοικη-

τική εξυπηρέτηση) να φτάνουν μέχρι το τε-

λευταίο σπίτι τόσο άυλα, όσο και με φυσική 
παρουσία.

Αναβάθμιση των ΚΕΠ σε υποκαταστήματα 
του κράτους και καθιέρωση της ισότιμης 
πρόσβασης των πολιτών σε αυτό (Δημοκρα-

τία της Καθημερινότητας).

Εφαρμογή της αρχής της Νησιωτικότητας 
(με αναφορά και στις ορεινές περιοχές) που 
προβλέπεται στο άρθρο 101, παράγραφο 

4 του Συντάγματος της Ελλάδας με την άμεση 
προώθηση και ψήφιση στη Βουλή της σχετικής 
εφαρμοστικής νομοθεσίας.

Επέκταση της Διαύγειας: Υποχρεώνουμε 
όλους τους φορείς και τις εταιρείες που δια-

χειρίζονται δημόσιους πόρους να δημοσιεύ-

ουν τις αποφάσεις τους στη ΔΙΑΥΓΕΙΑ -Αξιοποί-
ηση ανοικτών δεδομένων: Αξιοποιούμε τα δεδο-

μένα της ΔΙΑΥΓΕΙΑΣ για την αποτελεσματική αξι-
ολόγηση και βελτίωση των δημοσίων δράσεων.

Νομοθετική αναγνώριση και κατοχύρω-

ση του ρόλου της Κοινωνίας των Πολι-
τών και θέσπιση διαδικασιών ουσιαστι-

κής διαβούλευσης της πολιτείας, -σε εθνικό και 
τοπικό επίπεδο-, με τους φορείς της κοινωνίας 
των Πολιτών για τη χάραξη και εφαρμογή πολι-
τικών.
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▶ Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ για σύσταση προανακριτι-
κής επιτροπής σε βάρος του Χρήστου Τριαντόπου-

λου για το δυστύχημα των Τεμπών εγκρίθηκε από τη 
Βουλή στις 4 Μαρτίου. Οι εξελίξεις σε κοινοβουλευ-

τικό επίπεδο είναι πυκνές μετά την παρουσίαση του 
πορίσματος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Πώς θα προχωρήσει το 
ΠΑΣΟΚ;
Το πόρισμα του εθνικού οργανισμού, ο οποίος είχε μεν 
θεσμοθετηθεί βάσει της ευρωπαϊκής υποχρέωσης της 
χώρας μας, αλλά έμενε στο συρτάρι με ευθύνη της Κυ-

βέρνησης, με αποτέλεσμα να χαθούν ζωτικής σημασί-
ας στοιχεία από τον τόπο της τραγωδίας, είναι κόλα-

φος για την ανεπάρκεια του «επιτελικού» κράτους και 
την προσπάθεια συγκάλυψης ευθυνών. Στη συζήτηση 
για την προανακριτική επιτροπή, που προαναφέρατε, 
γίναμε για ακόμα μία φορά μάρτυρες της αλαζονείας 
της Κυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας. Λίγο πολύ, τα 
κυβερνητικά στελέχη παραδέχθηκαν ότι η στάση τους 
να υπερψηφίσουν τη σύσταση της προανακριτικής εί-
ναι προσχηματική, αφού εκείνοι τα βλέπουν όλα «κα-

λώς καμωμένα». Γι’ αυτό, το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής 
πήρε την πρωτοβουλία να καταθέσει πρόταση δυσπι-
στίας, έχοντας πια την πλήρη εικόνα των σφαλμάτων 
και παραλείψεων της κυβέρνησης. Ασκήσαμε αυτό το 
κορυφαίο κοινοβουλευτικό μας εργαλείο, την πλέον 
κατάλληλη στιγμή, με συγκεκριμένα στοιχεία και τη 
σφραγίδα της επιστημονικής κοινότητας για να φέ-

ρουμε ενώπιον του ελληνικού λαού απολογούμενη την 
Κυβέρνηση και προσωπικά τον κ. Μητσοτάκη. Και απο-

δείχθηκε περίτρανα ότι οι ίδιοι παραμένουν αμετανόη-

τοι, παγιδευμένοι στην ανεπάρκεια και την αλαζονεία, 
μακριά από την κοινωνία και τα αιτήματά της.

▶ Η Νέα Δημοκρατία σας κατηγορεί για τη δημιουρ-

γία τοξικού κλίματος. Τι έχετε να πείτε;
Είναι αστείο και να ακούμε κάτι τέτοιο από την Κυβέρ-

νηση, που έχει επενδύσει όλο το προηγούμενο διάστη-

μα στα τοξικά διλήμματα. Δεν είναι δυνατόν κορυφαίος 
Υπουργός να ζητά από τους Νεοδημοκράτες να απα-

ντούν με οργή, ενσταλάζοντας το δηλητήριο της βίας 
και του διχασμού. Ούτε βέβαια μπορεί η Κυβέρνηση να 
μιλά όλο το προηγούμενο διάστημα για «αποσταθερο-

ποίηση», όταν μαζικά και ειρηνικά η ελληνική κοινωνία 
στις μεγαλειώδεις συγκεντρώσεις των περασμένων 
εβδομάδων απαίτησε αλήθεια και δικαιοσύνη. Για εμάς, 
αυτές οι συγκεντρώσεις δεν είχαν και δεν έχουν κανένα 
κομματικό πρόσημο. Ο ελληνικός λαός ενωμένος, χω-

ρίς κομματικά λάβαρα, στέκεται δίπλα στις οικογένειες 
που αγωνίζονται για τη δικαίωση της μνήμης των δικών 
τους ανθρώπων. Απέναντι σε αυτήν την ιστορική κοινω-

νική αντίδραση, είναι τόσο προκλητικό που βρέθηκαν 
κορυφαίοι υπουργοί να προχωρήσουν σε εμφυλιοπο-

λεμικού χαρακτήρα δηλώσεις, και να θέσουν ακραία 
διλλήματα του τύπου «Μητσοτάκης ή χάος», τα οποία 
βεβαίως κατέρριψαν εκκωφαντικά οι πολίτες που βγή-

καν στους δρόμους σε κάθε γωνιά της πατρίδας μας. 
Το ΠΑΣΟΚ έχει ακολουθήσει εξ αρχής τη θεσμική οδό, 
χωρίς περιττά λόγια και συνωμοσιολογίες. Με μόνο 
μέσο τις δημοκρατικές διαδικασίες και μόνο σκοπό την 
προάσπιση του κράτους δικαίου, της δικαιοσύνης και 
της συλλογικής απαίτησης για αλήθεια.

▶ Τελικά το ΠΑΣΟΚ εμπιστεύεται ή όχι την Δικαιοσύ-

νη; 
Ο σεβασμός μας στη Δικαιοσύνη και το κράτος δικαί-
ου είναι δεδομένος. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο 

Το Σύνταγμα είναι πολύ 
σοβαρή υπόθεση για να 
αποτελεί αντικείμενο 

«παζαριού» όπως το θέλει 
ο κ. Πρωθυπουργός.

”

Κόλαφος για την ανεπάρκεια του 

«επιτελικού» κράτους και την προ-

σπάθεια συγκάλυψης ευθυνών είναι 

το πόρισμα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ επιση-

μαίνει ο Δημήτρης Μάντζος , Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος και  Βου-

λευτής Επικρατείας του ΠΑΣΟΚ- 

ΚΙΝΑΛ σε μια εκ βαθέων συνέντευξη 

στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica 

Times» και την Οικονομική Αναλύ-

τρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Δημήτρης 

Μάντζος   
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος & Βουλευτής Επικρατείας ΠΑΣΟΚ- ΚΙΝΑΛ

Τα αδιέξοδα που έχει συσσωρεύσει στην 

ακρίβεια, το κόστος ζωής, την υγεία, τη 

στεγαστική κρίση, τα χρέη σε εφορία και 

ασφαλιστικά ταμεία, εξ αιτίας της 

προσκόλλησής της στην εξυπηρέτηση των 

μεγάλων συμφερόντων, φέρνουν τους 

νοικοκυριά και επιχειρήσεις σε απόγνωση. 

Αυτή είναι η δική μας αγωνία. 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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εργαζόμαστε ώστε να θεραπευτούν τα πλήγματα 
στην εμπιστοσύνη των πολιτών στη δικαιοσύνη. Η 
ευθύνη για την υποβάθμιση των θεσμών βαραίνει 
την Κυβέρνηση, που δεν διστάζει να αφήσει ανε-

φάρμοστες αποφάσεις ανωτάτων δικαστηρίων, 
όπως συνέβη με την απόφαση του Συμβουλίου της 
Επικρατείας για τις υποκλοπές. Η ΝΔ έλεγε πριν έξι 
χρόνια πως θα θεράπευε το τραύμα που είχε επι-
φέρει στους θεσμούς η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, 
αλλά έκανε το ακριβώς αντίθετο. Αυτό δεν μπορεί 
να συνεχιστεί. Το ΠΑΣΟΚ έχει στηρίξει διαχρονικά 
κι έχει ενισχύσει την ανεξαρτησία της Δικαιοσύνης, 
ώστε οι λειτουργοί της να μπορούν να κάνουν τη 
δουλειά τους χωρίς εμπόδια. Συνεχίζοντας σε αυτόν 
τον δρόμο, καταθέσαμε τροπολογία για την ενίσχυ-

ση της διάκρισης των εξουσιών και τη θωράκιση της 
ανεξαρτησίας της Δικαιοσύνης, ζητώντας να μην δι-
ορίζονται δικαστικοί λειτουργοί σε δημόσιες θέσεις 
ευθύνης για μια τετραετία μετά την αφυπηρέτησή 
τους. Η Κυβέρνηση, για μία ακόμα φορά, δεν είχε 
το θάρρος να στηρίξει το αυτονόητο. Στην επικεί-
μενη συνταγματική αναθεώρηση, θα προτείνουμε 
την αλλαγή του τρόπου επιλογής της ηγεσίας της 
Δικαιοσύνης, ώστε να μην είναι μια μονοκομματική 
επιλογή του εκάστοτε Πρωθυπουργού, καθώς και 
την αλλαγή του νόμου περί ευθύνης υπουργών. Το 
Σύνταγμα είναι πολύ σοβαρή υπόθεση για να αποτε-

λεί αντικείμενο «παζαριού» όπως το θέλει ο κ. Πρω-

θυπουργός. Τα κόμματα θα κληθούν να απαντήσουν 
με τις θέσεις και τις προτάσεις τους, χωρίς κενολο-

γίες και συνθήματα.
 
▶ Πώς ερμηνεύετε τη δημοσκοπική εικόνα του 
ΠΑΣΟΚ; 
Διανύουμε μία κρίσιμη περίοδο για τη χώρα και τον 
λαό μας, μέσα σε ένα ταραχώδες και αβέβαιο διε-

θνές περιβάλλον. Προτεραιότητα για εμάς είναι με 
σοβαρότητα και προοδευτικές προτάσεις να υπε-

ρασπιστούμε τα δίκαια αιτήματα της ελληνικής κοι-
νωνίας και να πιέσουμε την κυβέρνηση να κοιτάξει 
επιτέλους τους πολίτες. Τα αδιέξοδα που έχει συσ-

σωρεύσει στην ακρίβεια, το κόστος ζωής, την υγεία, 
τη στεγαστική κρίση, τα χρέη σε εφορία και ασφαλι-
στικά ταμεία, εξ αιτίας της προσκόλλησής της στην 
εξυπηρέτηση των μεγάλων συμφερόντων, φέρνουν 
τους νοικοκυριά και επιχειρήσεις σε απόγνωση. Αυτή 
είναι η δική μας αγωνία. Όσο για τον θεσμικό αγώνα 
που κάνουμε για να έχουμε επιτέλους ένα πραγματι-
κό ευρωπαϊκό κράτος που θα σέβεται τους πολίτες, 
δεν τον κάνουμε με το βλέμμα στις δημοσκοπήσεις, 
αλλά στο συμφέρον της πατρίδας μας. Συνεχίζουμε 
με πολλή δουλειά εντός και εκτός Βουλής ως αξιό-

πιστη αντιπολίτευση απέναντι σε μία αλαζονική Κυ-

βέρνηση, για να χτίσουμε δεσμούς εμπιστοσύνης με 
τους πολίτες, όχι πρόσκαιρα αλλά ουσιαστικά.

Ο ελληνικός λαός ενωμένος, χωρίς κομ-

ματικά λάβαρα, στέκεται δίπλα στις οι-

κογένειες που αγωνίζονται για τη

δικαίωση της μνήμης των δικών τους 

ανθρώπων. Απέναντι σε αυτήν 

την ιστορική κοινωνική αντίδραση, είναι 

τόσο προκλητικό που βρέθηκαν 

κορυφαίοι υπουργοί να προχωρήσουν 

σε εμφυλιοπολεμικού χαρακτήρα

 δηλώσεις, και να θέσουν ακραία 

διλλήματα του τύπου «Μητσοτάκης ή 

χάος», τα οποία βεβαίως κατέρριψαν 

εκκωφαντικά οι πολίτες που βγήκαν 

στους δρόμους σε κάθε γωνιά της 

πατρίδας μας. 
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Γιατί οι ΗΠα αποσύρονται σταδιακά από τις 
ασκήσεις του ΝαΤο και από τι κινδυνεύουν; 
Η Ελλάδα μπορεί να σώσει την κατάσταση

 Ολόκληρη η Ευρώπη κινδυνεύει να ζήσει καταστάσεις που δεν έχει ξαναδεί από το 1945 και μετά

Σ
ε πρόσφατη σχετική ανακοίνωση του 
Πενταγώνου, αναφέρεται  ότι οι Ηνω-

μένες Πολιτείες αποσύρονται από τον 
σχεδιασμό ασκήσεων του ΝΑΤΟ, αναφέ-

ρει μεγάλο γαλλικό ΜΜΕ, προκαλώντας 
πολλά και εύλογα ερωτηματικά για το μέλλον της 
συμμαχίας, τουλάχιστον όπως την γνωρίζαμε έως 
σήμερα.
«Εάν το έλλειμμα των ομοσπονδιακών δαπανών 
δεν διορθωθεί, η Αμερική θα χρεοκοπήσει», δήλω-

σε πρόσφατα ο Έλον Μάσκ.
Οι FT, επικαλούμενοι το Υπουργείο Οικονομικών 
των ΗΠΑ, ανέφεραν νωρίτερα ότι οι κρατικές δα-

πάνες τον Φεβρουάριο έφτασαν στο ρεκόρ των 
603 δισεκατομμυρίων δολαρίων, παρά τις προ-

σπάθειες της υπηρεσίας ελέγχου του προϋπολογι-
σμού DOGE. Η αθόρυβη απόσυρση των ΗΠΑ από 
ασκήσεις του ΝΑΤΟ ,προκαλεί νευρικότητα στις 
Βρυξέλλες, και σε όλες τις χώρες της Ευρώπης, 
αφού πρόκειται για κάτι που δεν έχει ξαναγίνει από 
το 1946 και μετά σε καμία περίπτωση.
Αμερικανοί αξιωματούχοι ενημέρωσαν πρόσφατα 
τους συμμάχους τους για την απόφαση του Πε-

νταγώνου να αποσυρθούν από στρατιωτικές ασκή-

σεις, που είναι προγραμματισμένες σε χώρες της 
ΕΕ. 
Η απόσυρση των Αμερικανών αφορά όμως και 
στον σχεδιασμό δύσκολων και δαπανηρών στρατι-
ωτικών ασκήσεων στην Ευρώπη, για ολόκληρο το 
2025 και πιθανόν και το 2026.
Η απόφαση αφορά τον Αμερικανό πρόεδρο 
Ν.Τραμπ και τον προϋπολογισμό των ΗΠΑ, ο οποί-

ος παραμένει σε υψηλά επίπεδα, ενώ υπάρχει κίν-

δυνος ακόμα και οικονομικού κραχ στις ΗΠΑ, για 
αυτό  και οι Αμερικανοί Αξιωματούχοι, προσπα-

θούν να κόψουν όπου μπορούν από το κονδύλι των 
κρατικών δαπανών.  
Περίπου 50.000 Αμερικανοί στρατιωτικοί υπηρε-

τούν στην Ευρώπη, ενώ έχει μεταφερθεί μεγάλος 
όγκος στρατιωτικού υλικού από τις ΗΠΑ για ασκή-

σεις και άλλες δραστηριότητες.

Ποια είναι η κατάσταση από 
στρατιωτικής απόψεως στην Ευρώπη  
Σύμφωνα με το ίδιο γαλλικό ΜΜΕ, μια γρήγορη 
επισκόπηση των πιο σημαντικών και σημαντικών 
αμυντικών ειδήσεων των τελευταίων ημερών,είναι 
ότι ο γερμανικός στρατός (Bundeswehr) του οποί-
ου η ηγεσία επιδεικνύει μεγάλες φιλοδοξίες, παρα-

μένει εκτεθειμένος σε μεγάλο έλλειμμα στρατιωτι-
κού προσωπικού που υπερβαίνει το 10%.
Το έλλειμμα αφορά ειδικευμένο και έμπειρο στρα-

τιωτικό προσωπικό αλλά και υλικό αφού ο γερμανι-
κός στρατός υπόκειται σε δεσμεύσεις της συμφω-

νίας της Γιάλτας το 1945.    
Ο Βρετανικός στρατός παραπαίει και αυτός από 
άποψη προσωπικού, ενώ το υλικό του σε μεγάλο 
ποσοστό θέλει ανανέωση, ενώ σε καλύτερη κατά-

σταση είναι ο γαλλικός στρατός.
Οι μόνες Ένοπλες Δυνάμεις που βρίσκονται σε 
υψηλό επίπεδο είναι οι ελληνικές, παρ’ όλα τα 
προβλήματα λειψανδρίας και φάσεως εκσυγχρο-

νισμού του υλικού που διαθέτουμε και στα Τρία 
όπλα. Η Ελλάδα διαθέτει έναν ισχυρό Στόλο ( ειδι-

κά με τις νέες γαλλικές Φρεγάτες), τρομερό αρμα-

τικό δυναμικό, μεγάλα νούμερα σε αυτοκινούμενα 
πυροβόλα κα, καθώς και μια πανίσχυρη και άκρως 
εκπαιδευμένη Πολεμική Αεροπορία, που πολλές 
χώρες στην ΕΕ, ούτε να ονειρευτούν δεν μπορούν. 
Από εκεί όμως και μετά οι υπόλοιπες χώρες βρί-
σκονται σε ένα χάος στον αμυντικό τομέα, προτι-
μώντας βούτυρο αντί όπλα.    
Με αυτήν την κατάσταση η Ευρωπαία επικεφαλής 
της Κομισιόν κ. Φον Ντερ Λάιεν θέλει να αντιπα-

ρατεθεί με την Ρωσία, της οποίας η αμυντική βι-
ομηχανία παράγει 8 φορές περισσότερα  οπλικά 
συστήματα από ότι ολόκληρη η Ευρώπη μαζί;
Πρόκειται για χίμαιρες και σχέδια που εκπορεύο-

νται από την ΝΤΠ, η οποία έχει στόχο να εξαθλιώ-

σει τους λαούς της ΕΕ, σε μια κατάσταση πρωτό-

γνωρη μετά το 1945.    

ισραήλ-ελλάδα - κύπρος: 

Δεν χαρίζουν ρόλο «χωροφύλακα» στην Τουρκία
Ισραήλ, μαζί με Κύπρο και Ελλάδα, δεν παραχωρούν τον έλεγχο 
της περιοχής στην Τουρκία και απορρίπτουν τις προσπάθειες της 
Άγκυρας να παρουσιαστεί ως υπερασπιστής της περιφερειακής 
σταθερότητας.
Σαφή μηνύματα ενόψει Γενεύης τόσο σ’ ό,τι αφορά την Τουρκία 
έστειλε η τριμερής της Αθήνας αλλά ξεκάθαρη τοποθέτηση του 
Ισραήλ σε σχέση με την εδαφική ακεραιότητα της Κύπρου.
Η τριμερής των υπουργών Εξωτερικών Κύπρου, Ελλάδας και 
Ισραήλ έκανε κι ένα πρώτο βήμα όσον αφορά την αναβίωση των 
συναντήσεων 3+1 που είχαν δημιουργηθεί από προηγούμενης 
κυβέρνησης Τραμπ και εγκαταλείφθηκαν στη διάρκεια της προ-

εδρίας Μπάιντεν.

Σημαντικές αναφορές για το Κυπριακό
Ο υπουργός Εξωτερικών της Ελλάδας, Γιώργος Γεραπετρίτης ο 
οποίος τη Δευτέρα θα βρίσκεται στη Γενεύη για την άτυπη διάσκε-

ψη, τόνισε πως η επανεκκίνηση της προσπάθειας στο Κυπριακό 
αποτελεί ένα σημαντικό βήμα έτσι ώστε να λυθεί το πρόβλημα της 
Κύπρου.
Από την πλευρά του, απαντώντας σε ερωτήσεις για το Κυπρια-

κό, ο Υπουργός Εξωτερικών του Ισραήλ, Γκίντεον Σάαρ, είπε ότι 
θέση της Κυβέρνησής του είναι ότι στηρίζει την εδαφική ακεραι-
ότητα της Κύπρου, ενώ χαρακτήρισε απαράδεκτη την εισβολή 
και κατοχή του βόρειου τμήματος του νησιού από την Τουρκία. 
Επεσήμανε, δε, ότι το Ισραήλ τάσσεται εναντίον των προσπαθει-
ών της Τουρκίας να παρουσιάσει τον εαυτό της ως έναν υπερα-

σπιστή της περιφερειακής σταθερότητας.
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Η αθήνα στηρίζει την ηλεκτρική διασύνδεση κρήτης - 

κύπρου και βάζει στο παιχνίδι και το ισραήλ

Τ
ην πλήρη στήριξη στην ηλεκτρική δια-

σύνδεση Κρήτης Κύπρου Ισραήλ παρεί-
χε χθες ο υπουργός Εξωτερικών Γιώρ-

γος Γεραπετρίτης ενώ υποστηρικτικό 
στην πορεία υλοποίησης του έργου εμ-

φανίζεται και το Ισραήλ που είναι η χώρα κατάλη-

ξης του ηλεκτρικού καλωδίου.
Όπως αναφέρει το newmoney.gr, αμέσως μετά 
την ολοκλήρωση της τριμερούς συνάντησης με 
τους δύο ομολόγους του στην Αθήνα τον Κύπριο 
Κωνσταντίνο Κόμπο και τον Ισραηλινό  Γκίντεον 
Σαάρ, ο υπουργός Εξωτερικών δήλωσε ότι το έργο 
θα «γίνει και θα ολοκληρωθεί». Επισήμανε μάλιστα 
ότι οι ηλεκτρικές διασυνδέσεις είναι πολύ υψηλής 
σημασίας για την ενεργειακή σταθερότητα και την 
ασφάλεια και πρόσθεσε ότι ο GSI είναι ένα έργο 
κοινού ενδιαφέροντος της ΕΕ.  «Μεριμνούμε ώστε 
να μην υπάρξει οποιαδήποτε εμπλοκή στο έργο», 
είπε ο κ. Γεραπετρίτης και διαβεβαίωσε ότι η δι-
ασύνδεση θα συνεχιστεί με βάση τον προγραμ-

ματισμό ο οποίος θα οριστικοποιηθεί. Από τις δη-

λώσεις του κ. Γερατετρίτη είναι εμφανής η προ-

σπάθεια της κυβέρνησης να ρίξει τους τόνους που 
ανέβηκαν τις προηγούμενες μέρες με αφορμή το 
γεωπολιτικό ρίσκο και την αντίδραση της Άγκυρας 
στις έρευνες βυθού στα διεθνή ύδατα.
Μάλιστα, οι χθεσινές δηλώσεις του υπουργού συ-

νοδεύτηκαν με πληροφορίες που ανέφεραν ότι 
κυβερνητικοί παράγοντες επιδιώκουν να επιστρέ-

ψουν τα ερευνητικά σκάφη στην Ελλάδα που απο-

χώρησαν για Ιταλία με εντολή της ελληνικής κυ-

βέρνησης και του ΑΔΜΗΕ ώστε να πέσουν οι τόνοι 
που σηκώθηκαν αιφνιδιαστικά τις προηγούμενες 
μέρες. Να αμβλύνει άλλωστε τις γωνίες του καλω-

δίου είχε επιχειρήσει και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός 
την περασμένη εβδομάδα στην βουλή υποστηρί-
ζοντας ότι η κατασκευή του έργου συνεχίζεται, 
επικαλούμενος την διφορούμενη ανακοίνωση των 
Γάλλων της Nexans. Σε κάθε περίπτωση, η ελλη-

νική κυβέρνηση δίνει έμφαση στην τριμερή συ-

νεργασία και πρωτίστως στο ρόλο που μπορεί να 
διαδραματίσει το Ισραήλ λόγω της στρατηγικής 

συνεργασίας που αναπτύσσει με τις ΗΠΑ και ο 
οποίος δεν φαίνεται να έχει κεφαλαιοποιηθεί μέχρι 
σήμερα κατά τις πολύμηνες διαπραγματεύσεις για 
το έργο που έφτασαν αρκετές φορές σε οριακό 
σημείο.  Με αποκορύφωμα την  ένταση του καλο-

καιριού
Η Ελλάδα υποστηρίζει ότι η περιφερειακή συ-

νεργασία μέσω της διασυνδεσιμότητας προ-

σφέρει μεγαλύτερη ασφάλεια και ανθεκτικότη-

τα σε ένα πολύ ασταθές περιβάλλον. Η χώρα 
μας προσβλέπει στην περαιτέρω συνεργασία 
του Ισραήλ στο ηλεκτρικό καλώδιο που φαί-
νεται να βρέθηκε πολύ ψηλά στη ατζέντα της 
χθεσινής τριμερούς συνάντησης. Ο κ. Γερα-

πετρίτης  μίλησε για την επανεργοποίηση του 
«3+1» της τριμερούς με την συμμετοχή των 
ΗΠΑ, εκτιμώντας ότι μπορεί να αποτελέσει ένα 
αποφασιστικό βήμα προκειμένου να πέσουν οι 
τόνοι και να υποχωρήσει η Τουρκία. Όπως είπε 
το θέμα συζητήθηκε και κατά την πρόσφατη 

επίσκεψή του στην Ουάσιγκτον με τον Αμερι-
κανό υπουργό Μάρκο Ρούμπιο από τον οποίο 
δήλωσε ότι απέσπασε καταρχήν θετική ανταπό-

κριση. «Αναφέρω συχνά ότι η γεωγραφία είναι 
η μόνη σταθερά σε μια γεωπολιτική εξίσωση. 
Ελλάδα, Κύπρος και Ισραήλ σχηματίζουν ένα 
νοητό τρίγωνο που συνδέει Ευρώπη, Ανατολική 
Μεσόγειο και Μέση Ανατολή» ανέφερε χθες ο 
έλληνας υπουργός Εξωτερικών.
Από την πλευρά του ο κ. Σαάρ εμφανίστηκε ιδιαίτε-

ρα επικριτικός με την Τουρκία και αναφερόμενος 
στο Κυπριακό μίλησε για απαράδεκτη εισβολή, 
προσθέτοντας ότι στο θέμα με τη Συρία η ΕΕ πρέ-

πει να είναι προσεχτική για τις πολιτικές της Άγκυ-

ρας στην περιοχή. Θέλοντας μάλιστα να δείξει το 
επίπεδο των δεσμών που συνδέουν το Ισραήλ με 
την Ουάσιγκτον ο Ισραηλινός υπουργός Εξωτερι-
κών αναφορικά με το θέμα της Γάζα δήλωσε ότι 
«με τον φίλο μας Τραμπ έχουμε μια ευκαιρία να 
φτιάξουμε τα πράγματα στην περιοχή».

 Το έργο θα γίνει και θα ολοκληρωθεί δήλωσε χθες ο κ. Γεραπετρίτης, στηρίζει την ενεργειακή ασφά-
λεια και την περιφερειακή ανάπτυξη
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εΘνικα

 Αμυντικού τύπου πανεπιστημιακή κοινότητα δημιουργείται για την κατασκευή ελληνικών οπλικών συστημάτων

Μ
ια πολύ μεγάλη εξέλιξη αποκάλυψε ο ΥΠΕ-

ΘΑ Ν.Δένδιας από την Κρήτη,  επισκεπτό-

ενος την 11η Μοίρα Κατευθυνόμενων Βλη-

μάτων (11 ΜΚΒ) στο Ηράκλειο.
Ο ίδιος μίλησε για την δημιουργία πλέγμα-

τος ινστιτούτων και πανεπιστημίων για την δημιουργία 
ελληνικής τεχνογνωσίας, με σκοπό την κατασκευή σύγ-

χρονων ελληνικών οπλικών συστημάτων παντός είδους. 
Ο υπουργός Εθνικής Άμυνας, αποκάλυψε ότι έχει δοθεί 
τεράστιο βάρος στη συμβολή που μπορεί να έχει το Πα-

νεπιστήμιο Κρήτης στην καινοτομία και στην αξιοποίη-

ση του πολύτιμου ανθρώπινου κεφαλαίου της χώρας σε 
συνδυασμό βέβαια με το νεοιδρυθέν Ελληνικό Κέντρο 
Αμυντικής Καινοτομίας (ΕΛΚΑΚ), που μπορεί να δίνει 
αξιόπιστες απαντήσεις στα ερωτήματα των ελληνικών 
Ενόπλων Δυνάμεων. Χαρακτηριστικό παράδειγμα στο 
οποίο αναφέρθηκε ο κ. Δένδιας ήταν το αντι-drone σύ-

στημα ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ, το οποίο κατασκευάστηκε αρχικά 
ως σύστημα ηλεκτρονικού πολέμου για την αντιμετώπι-
ση των Bayraktar και βρέθηκε να δοκιμάζεται στην Ερυ-

θρά Θάλασσα με επιτυχία, καταρρίπτοντας δύο drone 
των Χούτι. Το σύστημα Κένταυρος δόθηκε παραγγελία 
να κατασκευαστεί για όλες τις φρεγάτες του ελληνικού 
στόλου , καθώς είναι κατά 50% φθηνότερο από αντί-
στοιχα προϊόντα που κυκλοφορούν στη διεθνή αγορά, 
όπως είπε με έμφαση ο υπουργός Άμυνας.

Τι σημαίνουν αυτές οι εξελίξεις για το 
ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό και την χώρα
Στις Φρεγάτες μας το σύστημα «Κένταυρος» θα εγκα-

τασταθεί όπως είναι, χωρίς να γίνουν τροποποιήσεις 
στις δυνατότητες του, αποτελώντας μια αποτελεσματι-
κή κίνηση ενίσχυσης των δυνατοτήτων τους σε εχθρικά 
drones .
Ο «Κένταυρος» έχει δοκιμαστεί επιτυχώς σε άκρως 
εχθρικό περιβάλλον στην Ερυθρά Θάλασσα, στο πλαί-
σιο της ανάπτυξης ελληνικών μονάδων επιφανείας ως 
κομμάτι της ναυτικής δύναμης της ευρωπαϊκής επιχεί-
ρησης «Aspides» για την προστασία της διεθνούς ναυ-

σιπλοΐας από  επιθέσεις των Χούθι της Υεμένης.
Το σύστημα «Κένταυρος» έχει προκαλέσει επίσης το 
άμεσο ενδιαφέρον ξένων εταιρειών οπλικών συστημά-

των αλλά χωρών , όπως η Κύπρος αλλά και η Αρμενία, 
που έχουν ζητήσει πληροφορίες για αυτό. Με λίγα σχε-

τικά χρήματα, η ελληνική αμυντική βιομηχανία ( αν στη-

ριχθεί ανάλογα) είναι ικανή να κάνει θαύματα και αυτό 
οφείλουν να το ξέρουν όλοι οι πολιτικοί μας κάθε στιγ-

μή. 
Οι εχθρικές απειλές, συγκεκριμένα από την Τουρκία 
είναι μεγάλες και πολύ επίπεδες, μιας και οι γείτονες 

έχουν αναπτύξει drones για όλα σχεδόν τα επίπεδα, και 
οφείλουμε ενόψει και των πιθανών εξορύξεων Νοτίως 
της Κρήτης, να προχωρήσουμε σε μια τέτοια αναβάθ-

μιση πλοίων, όπως για παράδειγμα οι ΤΠΚ, οι οποίες 
αποτελούν το μακρύ χέρι της χώρας μας. Με λίγα λό-

για, η κατασκευή συστημάτων ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ και η αγορά 
πυραύλων Exocet Block 3, σε συνδυασμό με την κατα-

σκευή των γαλλικών Φρεγατών, θα μας έδινε το κατάλ-

ληλο χρόνο, ώσπου να προχωρήσουμε και σε άλλες 
κινήσεις ( αγορά υποβρυχίων με σύστημα εκτόξευσης 
βαλλιστικών πυραύλων μεγάλης εμβέλειας), να διατα-

ράξουμε το πρόγραμμα κατασκευής 31 νέων τουρκικών 

μονάδων επιφανείας, με σαφή στόχο την κυριαρχία σε 
Αιγαίο-Α.Μεσόγειο. 

Η ελληνική εφευρετικότητα και φαντασία 
είναι τρομερή ειδικά όταν γίνεται πράξη  
Η επιτυχία της ΕΑΒ και οποιαδήποτε κρατικής ή ιδιω-

τικής αμυντικής εταιρείας δεν ανήκει σε κανένα κόμμα 
η πολιτικό, αλλά μένει παρακαταθήκη στις ελληνικές 
Ένοπλες Δυνάμεις, που αναζητούν “ εργαλεία” για να 
αποκρούσουν και να εξουδετερώσουν συνεχώς, τον 
τουρκικό οθωμανικό εθνικισμό, διότι περί αυτού πρό-

κειται.

Ν.Δένδιας: 

Το ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ είναι 50% φθηνότερο 
από τα ξένα συστήματα 

Έρχονται επιτεύγματα από την συνεργασία Πανεπιστημίου κρήτης-εΛκακ



Κυριακή 16 Μαρτίου  2025

17εΘνικα

 Η χθεσινή εκτόξευση αντιπλοϊκού πυραύλου ATMACA από τουρκικό υποβρύχιο μας δείχνει ακριβώς πως πρέπει να κινηθούμε

Το ελληνικό ΠΝ εκσυγχρονίζει Τέσσερα υποβρύχια Type-214 

Χωρίς δυνατότητα εκτόξευσης βαλλιστικού 
πυραύλου δεν κάνουμε τίποτα 

Ο
εκσυγχρονισμός των τεσσάρων 
υποβρυχίων κλάσης Παπανικολής 
και η προμήθεια νέων υποβρυχίων 
είναι μεταξύ των προγραμμάτων 
που αναμένεται να ανακοινώσει ο 

Έλληνας Πρωθυπουργός στη Βουλή στις 27 
Μαρτίου 2025, μετά και την χθεσινή επίδειξη 
δύναμης της Τουρκίας με εκτόξευση πυραύ-

λου Κρουζ από υποβρύχιο τύπου Type-214 .
Ταυτόχρονα, η πρώτη παρτίδα 44 τορπιλών 
βαρέως τύπου στις αρχές του καλοκαιριού, 
μετά από σημαντικές καθυστερήσεις, θα δώσει 
σημαντικές λύσεις στον ελληνικό Στόλο Υπο-

βρυχίων.
Το σχέδιο του Πολεμικού Ναυτικού είναι να 
ολοκληρωθεί το πρόγραμμα εκσυγχρονισμού 
της κλάσης Παπανικολής παράλληλα με την 
παράδοση νέων υποβρυχίων, με αποτέλεσμα 
έναν στόλο εννέα επιχειρησιακών υποβρυχίων. 
Η χρήση όμως, στρατηγικών πυραύλων με βε-

ληνεκές 1000-1200 χιλιομέτρων εκτοξευμένοι 
από ελληνικά υποβρύχια, είναι η βέλτιστη λύση 
να πειστεί η Τουρκία για ισόποση ανταπόδοση 
σε κάθε απειλή της.
Σε σαφή σύγκριση με τις μονάδες επιφανείας 
( Φρεγάτες -ΤΠΚ), τα υποβρύχια, ( ειδικά αυτά 
με αναερόβια πρόωση) μπορούν να κινηθούν 
αθόρυβα κοντά στις Μικρασιατικές ακτές και 
από την πλευρά της Αττάλειας, να εκτοξεύ-

σουν πύραυλο MdCN τύπου Cruise, προκαλώ-

ντας καίρια χτυπήματα σε τουρκικά αεροδρό-

μια, βάσεις, ακόμα και στην ίδια την Άγκυρα.
Παλαιότερες δημοσιογραφικές πληροφορίες, 
ανέφεραν ότι οι επιτελείς του Πολεμικού μας 
Ναυτικού είχαν προχωρήσει σε έρευνα για το-

ποθέτηση πυραύλων τύπου MdCN στα υποβρύ-

χια Type-214, χωρίς να μάθουμε ποτέ τι έχει γί-
νει με αυτήν.  Το ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό με 
μετά και τις αγορές Φρεγατών από την Γαλλία, 
και σε συνδυασμό με τα σαφή επιθετικά σχέ-

δια της Τουρκίας, έχει εισέλθει στο δόγμα μιας 
άκρως επιθετικής εξοπλιστικής πολιτικής. Η 
Ελλάδα, όπως γνωρίζουμε εδώ και μήνες, έχει 
επιλέξει τους γαλλικούς πυραύλους MdCN με 
δραστικό βεληνεκές 1.000 και άνω  χιλιομέ-

τρων, αν εκτοξευθούν από υποβρύχιο.

Ποιο είναι το κύριο σχέδιο του ελληνικού 
Πολεμικού Ναυτικού
Το Ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό δίνει προτεραι-
ότητα στην ενίσχυση του στόλου των υποβρυ-

χίων του για να διατηρήσει τις επιχειρησιακές 
του δυνατότητες, οι οποίες έχουν δημιουργη-

θεί με την απόκτηση τεσσάρων υποβρυχίων 
κλάσης Παπανικολής, βασισμένα στο γερμανι-
κό Type 214, και τον εκσυγχρονισμό του υπο-

βρυχίου ΩΚΕΑΝΟΣ (S-118), ενός υποβρυχίου 
κλάσης ΠΟΣΕΙΔΩΝ, τύπου  Type 209, αναφέ-

ρει ξένο ΜΜΕ.
Η κλάση Παπανικολής βασίζεται στο υποβρύ-

χιο Type 214, ένα πετρελαιοηλεκτρικό υποβρύ-

χιο που διαθέτει σύστημα πρόωσης ανεξάρτη-

του αέρα (AIP), το οποίο χρησιμοποιεί κυψέλες 
καυσίμου υδρογόνου με μεμβράνη ηλεκτρολυ-

τών πολυμερούς της Siemens (PEM).
Έχει μήκος 65 μέτρα, πλάτος 6,3 μέτρα και 
εκτόπισμα 1.860 τόνους. Το υποβρύχιο μπορεί 
να λειτουργεί με μέγιστη ταχύτητα βύθισης 20 
κόμβων και να καταδύεται σε βάθη που πλησι-
άζουν τα 400 μέτρα.
Είναι σχεδιασμένο για 84 ημέρες, με τη δυνα-

τότητα να παραμένει βυθισμένο για μεγάλες 

περιόδους χρησιμοποιώντας το σύστημα AIP 
του. Ο οπλισμός αποτελείται από οκτώ τορπι-
λοσωλήνες των 533 mm ικανών να εκτοξεύουν 
τορπίλες βαρέων βαρών και αντιπλοϊκούς πυ-

ραύλους UGM-84 Sub-Harpoon. Το σύστημα 
πρόωσης του περιλαμβάνει δύο πετρελαιοκι-
νητήρες MTU 16V-396, δύο γεννήτριες φόρτι-
σης Piller NTB56.40-10 και έναν ηλεκτροκινη-

τήρα Siemens Permasyn,  για ελαχιστοποίηση 
της ακουστικής υπογραφής.
Δύο βαρέως τύπου τορπίλες SeaHake Mod4 
έχουν ήδη φτάσει στη Ναυτική Βάση Σαλαμί-
νας για λόγους εκπαίδευσης και πιστοποίησης.
Αυτές οι τορπίλες στερούνται εκρηκτικών κε-

φαλών και είναι εξοπλισμένες με συσκευές 
που εκπέμπουν φως και απελευθερώνουν ένα 
ειδικό υγρό για να διευκολύνουν την ανάκτηση 
μετά την εκτόξευση.
Καθοδηγούνται από ένα καλώδιο οπτικών ινών 
από το υποβρύχιο, εξασφαλίζοντας ακριβή 
εντοπισμό.
Μόλις εξαντληθεί η ισχύς της μπαταρίας τους, 
βγαίνουν στην επιφάνεια για ανάκτηση.
 Οι πρώτες εκπαιδευτικές εκτοξεύσεις έχουν 
προγραμματιστεί για τον Μάιο, ενώ προγραμ-

ματίζονται επιπλέον ασκήσεις τους επόμενους 
μήνες. Οι εκπαιδευτικές τορπίλες μπορούν να 
μετατραπούν σε επιχειρησιακά όπλα με την 
εγκατάσταση εκρηκτικών κεφαλών 260 κιλών.
Μέχρι το τέλος του 2025, το Πολεμικό Ναυτι-
κό αναμένεται να παραλάβει τις περισσότερες 
από τις βαρέως τύπου τορπίλες, οι οποίες θα 
αντικαταστήσουν τις παλαιότερες τορπίλες 
SUT Mod0 που αποκτήθηκαν το 1980, καθώς 
και αυτές τύπου SST4 που παραμένουν σε 
χρήση.
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Που θα βρει η χώρα μας να δαπανήσει περισσότερα 

από 25 δισ. ευρώ σε προμήθειες όπλων έως το 2036;
 Είναι πάρα πολλά τα χρήματα για αυτό το εγχείρημα αλλά υπάρχει μία και μοναδική λύση

A
ραβόφωνα ΜΜΕ, αναφέρουν  ότι 
η Ελλάδα θα ξοδέψει περισσότε-

ρα από 25 δισεκατομμύρια ευρώ 
σε προμήθειες όπλων έως το 2036, 
συμπεριλαμβανομένων νέων υπο-

βρυχίων, μη επανδρωμένων αεροσκαφών, 
δορυφόρων και μαχητικών αεροσκαφών, στο 
πλαίσιο ενός 12ετούς σχεδίου που θα υποβλη-

θεί στο κοινοβούλιο τις επόμενες εβδομάδες, 
ανέφεραν τρεις Έλληνες Αξιωματούχοι που 
γνωρίζουν το σχέδιο.
Η κίνηση είναι μέρος της προσπάθειας της Ελ-

λάδας να εκσυγχρονίσει τις ένοπλες δυνάμεις 
της καθώς αναδύεται από την κρίση χρέους 
2009-18 που οδήγησε σε πολλά χρόνια λιτό-

τητας και καθώς προσπαθεί να συμβαδίσει με 
τον ιστορικό της αντίπαλό της την  Τουρκία, η 
οποία έχει ξεφύγει σε αυτόν τον τομέα. “Οι δύο 
χώρες βρίσκονται σε αντίθεση για τα θαλάσσια 
σύνορα, τους ενεργειακούς πόρους και τον 
εναέριο χώρο στην Ανατολική Μεσόγειο”, το-

νίζει το αραβικό πρακτορείο ειδήσεων. Το νέο 
σχέδιο θα βασιστεί στις πρόσφατες μεταρρυθ-

μίσεις. Η Ελλάδα, μέλος της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης και του ΝΑΤΟ, ξοδεύει ήδη περίπου το 3% 
του ακαθάριστου εγχώριου προϊόντος της για 

την άμυνα. Αυτός είναι σχεδόν διπλάσιο από 
τον μέσο όρο των κρατών μελών της ΕΕ, τα 
οποία βρίσκονται υπό πίεση να ενισχύσουν την 
άμυνα καθώς η 75χρονη συμμαχία του ΝΑΤΟ 
με τις Ηνωμένες Πολιτείες βρίσκεται υπό πίε-

ση. 
Το ελληνικό αμυντικό σχέδιο θα περιλαμβά-

νει την αγορά τεσσάρων νέων υποβρυχίων, 
νέων αεροσκαφών, θαλάσσιων και υποβρύχι-
ων drones. και έναν επικοινωνιακό δορυφόρο, 
ανέφεραν δύο πηγές που συμμετείχαν στην 
προετοιμασία του σχεδίου.
Μέρος των χρημάτων θα χρησιμοποιηθεί για 
την ανάπτυξη ενός αντιαεροπορικού και αντι-
drone θόλου που ονομάζεται “Ασπίδα του Αχιλ-

λέα” και για την αποπληρωμή 20 μαχητικών αε-

ροσκαφών F-35 που έχουν παραγγελθεί από 
τις Ηνωμένες Πολιτείες.
Σύμφωνα με το σχέδιο, η Ελλάδα ήδη αναβαθ-

μίζει επίσης παλαιότερα μαχητικά αεροσκάφη 
F-16 σε επίπεδο «Viper», ενώ  θα αναβαθμίσει 
τέσσερις φρεγάτες MEKO 200 γερμανικής κα-

τασκευής που ήδη υπηρετούν στο Ελληνικό 
Ναυτικό.
Τρίτη πηγή ανέφερε ότι το σχέδιο θα περιλαμ-

βάνει έως και έξι νέα μεγάλα περιπολικά σκά-

φη ή κορβέτες, που θα κατασκευαστούν σε ελ-

ληνικά ναυπηγεία.
Οι νέες κινήσεις ακολουθούν τα ήδη ανακοι-
νωθέντα σχέδια για την αγορά ενός νέου συ-

στήματος πυραυλικού πυροβολικού μεγάλου 
βεληνεκούς με βεληνεκές έως και 300 km.
Τα περισσότερα από αυτά θα προστατεύουν 
τα βορειοανατολικά σύνορα της Ελλάδας με 
την Τουρκία και τα νησιά της στο Αιγαίο.

Οι υδρογονάνθρακες φέρνουν οπλικά 
συστήματα
Είναι προφανές ότι μια ολόκληρη γενιά πολιτι-
κών στην χώρα μας δεν ξέρει, δεν γνωρίζει ή 
αγνοεί, τον ορθό τρόπο να αποκτήσουμε κάπο-

τε οικονομική ανεξαρτησία στο μέτρο του δυνα-

τού, και θα εξοπλιστούμε με στρατηγικά όπλα 
έναντι της Τουρκίας, για να λάβουν επιτέλους 
τέλος όλες οι απειλές . Η Ελλάδα είναι μια χώρα 
με τεράστια κοιτάσματα υδρογονανθράκων σε 
Αιγαίο, Ανατολική Μεσόγειο καθώς και σε πε-

ριοχές όπως τα Ιόνια, νησιά, την περιοχή των 
Ιωαννίνων και της Δυτικής Μακεδονίας. Επίσης 
ως χώρα διαθέτουμε σπάνια και χρήσιμα για 
την παγκόσμια βιομηχανία μέταλλα σε πολλά 
σημεία της ελληνικής  επικράτειας.     

ανησυχία στην Τουρκία:
Ανησυχία προκαλεί στην Τουρκία το μεγάλο εξοπλιστικό πρόγραμμα της κυβέρνησης Μητσοτάκη από το 
2020 και έπειτα (φρεγάτες Belharra, αγορές και εκσυγχρονισμός F-16, μαχητικά Rafale), αλλά και η συνερ-

γασία με το Ισραήλ. Το θέμα των εξοπλισμών έθεσε ο παρουσιαστής του τουρκικού δικτύου Haber Global. 
«Η Ελλάδα μέχρι το 2036 θα δαπανήσει 25 δισεκατομμύρια ευρώ! Σχεδιάζει να αγοράσει 4 νέα υποβρύχια. 
Ενώ εμείς ναυπηγούμε τα υποβρύχια μας». 
»Η Ελλάδα σχεδιάζει να αγοράσει μη επανδρωμένα αεροσκάφη και δορυφόρους Η Τουρκία όμως παρά-

γει δικά της μη επανδρωμένα αεροσκάφη και δορυφόρο. Η Ελλάδα θα εκσυγχρονίσει τα F-16 όπως θέλει 
να κάνει και η Τουρκία. Μέρος του ποσού αυτού θα δαπανηθεί στον "Ασπίδα του Αχιλλέα" που θα είναι ένα 
αντιαεροπορικό σύστημα που θα στοχεύει και  τα μη επανδρωμένα αεροσκάφη. Όπως θα αγοράσουν και 
20 F-35 τα οποία είναι αμερικανικής κατασκευής». 
\»Να αναφέρουμε πως η Ελλάδα θα εκσυγχρονίσει τις 4 φρεγάτες MEKO όπως και θα αναβαθμίσει τα  
υπόλοιπα F-16 σε επίπεδο Viper. Επίσης σχεδιάζει να προμηθευτεί  συστήματα πυροβολικού μεγάλου βε-

ληνεκούς. Και οι πληροφορίες αναφέρουν πως όλα θα εγκατασταθούν με τρόπο που θα προστατευθούν 
τα νησιά και η βορειοδυτική περιοχή της χώρας».
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Ρόλος της Περιφερειάρχη στην Πολιτική 
Προστασία
Ως Περιφερειάρχης Αττικής (2014–2019), η Ρένα Δούρου κατείχε 
κομβική αρμοδιότητα στην Πολιτική Προστασία. Σύμφωνα με τον 
νόμο και τα πορίσματα των αρμόδιων αρχών, η περιφερειάρχης 
είχε αποκλειστική ευθύνη για τον συντονισμό σε περιφερειακό 
επίπεδο, συμπεριλαμβανομένης της σύγκλησης του μηχανισμού 
Πολιτικής Προστασίας όταν απαιτείται. Αυτό σημαίνει ότι έπρε-

πε να συγκαλεί εγκαίρως το Κεντρικό Συντονιστικό Όργανο Πο-

λιτικής Προστασίας (ΚΣΟΠΠ) σε έκτακτες περιστάσεις, καθώς 
και να ηγείται του περιφερειακού συντονισμού. Επιπλέον, είχε 
υποχρέωση να ενημερώνεται άμεσα για τις κρίσιμες εξελίξεις, να 
ενημερώνει με τη σειρά της άλλους αρμόδιους φορείς (όπως την 
Πυροσβεστική, την Αστυνομία, τους δήμους) και να συνεργάζεται 
στενά μαζί τους και με τοπικούς παράγοντες για την προστασία 
των πολιτών. Αυτές οι θεσμικές ευθύνες ορίζουν έναν σαφή ρόλο 
συντονιστή που οφείλει να ενεργοποιείται προληπτικά και αποτε-

λεσματικά όταν προκύπτει κρίση. Η κριτική που ακολουθεί εξετά-

ζει το κατά πόσο η κ. Δούρου ανταποκρίθηκε σε αυτόν τον ρόλο 
κατά τις μεγάλες καταστροφές της Μάνδρας (πλημμύρες 2017) 
και του Ματιού (φωτιά 2018).
Ολιγωρίες και Παραλείψεις στη Φονική Πλημμύρα 
της Μάνδρας (2017)
Τον Νοέμβριο του 2017, η Δυτική Αττική επλήγη από πρωτοφανείς 
πλημμύρες στη Μάνδρα, που στοίχισαν τη ζωή σε 25 ανθρώπους 
και προκάλεσαν τεράστιες καταστροφές. Η τραγωδία αυτή χαρα-

κτηρίστηκε ως “προαναγγελθέν έγκλημα” από την εισαγγελική 
έρευνα, καθώς διαπιστώθηκε ότι επαναλαμβανόμενα πλημμυρικά 
φαινόμενα τα προηγούμενα χρόνια είχαν κρούσει τον κώδωνα 
του κινδύνου. Σύμφωνα με το πρωτοβάθμιο δικαστικό πόρισμα, 
το συμβάν ήταν αναμενόμενο: είχαν σημειωθεί πολλές πλημμύρες από το 1953 και ιδίως μια 
σοβαρή πλημμύρα τον Φεβρουάριο του 2015, γεγονότα που θα έπρεπε να έχουν σημάνει συ-

ναγερμό και να οδηγήσουν σε προληπτικά μέτρα. Παρ’ όλα αυτά, ο μηχανισμός Πολιτικής Προ-

στασίας δεν ενεργοποιήθηκε επαρκώς προληπτικά. Η Περιφέρεια δεν φρόντισε να θωρακίσει 
την περιοχή απέναντι στον γνωστό κίνδυνο, ούτε φαίνεται να κινητοποιήθηκε αποτελεσματικά 
όταν ξέσπασε η καταστροφή.
Κρίσιμες παραλείψεις που της καταλογίστηκαν στη Μάνδρα:
• Καθυστέρηση ή ματαίωση αντιπλημμυρικών έργων: Η εισαγγελέας τόνισε ότι η κ. Δούρου 
παρέλειψε να δρομολογήσει, να υλοποιήσει και να ολοκληρώσει σειρά έργων και παρεμβάσε-

ων που θα μπορούσαν να μετριάσουν τον κίνδυνο. • Μη απομάκρυνση εμποδίων στα ρέματα: 
Κομβικό ζήτημα αποτέλεσε η ύπαρξη αυθαίρετων κατασκευών και μπαζωμένων ρεμάτων που 
επιδείνωσαν τις πλημμύρες. Αν και η κατεδάφιση παράνομων κτισμάτων ανήκει και στους δή-

μους, η Περιφέρεια όφειλε να συντονίσει την απομάκρυνσή 
τους. 
• Έλλειψη έγκαιρου συναγερμού και συντονισμού: Την ημέρα 
της θεομηνίας, δεν ενεργοποιήθηκε εγκαίρως κάποιο περιφε-

ρειακό κέντρο διαχείρισης κρίσης υπό την ηγεσία της περιφέ-

ρειας. 
Χαοτική Διαχείριση στην Τραγωδία στο Μάτι 
(2018)
Τον Ιούλιο του 2018, η Ανατολική Αττική βρέθηκε αντιμέτωπη 
με μια από τις φονικότερες πυρκαγιές στην ελληνική ιστορία, 
στην περιοχή Μάτι – Νέος Βουτζάς. Η φωτιά εξαπλώθηκε με 
αστραπιαία ταχύτητα, εγκλωβίζοντας κατοίκους και παραθε-

ριστές ο τραγικός απολογισμός έφτασε τους 102 νεκρούς και 
δεκάδες τραυματίες. Η αντιμετώπιση της κρίσης εκείνες τις 
ώρες έχει επικριθεί ως χαοτική και ανεπαρκής, αποκαλύπτο-

ντας σοβαρές δυσλειτουργίες στον συντονισμό μεταξύ των 
αρμοδίων.
Κρίσιμα σημεία που αναδείχθηκαν για τη 
διαχείριση στο Μάτι:
• Καθυστέρηση σύγκλησης συντονιστικού οργάνου: Παρότι 
η φωτιά ξέσπασε λίγο μετά τις 16:30 στις 23/7/2018, το κε-

ντρικό συντονιστικό όργανο Πολιτικής Προστασίας (ΚΣΟΠΠ) 
συνεκλήθη με μεγάλη καθυστέρηση, μόλις στις 20:00 εκείνο 
το βράδυ . Η πρώτη του συνεδρίαση πραγματοποιήθηκε γύρω 
στις 21:30 – δηλαδή πολλές ώρες αφότου η πυρκαγιά είχε ήδη 
καταστρέψει ανεπανόρθωτα το Μάτι. 
• Γενικές και ασαφείς οδηγίες: Ακόμη και όταν συνεδρίασε 
το ΚΣΟΠΠ, οι κατευθύνσεις που δόθηκαν ήταν αόριστες και 
γενικές, χωρίς να προσδιορίζονται οι συγκεκριμένες ανάγκες, 

οι ενέργειες και οι υπεύθυνοι φορείς για την υλοποίησή τους .
• Ανεπαρκής συντονισμός και επικοινωνία: Μεταγενέστερες έρευνες εντόπισαν πλήρη έλλει-
ψη συντονισμού μεταξύ των εμπλεκόμενων φορέων Πολιτικής Προστασίας εκείνες τις κρίσιμες 
ώρες . Πυροσβεστική, Αστυνομία, Περιφέρεια και Δήμοι δεν μπόρεσαν να διασυντονιστούν 
αποτελεσματικά. Στο αποκορύφωμα της κρίσης, δεν υπήρχε ενιαίο κέντρο λήψης αποφάσεων 
που να ανταλλάσσει πληροφορίες σε πραγματικό χρόνο. Αυτή η διάσπαση φάνηκε και στην 
απουσία ενιαίας φωνής ενημέρωσης των πολιτών – πολλοί κάτοικοι δεν έλαβαν ποτέ εντολή ή 
σύσταση εκκένωσης.
• Απουσία οργανωμένης εκκένωσης: Ένα από τα πλέον τραγικά στοιχεία ήταν ότι δεν δόθηκε 
ποτέ επίσημη εντολή εκκένωσης των απειλούμενων περιοχών. Το Πυροσβεστικό Σώμα δεν 
υπέβαλε εγκαίρως εισήγηση για προληπτική απομάκρυνση κατοίκων, και συνεπώς η Περιφέ-

ρεια δεν εξέτασε καν το ενδεχόμενο εκκένωσης . Ουσιαστικά, κανείς δεν ανέλαβε την πρωτο-

βουλία να διατάξει την απομάκρυνση, παρότι αυτή θα μπορούσε να σώσει ζωές. 

εισαγγελική πρόταση: 

Ένοχη η ρένα 
Δούρου

Ανεπαρκής Συντονισμός, Οδυνηρές 

Συνέπειες: Αυστηρή Κριτική στη 

Διαχείριση Κρίσεων της Ρένας Δούρου.

Συνήγορος θυμάτων στη δίκη για το Μάτι: Στη συνείδηση όλων είναι κακούργημα

Πλήρως αιτιολογημένη η πρόταση ενοχής
Mια μέρα μετά την εισαγγελική πρόταση της Σταματίνας Περιμένη στη δίκη για το Μάτι που πρότεινε την ενοχή για 12 άτομα και 
την απαλλαγή για 9 στο ΕΡΤΝews μίλησε η Βάσια Καπερνάρου, μία εκ των συνηγόρων των οικογενειών των 104 θυμάτων της 

τραγωδίας χαρακτηρίζοντάς την ως «πλήρως αιτιολογημένη».

«Στη συνείδηση όλων είναι κακούργημα. Έπρε-

πε αυτή η πρόταση να εκδικάζεται ενώπιον του 
Μικτού Ορκωτού Δικαστηρίου (ΜΟΔ) και όχι 
ενώπιον του Τριμελούς Εφετείου Πλημμελλη-

ματων σε δεύτερη βαθμό» δήλωσε η συνήγο-

ρος στην εκπομπή «Συνδέσεις» και τον δημοσι-
ογράφο Κώστα Στάμου.
«Το γεγονός ότι έχουμε έρθει σε αυτό το ση-

μείο και λέμε ότι για να μην παραγραφεί του-

λάχιστον ας επιβληθούν σοβαρές και αρμόζου-

σες ποινές σε μια τέτοια εθνική τραγωδία με 

τόσους νεκρούς είναι στις κακές ιστορίες της 
Δικαιοσύνης» κατήγγειλε λέγοντας ότι «στο 
σημείο που έχουμε φτάσει ούτε οι τραυματίες 
ούτε οι συγγενείς των θυμάτων αισθάνονται δι-
καίωση».
Όπως τόνισε ότι όσοι προσέφυγαν σε διοικη-

τικά δικαστήρια επτά χρόνια μετά δεν έχουν 
αποζημιωθεί. «Υπάρχουν άνθρωποι που ταλαι-
πωρούνται ακόμη με τη στέγη τους, που είναι 
ένα συνταγματικώς κατοχυρωμένο δικαίωμα, 
υπάρχουν πολυεγκαυματίες που θα μπορού-

σαν να έχουν χειρουργηθεί και αυτό δεν έχει 
γίνει, ασκούνται εφέσεις» πρόσθεσε σημειώνο-

ντας ότι νιώθουν αδικημένοι. 

«Δόθηκε προτεραιότητα σε 
υποδομές έναντι της ανθρώπινης 
ζωής»
Σχολιάζοντας την πρόταση ενοχής για τους 12 
κατηγορούμενους και το τι σημαίνει πρακτικά 
αυτό σε περίπτωση οριστικής καταδίκης εξή-

γησε ότι «αυτό που περιμένουν οι καταγγέλλο-

ντες είναι οι ποινές να μην είναι τόσο ελαφριές 
όσο ήταν στο πρώτο δικαστήριο».
Μιλώντας έξω από τα δικαστήρια αναφέρ-

θηκε στους συγγενείς και τους τραυματίες 
και στο πώς βιώνουν τα όσα γίνονται στο 
δικαστήριο λέγοντας ότι «είναι άπαντες πα-

ρόντες και περιμένουν να δικαιωθούν». Πα-

ράλληλα, σχολίασε ότι από το κατηγορητή-

ριο φαίνεται ότι «δόθηκε προτεραιότητα σε 
υποδομές έναντι της ανθρώπινης ζωής». 
Kαταλήγοντας η Βάσια Καπερνάρου τόνισε 
ότι «20χλμ. από την πρωτεύουσα της χώ-

ρας βρήκαν αυτόν τον τραγικό θάνατο 104 
συνάνθρωποί μας και άλλοι πόσοι που προ-

σπαθούν να ανταπεξέλθουν στις δυσκολίες 
που τους έχουν προκληθεί και συζητάμε για 
πλημμελήματα και για αποζημιώσεις που 
ούτε καλύπτουν το βασικό κόστος διαβίω-

σης».
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συνεντευξη

Η εμπιστοσύνη των πολιτών προς το πολιτικό σύστημα
 έχει κλονιστεί και στόχος μας είναι να την αποκαταστήσουμε 

μέσα από πράξεις, όχι λόγια επισημαίνει η Μαρία Νεφέλη 
Χατζηιωαννίδου, Βουλευτής Επικρατείας της Νέας Δημοκρατίας 

σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα 
«Attica Times» και την Οικονομική 

Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Μαρία Νεφέλη 
Χατζηιωαννίδου

Βουλευτής Επικρατείας νΔ

ενισχύουμε τη γυναικεία 
επιχειρηματικότητα με νέες 

χρηματοδοτήσεις 

▶ Πώς αξιολογείτε την κατάσταση μετά 
το συλλαλητήριο των Τεμπών και την 
πρόταση δυσπιστίας;
Η τραγωδία των Τεμπών μας συγκλόνισε 
όλους. Παρότι η αντιπολίτευση επιμένει 
να την εργαλειοποιεί πολιτικά, πρέπει να 
γίνει ξεκάθαρο ότι ο πόνος και η απώλεια 
δεν έχουν κομματικό χρώμα, είναι βαθιά 
ανθρώπινα συναισθήματα που μοιραζόμα-

στε όλοι. Οι εκατοντάδες χιλιάδες πολίτες 
που βγήκαν στους δρόμους εξέφρασαν 
ένα δίκαιο αίτημα: δικαιοσύνη, αλήθεια, 
απόδοση ευθυνών και «ποτέ ξανά». Το 
διαχρονικό πρόβλημα της έλλειψης ενός 
ασφαλούς σιδηροδρόμου δεν μπορεί να 
αγνοηθεί και η κυβέρνηση ανέλαβε από 
την πρώτη στιγμή τη βαριά ευθύνη αλλά 
και το βαρύ καθήκον να διασφαλίσει ότι 
η δικαιοσύνη θα κάνει ανεμπόδιστα το 
έργο της. Διευκόλυνε κάθε αναγκαία δια-

δικασία, συμπεριλαμβανομένης της από-

φασης άρσης των επικοινωνιών, ώστε να 
διερευνηθεί πλήρως η υπόθεση. Στη Νέα 
Δημοκρατία κάνουμε την αυτοκριτική μας, 
γνωρίζουμε ότι η εμπιστοσύνη των πολι-

τών προς το πολιτικό σύστημα έχει κλο-

νιστεί και στόχος μας είναι να την αποκα-

ταστήσουμε μέσα από πράξεις, όχι λόγια. 
Η πρόταση δυσπιστίας ήταν μια αναμενό-

μενη πολιτική κίνηση της αντιπολίτευσης, 
αλλά το κρίσιμο ερώτημα παραμένει: ποια 
ήταν η εναλλακτική που προτάθηκε; Η 
χώρα χρειάζεται σταθερότητα και υπεύ-

θυνες λύσεις, όχι στείρα αντιπολιτευτική 
ρητορική. Η ευθύνη όλων μας είναι να δι-
ασφαλίσουμε ότι η Ελλάδα δεν θα μείνει 
απροστάτευτη και ότι θα προχωρήσουμε 
με σταθερότητα προς την αποκατάσταση 
της εμπιστοσύνης των πολιτών.
▶ Πώς ερμηνεύετε τη δημοσκοπική ει-
κόνα της Νέας Δημοκρατίας  αυτή την 
περίοδο;
Ακούμε και διαβάζουμε τις δημοσκοπή-

σεις, καθώς αποτελούν μια αποτύπωση 
της στιγμής. Ωστόσο, η Νέα Δημοκρατία 
συνεχίζει απρόσκοπτα το έργο της, υλο-

ποιώντας τις προεκλογικές δεσμεύσεις 
της και τις μεταρρυθμίσεις που έχει ανα-

λάβει. Γνωρίζουμε ότι η πραγματική αξιο-

λόγηση έρχεται μέσα από τις πράξεις – και 

Στηρίζουμε τη μητρότητα με αυξημένα επιδόματα, επέκταση της γονικής άδειας και 

μεγαλύτερη πρόσβαση σε βρεφονηπιακούς σταθμούς. Ενισχύουμε τη γυναικεία επι-

χειρηματικότητα με νέες χρηματοδοτήσεις και προγράμματα κατάρτισης, ώστε καμία 

γυναίκα να μην αισθάνεται πως πρέπει να επιλέξει ανάμεσα στην προσωπική ή την 

επαγγελματική ζωή.
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όχι τα λόγια, και τις αλλαγές που βελτιώνουν την 
ζωής των πολιτών. Στο τέλος της κυβερνητικής 
θητείας, ο ελληνικός λαός θα μας κρίνει μέσα 
από τις εκλογές και σύμφωνα με το έργο μας. 
Για εμάς, το μοναδικό μέλημα πρέπει να είναι  η 
βελτίωση της καθημερινότητας των πολιτών, και 
σε αυτό παραμένουμε προσηλωμένοι.

▶ Μιλήστε μας για το  πρόγραμμα για τις γυναί-
κες άνω των 40 ετών που επιθυμούν την εργα-

σιακή τους ένταξη.
Το πρόγραμμα που δημιουργήσαμε με την ΑμΚΕ 
ΙΑΣΙΣ, σχεδιάστηκε για να υποστηρίξει γυναίκες 
άνω των 40 που ζουν στη Θεσσαλονίκη και επιθυ-

μούν να ενταχθούν στην αγορά εργασίας, ανα-

γνωρίζοντας ότι το πρώτο βήμα μπορεί να είναι 
τρομακτικό, ειδικά για όσες δεν έχουν εργαστεί 
στο παρελθόν ή έχουν κάνει ένα διάλειμμα λόγω 
οικογενειακών ή προσωπικών προτεραιοτήτων. 
Η προσέγγισή μας είναι ολιστική, συνδυάζοντας 
πρακτικές δεξιότητες, εκπαίδευση και ψυχοκοι-
νωνική υποστήριξη. Στόχος μας είναι η κινητο-

ποίηση αυτών των γυναικών, η ενίσχυση της 
αυτοπεποίθησής τους και η διασύνδεσή τους με 
τοπικές επιχειρήσεις. Γνωρίζουμε ότι η αγορά 
εργασίας έχει προκλήσεις, ιδιαίτερα για τις γυ-

ναίκες άνω των 40, που συχνά αντιμετωπίζουν 
προκαταλήψεις λόγω ηλικίας και φύλου. Ωστό-

σο, σήμερα υπάρχουν περισσότερες ευκαιρίες, 
με την ανεργία να βρίσκεται κάτω του 10% και 
πιστεύουμε ότι η εμπειρία, η ανθεκτικότητα και 
η αποφασιστικότητά αυτών των γυναικών, σε 
συνδυασμό με την κατάλληλη υποστήριξη, μπο-

ρούν να είναι τα θεμέλια για μια νέα αρχή.

▶ Τι  άλλες ενέργειες να περιμένουμε το επό-

μενο διάστημα για την στήριξη της κοινωνίας 
και ειδικότερα τις γυναίκες; 
Η Παγκόσμια Ημέρα της Γυναίκας, που γιορτά-

σαμε το Σάββατο, μας υπενθυμίζει πως, παρά 
τη σημαντική πρόοδο που έχουμε κάνει, έχου-

με ακόμη δρόμο μπροστά μας. Στηρίζουμε τη 
μητρότητα με αυξημένα επιδόματα, επέκταση 
της γονικής άδειας και μεγαλύτερη πρόσβαση 
σε βρεφονηπιακούς σταθμούς. Ενισχύουμε τη 
γυναικεία επιχειρηματικότητα με νέες χρηματο-

δοτήσεις και προγράμματα κατάρτισης, ώστε 
καμία γυναίκα να μην αισθάνεται πως πρέπει να 
επιλέξει ανάμεσα στην προσωπική ή την επαγ-

γελματική ζωή. Παράλληλα, προχωράμε σε αυ-

στηρότερα μέτρα για την αντιμετώπιση της έμ-

φυλης βίας, διευρύνοντας την προστασία των 
θυμάτων και ενισχύοντας τις δομές υποστήρι-
ξης. Δίνουμε έμφαση στη μεγαλύτερη συμμε-

τοχή των γυναικών σε θέσεις ευθύνης. Στόχος 
μας είναι μια κοινωνία όπου κάθε γυναίκα έχει 
τις ίδιες ευκαιρίες και μπορεί να ζήσει, να εργα-

στεί και να δημιουργήσει χωρίς περιορισμούς. 
Όλες αυτές οι πρωτοβουλίες αποδεικνύουν τη 
δέσμευση της Πολιτείας για την ουσιαστική ισό-

τητα των φύλων και τη βελτίωση της καθημερι-
νότητας των γυναικών. Ωστόσο, αναγνωρίζουμε 
ότι η προσπάθεια πρέπει να συνεχιστεί, μέχρι να 
διασφαλιστεί ότι κάθε γυναίκα στην Ελλάδα έχει 
ίσες ευκαιρίες και δικαιώματα σε όλους τους το-

μείς της ζωής της.

 
ες 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

Γνωρίζουμε ότι η αγορά εργασίας έχει 

προκλήσεις, ιδιαίτερα για τις γυναίκες άνω των 

40, που συχνά αντιμετωπίζουν

προκαταλήψεις λόγω ηλικίας και φύλου. Ωστό-

σο, σήμερα υπάρχουν περισσότερες ευκαιρίες, 

με την ανεργία να βρίσκεται κάτω του 10% και 

πιστεύουμε ότι η εμπειρία, η ανθεκτικότητα 

και η αποφασιστικότητά αυτών των γυναικών, 

σε συνδυασμό με την κατάλληλη υποστήριξη, 

μπορούν να είναι τα θεμέλια για μια νέα αρχή.
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Τέμπη, νέο ντοκουμέντο

Η συνομιλία του σταθμάρχη με τον ρυθμιστή έλξης
Σε πλήρη σύγχυση, δεν ήξερε καν αν πέρασε και άλλο τρένο

Ένα νέο ηχητικό ντοκουμέντο από τη βραδιά του δυστυχήματος στα Τέμπη έρχεται στη 
δημοσιότητα, μεταξύ του σταθμάρχη και του ρυθμιστή έλξης από τη Θεσσαλονίκη.

Π
ρόκειται για ένα ντοκουμέντο που 
φέρνει ο Alpha και δείχνει την 
πλήρη ασυνεννοησία που υπήρ-

χε -με αφορμή το αν θα πρέπει να 
κοπεί το ρεύμα ή όχι μετά το δυστύ-

χημα-, με τον σταθμάρχη να παίρνει πρωτοβου-

λίες, αν και δεν ήταν αρμοδιότητά του.
Πρόκειται, κατά τον Alpha, για τη δεύτερη συνο-

μιλία που είχαν οι δύο μετά το δυστύχημα.
Ο ρυθμιστής είδε δύο ενδείξεις, η μία για βραχυ-

κύκλωμα στις 23:18 και η άλλη για άνοιγμα ενός 
διακόπτη.
Έτσι κάλεσε αμέσως τον σταθμάρχη Λάρισας, 
ο οποίος φαίνεται να μην είχε καταλάβει αρχι-
κά τι είχε συμβεί, αφού είπε πως δεν είχε να του 
αναφέρει τίποτα…
Στη δεύτερη συνομιλία τους γίνεται ένας διάλο-

γος όπου ο ρυθμιστής προσπαθεί να βγάλει 
άκρη με το τι έχει συμβεί, με τον σταθμάρχη να 
του λέει αρχικά να κόψει το ρεύμα και μετά να... 
μην το κάνει.
Αυτό που προκαλεί επίσης αίσθηση είναι ότι 
στον διάλογό τους, ο σταθμάρχης δεν ήξερε 

να απαντήσει αν πέρασε από το σημείο κι άλλη 
αμαξοστοιχία που ήταν προγραμματισμένο να 
κάνει δρομολόγιο, ενώ στον διάλογό τους λέει 
στον ρυθμιστή πως η Πυροσβεστική του είπε 
πως πρόκειται για εκτροχιασμό.

Ο διάλογος 
Ρυθμιστής έλξης: Παρακαλώ
Σταθμάρχης: Ναι, η Λάρισα είμαι, ο Βασίλης ο 
σταθμάρχης
Ρυθμιστής έλξης: Ναι, γεια σας
Σταθμάρχης: Πρέπει να κόψετε το ρεύμα
Ρυθμιστής έλξης: Να κόψουμε το ρεύμα;
Σταθμάρχης: Ναι, έχει γίνει εκτροχίαση στα 
Τέμπη, στο μνημείο του ΠΑΟΚ, και έχει πάρει 
φωτιά, με πήρε και η Πυροσβεστική. Δεν ξέρω 
τι έχει γίνει εκεί.
Ρυθμιστής έλξης: Α, οκ, δεν έχω δώσει, λοιπόν, 
μισό λεπτό, είπατε…
Σταθμάρχης: Πρέπει να έχει κοπεί, έγινε ότι 
έγινε εκεί πέρα, γιατί και το (...) 25-98 εδώ δεν 
έχει ρεύμα.
Ρυθμιστής έλξης: Ναι, ναι, από Λάρισα μέχρι 

Ραψάνη μου έχει ανοίξει… 
Σταθμάρχης: Κόκκινο, ε;
Ρυθμιστής έλξης: Ναι, η ασφάλεια, και πήρα να 
ρωτήσω τι γίνεται
Σταθμάρχης: Ναι, θυμάμαι που πήρατε και 
πριν, αλλά τώρα με πήρε και η Πυροσβεστική 
και μου επιβεβαίωσε ότι είναι εκτροχιασμός
Ρυθμιστής έλξης: Ωραία, είπατε εκτροχιασμός 
προς τα Τέμπη;
Σταθμάρχης: Ναι, ναι, στη γραμμή ανόδου 
απάν'.
Ρυθμιστής έλξης: Ωραία 
Σταθμάρχης: Αλλά δεν ξέρω τώρα επειδή, 
τώρα τι θα γίνει, τώρα πώς θα κόψουν, και 
έχω και το 63503 που κατεβαίνει από εκεί, 
τώρα δεν ξέρω, πέρασε-δεν πέρασε, ό,τι και 
να πω δεν ξέρω τίποτα. Περιμένω να μάθω 
νέα κι εγώ, εντάξει;
Ρυθμιστής έλξης: Ωραία, άρα δε δίνω μέχρι 
νεωτέρας
Σταθμάρχης: Ναι, ναι. Θα μιλήσω με τους τεχνί-
τες κι εγώ λιγάκι και θα δούμε
Ρυθμιστής έλξης: Ωραία, έγινε, ευχαριστώ.

ελλαδα



Α  
πό την πρώτη ημέρα ανάληψης των 
καθηκόντων του (1η Ιανουαρίου 2024 
), ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δού-

κας έθεσε ως προτεραιότητα το πρά-

σινο και την αντιμετώπιση της αστικής 
θερμικής επιβάρυνσης. Στην Κυψέλη – την πιο 
πυκνοκατοικημένη περιοχή της Ευρώπης – δημι-
ουργήθηκε το πρώτο αστικό «μικροδάσος» της 
Ελλάδας . Σε μια έκταση 1.150 τ.μ. φυτεύθηκαν 
850 δέντρα και 4.000 θάμνοι (συνολικά σχεδόν 
5.000 φυτά) στον λόφο της Αλεπότρυπας, προ-

σφέροντας έναν πολύτιμο «πνεύμονα» πρασίνου 
σε μια γειτονιά που το είχε ανάγκη. «Είναι μια 
ανάσα ζωής στην πιο πυκνοκατοικημένη περιο-

χή της Αθήνας, με τεράστιο περιβαλλοντικό και 
κοινωνικό αποτύπωμα» δήλωσε χαρακτηριστικά 
ο Δούκας στα εγκαίνια του μικροδάσους. Πα-

ράλληλα, η νέα διοίκηση έθεσε φιλόδοξο στό-

χο μαζικών δενδροφυτεύσεων: ήδη τον πρώτο 
χρόνο φυτεύτηκαν πάνω από 5.000 νέα δέντρα 
στην πόλη , ενώ διασώθηκαν και μεταφυτεύθη-

καν τέσσερις υπεραιωνόβιες ελιές – «μνημεία της 
φύσης» – που κινδύνευαν να χαθούν.
Οι κινήσεις αυτές εντάσσονται σε ένα πενταετές 
σχέδιο αστικής αναζωογόνησης, με στόχο τη μεί-
ωση της μέσης θερμοκρασίας της Αθήνας κατά 
έως 2°C μέσω αύξησης του αστικού πρασίνου. 
Πρόκειται για μια σαφή αλλαγή πλεύσης σε σχέ-

ση με την προηγούμενη δημοτική αρχή.

Υποδομές και μεγάλα έργα: πρόοδος έναντι 
στασιμότητας
Στον τομέα των μεγάλων έργων, ο Δούκας κλη-

ρονόμησε από την προηγούμενη αρχή ορισμένες 
ημιτελείς ή προβληματικές παρεμβάσεις και επι-
δίωξε να τις ξεμπλοκάρει. Χαρακτηριστικότερο 
παράδειγμα, η πολύπαθη «Διπλή Ανάπλαση» στον 
Βοτανικό (νέο γήπεδο Παναθηναϊκού και ανάπλα-

ση Λεωφόρου Αλεξάνδρας). Ο νέος δήμαρχος 
βρήκε το έργο «σε κώμα», χωρίς καν οικοδομική 
άδεια για το γήπεδο και με μελέτες ελλιπείς – 
ακόμη και οι εργασίες απορρύπανσης του χώρου 
είχαν σταματήσει λόγω υποχρηματοδότησης. Ο 
Δούκας όχι μόνο δεν εγκατέλειψε το εγχείρημα, 
αλλά κατήγγειλε ευθέως τις «αστοχίες και ανε-

πάρκειες» της προηγούμενης δημοτικής αρχής 
και προχώρησε σε ταχεία ανασύνταξη του έργου. 
Μέσα σε λίγους μήνες εξασφαλίστηκε η προέγκρι-
ση της οικοδομικής άδειας και η ένταξη της χρη-

ματοδότησης (115 εκατ. ευρώ) στο Εθνικό Πρό-

γραμμα Ανάπτυξης. «Καταφέραμε να ανατάξουμε 
ένα έργο που βρισκόταν σε κώμα. Ό,τι εμπόδιο κι 
αν παρουσιαστεί θα το λύσουμε – το γήπεδο του 
Παναθηναϊκού θα γίνει» διαβεβαιώνουν οι αρμό-

διοι, εκφράζοντας αισιοδοξία ότι πλέον το έργο 
προχωρά βάσει χρονοδιαγράμματος. Ήδη, έχουν 
δρομολογηθεί και οι συνοδευτικές αναπλάσεις: η 
Ιερά Οδός θα διαπλατυνθεί με χώρο για δενδρο-

φυτεύσεις και ποδηλατόδρομο, ενώ στην Λεωφό-

ρο Αλεξάνδρας δρομολογείται η δημιουργία του 
μεγαλύτερου αστικού πάρκου που έχει γίνει ποτέ 
στην Αθήνα (215 στρέμματα πρασίνου, περίπου 
όσο ο Εθνικός Κήπος και πάλι μισός).
Στα έργα υποδομών της καθημερινότητας, η νέα 
διοίκηση δείχνει επίσης ανεβασμένους ρυθμούς. 
Ήδη στο πρώτο οκτάμηνο ξεκίνησε πρόγραμ-

μα εκτεταμένης ανακατασκευής πεζοδρομίων 
και οδοστρωμάτων: έχουν ανακατασκευαστεί 
10.720 τ.μ. πεζοδρομίων, έγινε άρση επικινδυνό-

τητας σε άλλα 5.008 τ.μ., ενώ επισκευές πραγ-

ματοποιήθηκαν σε περίπου 51.000 τ.μ. οδικού 

δικτύου. Παράλληλα, αντικαταστάθηκε ο κακός 
ή ανεπαρκής φωτισμός σε πολλούς δημόσιους 
χώρους – ενδεικτικά, σε έξι μεγάλες πλατείες και 
άλση (π.χ. Πλατεία Αμερικής, Πλατεία Βικτωρίας, 
Πάρκο Μπέη), όπου τα παλιά φωτιστικά αντικα-

ταστάθηκαν με σύγχρονα LED, βελτιώνοντας την 
ασφάλεια και την εικόνα των γειτονιών. Αξίζει να 
σημειωθεί ότι υπό τον Δούκα ο Δήμος πέτυχε μια 
σημαντική νομική νίκη για τον αστικό χώρο: εξα-

σφάλισε από το Συμβούλιο της Επικρατείας την 
αναστολή της εφαρμογής του νέου οικοδομικού 
κανονισμού (ΝΟΚ) ως προς τα ύψη των κτιρίων, 
διατηρώντας προσωρινά τα αυστηρότερα όρια 
του διατάγματος του 1955. Με αυτόν τον τρόπο, 
η πόλη προστατεύεται από την ανεξέλεγκτη ανέ-

γερση ψηλών κτιρίων σε περιοχές όπου θα αλ-

λοίωναν το ιστορικό της χαρακτήρα – μια κίνηση 
που αντιστρατεύεται την πολιτική ανοχής στην 
υπερδόμηση που είχε επικριθεί επί προηγούμε-

νης αρχής.

Καθαριότητα, ανακύκλωση και 
καθημερινές υπηρεσίες
Η καθημερινότητα των Αθηναίων βρίσκεται στο 
επίκεντρο πολλών πρωτοβουλιών του Χάρη Δού-

κα, με έμφαση στη διαχείριση απορριμμάτων, 
την καθαριότητα και τις κοινωνικές υπηρεσίες. 
Ένα από τα πρώτα σημαντικά έργα ήταν η λει-
τουργία ενός νέου υπερσύγχρονου Σταθμού 
Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων στον Ελαιώνα, ο 
οποίος αλλάζει ριζικά τον τρόπο που η Αθήνα δι-
αχειρίζεται τα σκουπίδια της. Ο σταθμός αυτός 
συμπιέζει και διαχωρίζει τα απορρίμματα, μειώ-

νοντας τον όγκο τους κατά 50% και περιορίζο-

ντας τα δρομολόγια απορριμματοφόρων που 
κυκλοφορούν στην πόλη. Το αποτέλεσμα είναι 
λιγότερη κυκλοφοριακή συμφόρηση και μικρότε-

ρη επιβάρυνση του ΧΥΤΑ Φυλής. Στο ίδιο πνεύ-

μα, ο Δήμος επί Δούκα επιτάχυνε δράσεις που 
βελτιώνουν την καθαριότητα και την ανακύκλωση 
στην πόλη: τοποθετήθηκαν δεκάδες βυθιζόμενοι 
κάδοι απορριμμάτων σε πυκνοκατοικημένα ση-

μεία (αντικαθιστώντας τους συμβατικούς, ώστε 
να αναβαθμιστεί αισθητικά και υγειονομικά ο δη-

μόσιος χώρος), ενώ ξεκίνησε πιλοτικά η χωριστή 
συλλογή οργανικών αποβλήτων (βιοαποβλήτων) 
κατευθείαν από νοικοκυριά. Ήδη στην 5η Δημο-

τική Κοινότητα συμμετέχουν περίπου 3.000 δια-

μερίσματα στη διαλογή τροφικών υπολειμμάτων 
στην πηγή, και το δίκτυο επεκτείνεται σταδιακά 
και σε άλλες περιοχές. Πρόκειται για μια πρακτι-
κή κυκλικής οικονομίας που φιλοδοξεί να μειώσει 
τα σκουπίδια που καταλήγουν στη χωματερή και 
να παραγάγει κομπόστ για αστικό πράσινο.
Σημαντική είναι και η ενίσχυση των δράσεων ανα-

κύκλωσης: για πρώτη φορά, ένα ειδικό φορτηγάκι 
(«Recycling Van») της συνεργαζόμενης εταιρεί-
ας Ανακύκλωση Συσκευών Α.Ε. κάνει περιοδικές 
περιπολίες στις γειτονιές για τη συλλογή παλιών 
ηλεκτρικών συσκευών, λαμπτήρων και μελανοδο-

χείων – υλικών που συχνά εγκαταλείπονταν στα 
πεζοδρόμια. Επίσης, σε συνεργασία με εθελο-

ντικές ομάδες, οργανώθηκαν μαζικοί καθαρισμοί 
σε σημεία όπως τα Τουρκοβούνια: στην πρώτη 
κιόλας δράση συγκεντρώθηκαν πάνω από 22.000 
λίτρα σκουπιδιών από τις πλαγιές των Τουρκοβου-

νίων, εγκαινιάζοντας μια σειρά ανάλογων εξορμή-

σεων για μια πιο καθαρή και φροντισμένη πόλη.

χαρηΣ δουκασ

14 μήνες Δήμαρχος της Αθήνας

Κίμων Λογοθέτης 
Σύμβουλος Διαχείρισης 
Κυκλοφορίαςελλαδα
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χαρηΣ δουκασ

καθαρίζει την αθήνα με καθημερινές 
συντονισμένες δράσεις

Η Αθήνα αλλάζει πρόσωπο και γίνεται κάθε μέρα πιο καθαρή, πιο όμορφη, πιο 
λειτουργική για τους πολίτες της. Με επικεφαλής τον Δήμαρχο Αθηναίων, Χάρη 
Δούκα, και με τη συντονιστική ευθύνη της Αντιδημάρχου Καθαριότητας, Ρωξάνης 

Μπέη, η πόλη δέχεται καθημερινές παρεμβάσεις καθαριότητας και αναβάθμισης του 
δημόσιου χώρου.

O 
ι δράσεις αυτές δεν περιορίζονται σε 
ένα σημείο, αλλά επεκτείνονται και στα 
επτά δημοτικά διαμερίσματα της Αθή-

νας. Ένα πρόσφατο παράδειγμα απο-

τελεί η επιχείρηση καθαρισμού και συ-

ντήρησης που πραγματοποιήθηκε στον Κολωνό, και 
συγκεκριμένα στην πλατεία Ελαιοτριβείων της 4ης 
Δημοτικής Κοινότητας.
Η Διεύθυνση Καθαριότητας και Ανακύκλωσης του 
Δήμου Αθηναίων πραγματοποίησε εντατική παρέμ-

βαση, η οποία περιλάμβανε:

• Σχολαστικό καθαρισμό των κοινόχρηστων χώρων
• Φροντίδα και συντήρηση του αστικού εξοπλισμού
•  Αναβάθμιση του δημόσιου χώρου, ώστε να γίνει 
πιο φιλικός και λειτουργικός για τους πολίτες

Η Αθήνα σε τροχιά καθημερινής αναβάθμισης
Ο Χάρης Δούκας, από την πρώτη στιγμή της θητείας 
του, έχει θέσει ως προτεραιότητα την καθαριότητα 
και τη βελτίωση της ποιότητας ζωής στην πόλη. Οι 
δράσεις καθαρισμού δεν είναι μεμονωμένες, αλλά 
εντάσσονται σε ένα ευρύτερο σχέδιο καθημερινών 
παρεμβάσεων σε όλες τις γειτονιές.
Η Αντιδήμαρχος Καθαριότητας, Ρωξάνη Μπέη, έχει 
αναλάβει τον δύσκολο, αλλά εξαιρετικά σημαντικό 
ρόλο του συντονισμού αυτών των ενεργειών, δια-

σφαλίζοντας ότι κάθε διαμέρισμα της Αθήνας λαμ-

βάνει τη φροντίδα που του αξίζει.
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Βόρειος Ποδηλατικός Άξονας: 

Νέες εξαγγελίες, παλιά προβλήματα
Ένας ποδηλατόδρομος κομμένος στα δύο

O 
υφιστάμενος ποδηλατόδρομος που συν-

δέει το Γκάζι με τον Φαληρικό Όρμο – μο-

ναδικός μεγάλος ποδηλατικός άξονας στο 
κέντρο της Αθήνας και τα νότια προάστια 
– βρίσκεται δυστυχώς σε κατάσταση εγκα-

τάλειψης. Στην περιοχή της Καλλιθέας, η διαδρομή 
κυριολεκτικά κόβεται στα δύο. Όσοι ποδηλάτες ακο-

λουθούν τη διαδρομή από το Θησείο προς το Φάληρο, 
ξαφνικά φτάνουν μπροστά σε ένα «φράγμα»: τη λεω-

φόρο Θησέως, έναν δρόμο ταχείας κυκλοφορίας όπου 
τα οχήματα αναπτύσσουν μεγάλες ταχύτητες. Εκεί ο 
ποδηλατόδρομος διακόπτεται χωρίς συνέχεια, ανα-

γκάζοντας τους ποδηλάτες είτε να διακινδυνεύσουν 
ανάμεσα στα διερχόμενα αυτοκίνητα είτε να εγκαταλεί-
ψουν τελείως τη διαδρομή. Δεν είναι υπερβολή να πού-

με πως η ποδηλατική αρτηρία είναι ουσιαστικά ανενερ-

γή στο σημείο αυτό, ιδίως για οικογένειες με παιδιά ή 
αρχάριους ποδηλάτες που δεν τολμούν να συνεχίσουν.

Ελλιπής σηματοδότηση και ανύπαρκτες ασφαλείς 
διελεύσεις
Το πρόβλημα επιδεινώνεται από την πλημμελή έως 
ανύπαρκτη σηματοδότηση και τις ελλείψεις σε βασικές 
υποδομές ασφαλείας. Στο κρίσιμο πέρασμα της λεω-

φόρου Θησέως στην Καλλιθέα δεν έχει τοποθετηθεί 
ποτέ φωτεινός σηματοδότης για τους ποδηλάτες πα-

ρόλο που έχουν τοποθετηθεί οι ιστοί. Όπως συμβαίνει 
συχνά στην Ελλάδα, οι οδηγοί σπανίως σταματούν, με 
αποτέλεσμα οι ποδηλάτες να μην μπορούν να διασχί-
σουν με ασφάλεια το δρόμο. Μάλιστα, μεταλλικά οδο-

φράγματα (“λαμαρίνες”) έχουν τοποθετηθεί πρόχειρα 
στο σημείο από τη διεύθυνση τεχνικών έργων της πε-

ριφέρειας Αττικής, προσθέτοντας ένα ακόμη εμπόδιο 
– εικόνα που υπογραμμίζει την αδιαφορία. Αυτή η κα-

τάσταση καθιστά τον ποδηλατόδρομο πρακτικά μη λει-

τουργικό. Ένας γονιός με το παιδί του, για παράδειγμα, 
που φτάνει ποδηλατώντας μέχρι τη Θησέως, βρίσκεται 
μπροστά σε ένα αδιέξοδο: πώς θα περάσει απέναντι; Η 
απουσία κατάλληλων διαβάσεων με σήμανση ή άλλων 
μέτρων αφήνει τους ποδηλάτες εκτεθειμένους σε κίν-

δυνο και δεν πρόκειται μόνο για τη Θησέως. Ανάλογη 
έλλειψη πρόβλεψης υπάρχει και σε άλλα σημεία της 
διαδρομής: στη συμβολή Ασκληπιού και Λάμπρου Κα-

τσώνη κοντά στο Πάρκο Σταύρος Νιάρχος, επίσης δεν 
υπάρχει φανάρι για την ασφαλή διέλευση, ενώ αλλού 
οι ράμπες ανόδου/καθόδου είναι πρόχειρες και ανώ-

μαλες. Όλα αυτά συντείνουν στο ότι ο ποδηλατόδρο-

μος δεν μπορεί να χρησιμοποιηθεί συνεχόμενα και με 
ασφάλεια, ακυρώνοντας στην πράξη τον σκοπό του.

Το παράδοξο των νέων υποδομών
Την ίδια στιγμή που ο υπάρχων ποδηλατόδρομος ρη-

μάζει, Υπουργείο και Περιφέρεια εξαγγέλλουν φιλό-

δοξα νέα έργα. Η Περιφέρεια Αττικής και το Υπουρ-

γείο Υποδομών/Μεταφορών διαφημίζουν τον λεγόμε-

νο «Βόρειο Ποδηλατικό Άξονα Αττικής», έναν νέο μη-

τροπολιτικό ποδηλατόδρομο μήκους περίπου 17-18 

χιλιομέτρων. Το έργο αυτό θα ξεκινά από το Θησείο 
(Πλ. Ασωμάτων) και θα καταλήγει στον σταθμό ΗΣΑΠ 
Κηφισιάς, διασχίζοντας πέντε δήμους της Αθήνας 
(Αθηναίων, Ν. Ιωνίας, Ν. Ηρακλείου, Αμαρουσίου, 
Κηφισιάς)  . Σύμφωνα με τις ανακοινώσεις, στόχος 
είναι να δημιουργηθεί ενιαίο δίκτυο ποδηλατοδρό-

μων στην Αττική “κατά τα ευρωπαϊκά πρότυπα”. Το 
ακούμε συνεχώς: η Αττική θα αποκτήσει επιτέλους 
ένα σύγχρονο δίκτυο ποδηλάτου που θα αλλάξει τις 
συνήθειες μετακίνησης, όπως είχε δηλώσει χαρακτη-

ριστικά και ο πρώην υπ. Περιβάλλοντος το 2020.
Ωστόσο, αυτή η αισιοδοξία σκοντάφτει σε μια οδυ-

νηρή αντίφαση. Πώς ευαγγελίζονται “ευρωπαϊκά 
πρότυπα” οι ίδιοι φορείς, όταν ο μοναδικός μεγά-

λος ποδηλατόδρομος που ήδη υπάρχει στην Αθήνα 
έχει αφεθεί σε απαράδεκτη κατάσταση; Είναι του-

λάχιστον οξύμωρο να σχεδιάζονται νέες λαμπερές 
διαδρομές ποδηλάτου, τη στιγμή που οι υπάρχου-

σες είναι ημιτελείς, επικίνδυνες και αποτρεπτικές 
για τους χρήστες. Η ασυνέπεια αυτή στον σχεδια-

σμό των ποδηλατικών υποδομών δεν περνά απαρα-

τήρητη από τους πολίτες και τα μέσα ενημέρωσης. 
Όπως χαρακτηριστικά σχολίασε δημοσίευμα για 
την επικίνδυνη διάβαση στην Καλλιθέα, «τα έργα 
έμειναν στη μέση, το φανάρι δεν μπήκε ποτέ. Γιατί 
τέτοια ολιγωρία; Πότε θα κινητοποιηθούν ο Δήμος, 
η Περιφέρεια και όσοι είναι αρμόδιοι; Μήπως – ως 
συνήθως – μετά από ένα σοβαρό τροχαίο;»  Δυστυ-

χώς, όλα όσα έχουν συμβεί μέχρι τώρα αποτυπώ-

νουν με τον πιο χαρακτηριστικό τρόπο πώς αντιμε-

τωπίζονται τα έργα για το ποδήλατο από Δήμους, 
Περιφέρειες και Υπουργεία.

αττικη Κίμων Λογοθέτης Σύμβουλος Διαχείρισης Κυκλοφορίας



▶  Πρόσφατα ο Δήμος Γλυφάδας και ο Δήμος 
Αλίμου κινηθήκατε νομικά κατά των πρόσφα-

των τροποποιήσεων στο παραλιακό κομμάτι της 
επένδυσης στο Ελληνικό. Που σας βρίσκει αντίθε-

τους το έργο; 
Να πάρουμε λίγο τα πράγματα με τη σειρά. Από 
την πρώτη κιόλας στιγμή της έναρξης του δύ-

σκολου και πολυσύνθετου εγχειρήματος 
για την αξιοποίηση της έκτασης του 
πρώην Κρατικού Αερολιμένα Αθη-

νών, οι Δήμοι Γλυφάδας και 
Αλίμου στάθηκαν αρωγοί στην 
προσπάθεια αυτή. Δείχνουμε 
διαρκώς και στην πράξη δι-
άθεση ειλικρινούς συνεργα-

σίας και πνεύμα γόνιμο και 
εποικοδομητικό. Διατηρούμε 
πάντοτε ως γνώμονα την κα-

λύτερη δυνατή και ισόρροπη 
ανάπτυξη όλης της περιοχής 
και προσερχόμαστε σταθερά 
σε όλες τις συζητήσεις και 
διαβουλεύσεις που γίνονται 

«Διατηρούμε 
πάντοτε ως γνώμονα την 

καλύτερη δυνατή
 και ισόρροπη ανάπτυξη 

όλης της περιοχής»

Ο Γιώργος Παπανικολάου Δήμαρχος 

Γλυφάδας μιλάει στην δημοσιογράφο Κορίνα 

Τριανταφύλλου και τους atticatimes για τους 

λόγους που κινήθηκε νομικά η δημοτική αρχή 

στις τροποποιήσεις της επένδυσης στο

 Ελληνικό, για το σημαντικό έργο της 

δημιουργίας του Ειδικού Σχολείου, για την 

διαχείριση των δυσκολίων που αντιμετωπίζει 

ο Δήμος αλλά και για τα μελλοντικά σχέδια που 

θα αλλάξουν την όψη και την ποιότητα ζωής 

στην πόλη.

ΓΙΩΡΓΟΣ 

ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ
ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΓΛΥΦΑΔΑΣ
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Ο Γιώργος Παπανικολάου είναι δικηγόρος 
και Δήμαρχος Γλυφάδας από το 2014. 
Έχει διατελέσει Ευρωβουλευτής και 
Πρόεδρος της ΟΝΝΕΔ.

«Όλοι  δικαιούνται ίσες ευκαιρίες στην εκπαίδευση και 

στη Γλυφάδα το αποδεικνύουμε. Το Ειδικό Σχολείο θα απο-

δείξει στην πράξη ότι δεν υπάρχουν παιδιά δύο ταχυτήτων»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου



συνεντευξη

με καλή πίστη και διάθεση για συνεννόηση, ώστε 
να λύνεται γρήγορα και αποτελεσματικά οποιο-

δήποτε πρόβλημα παρουσιάζεται κατά την υλο-

ποίηση του έργου.
Είμαστε σαφώς υπέρ της επένδυσης. Είμαστε σα-

φώς υπέρ της τήρησης των κανόνων, της κείμε-

νης νομοθεσίας και της ανάπτυξης που διαχέεται 
σωστά και προς όλες τις κατευθύνσεις. Το τελευ-

ταίο διάστημα γίνονται αλλεπάλληλες τροποποιή-

σεις του αρχικού σχεδιασμού, που δεν έχουν σχέ-

ση με τα όσα προβλέπονταν στο ξεκίνημα αυτής 
της διαδικασίας και τα οποία είχαν αποτυπωθεί 
σε κείμενα και σε νόμους. Για παράδειγμα, δημι-
ουργείται μια καινούργια παραλία προς την πλευ-

ρά της Γλυφάδας, στη «μύτη» του Αγίου Κοσμά, 
αλλάζοντας τη φυσιογνωμία του συγκεκριμένου 
κομματιού της πόλης μας χωρίς να έχει προη-

γηθεί διαβούλευση και χωρίς φυσικά να έχουμε 
συμφωνήσει σε κάτι τέτοιο. 
Πολλές μελέτες που βλέπουμε σήμερα διαφέ-

ρουν ουσιωδώς σε σχέση με αυτές που είχαμε 
δει πριν από τρία ή από πέντε ή από οκτώ χρόνια 
και αυτό μας ανησυχεί ιδιαίτερα. Ειδικότερα, για 
να το διευκρινίσουμε πλήρως, οι Δήμοι Γλυφάδας 
και Αλίμου προσφύγαμε στο ΣτΕ για συγκεκριμέ-

νους λόγους. Θα αναφέρω δύο βασικούς για τη 
Γλυφάδα, ένας τυπικός (δεν μπορεί με υπουργι-
κές αποφάσεις να αλλάζουν Προεδρικά Διατάγ-

ματα) και ένας ουσιαστικός: Σύμφωνα λοιπόν με 

αυτήν την ΚΥΑ που εκδόθηκε τον περασμένο Δε-

κέμβριο, προβλέφθηκε η επέκταση του σημείου 
του βραχίονα της Παραλίας Γλυφάδας, καθώς 
και πλέγμα εκτεταμένων έργων προσχώσεων με 
σκοπό την δημιουργία νέας παραλίας εκ του μη-

δενός, γεγονός που ισούται με δραστική αλλοίω-

ση του θαλάσσιου μετώπου στα διοικητικά όρια 
της πόλης μας. Επιπλέον η νέα αυτή παραλία που 
προγραμματίζεται στη μεθόριο του έργου δημι-
ουργεί ανησυχίες για τη συνύπαρξη λουομένων 
και άλλων χρήσεων της περιοχής, όπως η 4ηΜα-

ρίνα Γλυφάδας. 

▶  Η κατασκευή του Ειδικού Σχολείου είναι ένα 
σημαντικό έργο για την πόλη. Ποιο είναι το χρο-

νοδιάγραμμα ολοκλήρωσης του έργου και που 
βρίσκεται αυτή τη στιγμή;
Είναι ένα από τα πιο σημαντικά έργα που θα ολο-

κληρώσουμε για την πόλη μας και για τα παιδιά 

μας. Ένα έργο για το οποίο είμαστε πολύ υπερή-

φανοι! Ένα σχολείο που θα στεγάσει τα όνειρα 
και τις φιλοδοξίες των παιδιών με ειδικές εκπαι-
δευτικές ανάγκες από όλη την Αττική. Που θα 
δώσει μια τεράστια ανάσα στις οικογένειές τους. 
Που θα αποδείξει στην πράξη ότι δεν υπάρχουν 
παιδιά δύο ταχυτήτων. Όλοι   δικαιούνται ίσες ευ-

καιρίες στην εκπαίδευση και στη Γλυφάδα το απο-

δεικνύουμε εμπράκτως. Όλα τα βήματα γίνονται 
με μεγάλη προσοχή, μελετημένα και μεθοδικά, με 
πολλή και συστηματική δουλειά.Πρόκειται για ένα 
σχολικό συγκρότημα συνολικής επιφάνειας περί-
που 4000 τ.μ., με πρωτοποριακό πραγματικά σχε-

διασμό, με αίθουσες διδασκαλίας, αμφιθέατρο, 
πισίνα με αποδυτήρια, αίθουσες λογοθεραπείας, 
κινησιολογίας, φυσιοθεραπείας, ψυχολόγων. Το 
αμφιθέατρο μάλιστα δυναμικότητας περίπου 500 
ατόμων, θα χρησιμοποιείται εκτός σχολικού ωρα-

ρίου και για τις πολιτιστικές εκδηλώσεις της πό-

λης μας. Επιτρέψτε μου να πω ότι πρόκειται για 
κάτι παραπάνω από ένα σχολείο – είναι μια ελπίδα 
για παιδιά με ειδικές εκπαιδευτικές ανάγκες από 
όλη την Αττική, αλλά και για τις οικογένειές τους. 
Έτσι το αισθανόμαστε και για αυτό έχουμε βά-

λει όλη μας την αγάπη και θα κάνουμε και αυτή 
τη φορά κατάθεση ψυχής για την άρτια αλλά και 
έγκαιρη υλοποίηση του ξεχωριστού αυτού έργου.
Αν όλα πάνε καλά, ο στόχος μας είναι τη σχολική 
χρονιά 2026-2027 το σχολείο να υποδεχθεί τους 
πρώτους του μαθητές.

▶  Ποια θεωρείτε ότι είναι τα μεγαλύτερα προ-

βλήματα που αντιμετωπίζει η πόλη της Γλυφά-

δας αυτή τη στιγμή, και ποια είναι τα σχέδιά σας 
για να τα αντιμετωπίσετε τα επόμενα χρόνια;
Διανύουμε μια περίοδο μεγάλων αλλαγών στην 
περιοχή μας. Πρώτα από όλα αλλαγές που προ-

καλούμε οι ίδιοι, με πρωτοβουλίες και παρεμβά-

σεις, που θα βελτιώσουν την ποιότητα ζωής στη 
Γλυφάδα μας και θα αποτελούν παρακαταθήκη 
για τις επόμενες γενιές. Είναι η ολοκλήρωση της 
ανάπλασης του παραλιακού μετώπου, η σύνδεση 
με το εμπορικό μας κέντρο με μία μεγάλη γέφυ-

ρα - περίπατο (Εσπλανάδα) και η κατασκευή ενός 
τριώροφου υπόγειου πάρκινγκ που θα λύσει και το 
πρόβλημα στάθμευσης στο εμπορικό μας κέντρο. 
Είναι μεγάλα έργα, με καινοτόμο μάλιστα αρχιτε-

κτονικό σχεδιασμό, που τα έχουμε δουλέψει πάρα 
πολύ, με τεράστια προσοχή και στην παραμικρή 
λεπτομέρεια: Το πρώτο - και αληθινά ξεχωριστό 
- ειδικό σχολείο στη Γλυφάδα μας, και το νέο Κέ-

ντρο Πολιτισμού Γλυφάδας που οδεύει προς ολο-

κλήρωση. Επίσης, ένα έργο που το παλεύαμε για 
χρόνια και τώρα πια είμαστε σε θέση να το βάλου-

με μπροστά: Ένα νέο, σύγχρονο, δημοτικό γηρο-

κομείο. Και το πρώτο σύγχρονο οικολογικό σχο-

λείο – μια διεθνών προδιαγραφών υποδομή στην 
οποία θα μετεγκατασταθεί το 7ο Γυμνάσιο Γλυφά-

δας, φεύγοντας από μια παλιά παρωχημένη εγκα-

τάσταση. Πρόκειται για νέα τοπόσημα της Γλυφά-

δας, που πέραν του ότι αναβαθμίζουν την πόλη 
μας, δίνουν ουσιαστικές και σύγχρονες λύσεις σε 
πολύ σημαντικά προβλήματα. Είναι όμως και οι 
εξωγενείς αλλαγές. Όπως αυτές που συνδέονται 
με τις επενδύσεις που πραγματοποιούνται κοντά 
μας και ιδίως στο Ελληνικό. Δεν σας κρύβω ότι το 
κυκλοφοριακό μας απασχολεί ιδιαίτερα. Χτίζεται 
ουσιαστικά μια ολόκληρη καινούργια πόλη δίπλα 
μας και δεν ξέρουμε ακόμα πως θα φτάνουν και 
θα φεύγουν οι δεκάδες χιλιάδες κάτοικοι, εργα-

ζόμενοι και επισκέπτες που θα μετακινούνται κα-

θημερινά. Πρέπει για παράδειγμα οπωσδήποτε να 
επιταχυνθεί η επέκταση του μετρό στη Γλυφάδα 
- ήδη η Βουλιαγμένης και η Ποσειδώνος τις ώρες 
αιχμής δέχονται τεράστιο κυκλοφοριακό φόρτο, 
φανταστείτε όταν θα ολοκληρωθεί και η επένδυση. 
Αναμένουμε παράλληλα να υπάρξει μέριμνα για να 
μην επιβαρύνονται υπέρμετρα οι γειτονιές πέριξ 
της επένδυσης, κατά τη μεταβατική περίοδο των 
έργων. Κάθε άνθρωπος πρέπει να έχει το δικαίωμα 
να χαίρεται το σπίτι του και όχι π.χ. να ανησυχεί ότι 
όταν ξυπνήσει το πρωί θα βρει το μπαλκόνι του ή 
ακόμα και το δωμάτιό του αν κοιμηθεί με τα παρά-

θυρα ανοιχτά, γεμάτο χώμα από τις εργασίες. Για 
όλα αυτά περιμένουμε να δούμε άμεσα τις απαραί-
τητες πρόνοιες. 

«Όλοι δικαιούνται ίσες ευκαιρίες 

στην εκπαίδευση και στη Γλυφάδα το 

αποδεικνύουμε εμπράκτως»
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νΟΤΙΟυ ΑΙΓΑΙΟυ

Γ. Χατζημάρκος από Κάσο:

«κανένας νησιώτης, κανένα νησί μόνο του»
Στην υπογραφή εργολαβικής σύμβασης με τον ανάδοχο, για την εκτέλεση του έργου «Σύνδεση νέας 

γεώτρησης στη θέση Άγιος Μηνάς με το εξωτερικό δίκτυο ύδρευσης του Δήμου στη Νήσο Κάσο», 

προέβησαν ο Περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου Γιώργος Χατζημάρκος και ο Δήμαρχος του νησιού Μιχάλης 

Ερωτόκριτος. 

Η 
Ηρωική Νήσος Κάσος έχει σοβαρό 
πρόβλημα ύδρευσης, όσον αφορά 
τόσο την ποσότητα όσο και την ποι-
ότητα του διαθέσιμου νερού και το 
έργο αυτό πρόκειται να συμβάλει 

στην επίλυσή του, κυρίως τους θερινούς μήνες 
με την αύξηση των αναγκών, και παράλληλα θα 
συντελέσει στη μη εξάντληση ή υποβάθμιση των 
υδατικών αποθεμάτων των ήδη χρησιμοποιού-

μενων γεωτρήσεων, λόγω υπεράντλησής τους.
Πιο συγκεκριμένα, η μόνη πηγή που υπάρχει στο 
νησί είναι αυτή του Αγίου Γεωργίου, η οποία βρί-
σκεται ακριβώς πάνω από το αεροδρόμιο του 
νησιού και μόλις 1000 μέτρα νοτιοδυτικά του 
οικισμού Φρυ. Η πηγή αυτή, κατά την διάρκεια 
του χειμώνα, έχει παροχή μεγαλύτερη από 3,00 
m3/h, ενώ το καλοκαίρι φτάνει στα 1,50 m3/h. 
Λαμβάνοντας υπόψη ότι, η νέα γεώτρηση που 
διανοίχτηκε στη θέση «Άγιος Μηνάς», παρήγα-

γε κατά την δοκιμαστική άντληση, μέγιστη πα-

ροχή άντλησης 10m3/h πόσιμου νερού, κρίθη-

κε σκόπιμο να συνδεθεί με το εξωτερικό δίκτυο 
ύδρευσης που καταλήγει στην κεντρική δεξαμε-

νή του νησιού η οποία βρίσκεται στην περιοχή 
του φράγματος, για να ενισχυθούν οι ποσότητες 
νερού που είναι δυνατόν να διατεθούν στους κα-

τοίκους του νησιού. Η εργολαβική σύμβαση εί-
ναι συνολικού ύψους 320.080,65 ευρώ. Το έργο 
χρηματοδοτείται από το Πρόγραμμα «Αντώνης 
Τρίτσης» του Υπουργείου Εσωτερικών.
Σημειώνεται ότι έχει υπογραφεί Προγραμματική 

Σύμβαση μεταξύ της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαί-
ου και του Δήμου Ηρωικής Νήσου Κάσου, βάσει 
της οποίας η Περιφέρεια, λόγω τεχνικής επάρ-

κειας, ανέλαβε να εκτελέσει το έργο ως φορέας 
υλοποίησης.
Ο ανάδοχος υποχρεούται να ολοκληρώσει το 
έργο εντός 14 μηνών από την υπογραφή της ερ-

γολαβικής σύμβασης.

Ο Περιφερειάρχης Γιώργος Χατζημάρκος δή-

λωσε σχετικά με το έργο:
«Έχω αναφερθεί και στο παρελθόν για την συ-

χνή διάκριση των έργων σε μικρά και μεγάλα. 
Και αυτό, γιατί στα νησιά μας δεν υπάρχουν μι-
κρά έργα. Αυτό που για μια ηπειρωτική-αστική 
περιοχή μπορεί να είναι μικρό, σε ένα νησί μας 

μπορεί να είναι κρίσιμο για την βελτίωση της 
καθημερινότητας και της ποιότητας της ζωής 
των ανθρώπων του.
Η Ηρωική Νήσος Κάσος, είχε εξασφαλίσει 
χρηματοδότηση για μια σημαντική παρέμβαση 
που ο Δήμος είχε μελετήσει στο ζήτημα της 
ύδρευσης: Για την σύνδεση των γεωτρήσεων 
που βρίσκονται στην θέση “Άγιος Μηνάς” με 
το εξωτερικό δίκτυο ύδρευσης του Δήμου. Η 
Τεχνική Υπηρεσία της Περιφέρειας μας ανέλα-

βε την δημοπράτηση του έργου και χθες φτά-

σαμε στην υπογραφή της Εργολαβικής Σύμ-

βασης μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας 
δημοπράτησης του έργου. Η πολιτική της Πε-

ριφέρειας μας, στηρίζεται στον πυλώνα: Κανέ-

νας νησιώτης, κανένα νησί μόνο του».

ναυτιλια
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Σοβαρά ερωτήματα αναδεικνύει η σύγκρουση 

των δύο πλοίων στη Βόρειο Θάλασσα
 Σειρά σοβαρών ερωτημάτων αναφύονται από τη σύγκρουση του αμερικανικού 
δεξαμενόπλοιου "Stena Immaculate" και του πορτογαλικού πλοίου "MV Solong", 

σύμφωνα με διεθνείς ναυτιλιακούς παρατηρητές. 

Ό 
πως επισημαίνουν το περιστατικό αυτό 
φέρνει στην επιφάνεια πολλούς κρίσι-
μους παράγοντες που επηρεάζουν την 
ναυτική ασφάλεια και την περιβαλλοντι-
κή προστασία. Ανάμεσα στα πιο ανησυ-

χητικά σημεία που προκύπτουν είναι: 
Αξιολόγηση Υλικοτεχνικών Τρωτών Σημείων: Η εξάρτη-

ση από έναν μικρό στόλο για την εξασφάλιση αμυντικών 
αναγκών, όπως στον τομέα των στρατηγικών πετρελαι-
οφόρων, μπορεί να δημιουργήσει κινδύνους, καθώς το 
περιστατικό δείχνει ότι ένα τέτοιο συμβάν μπορεί να 
έχει ευρύτερες συνέπειες, πέρα από τις άμεσες ζημιές 
στη ναυτιλία. 
Η ανάγκη για ενίσχυση των πρωτοκόλλων και των μη-

χανισμών ελέγχου για την πρόληψη συγκρούσεων κα-

θίσταται ακόμα πιο επιτακτική. Πρωτόκολλα Ασφάλειας 
και Συστημάτων Αποφυγής Συγκρούσεων: Η έλλειψη 
αποτελεσματικών ελιγμών ή μειώσεων ταχύτητας από 
το "MV Solong" μπορεί να υποδηλώνει ελλιπή εφαρμο-

γή των κανόνων ή και αδυναμία συντονισμού μέσω των 

συστημάτων αυτόματης αναγνώρισης. Τα συστήματα 
αυτά, αν και σχεδιασμένα για να αποφεύγονται τέτοιες 
καταστάσεις, ενδέχεται να μην είναι πάντα επαρκή για 
την αποφυγή σοβαρών περιστατικών.
Περιβαλλοντική Ευθύνη: Η μεγάλη πυρκαγιά και ο 
κίνδυνος διαρροής καυσίμων Jet-A1 επισημαίνουν τη 
σοβαρότητα των περιβαλλοντικών κινδύνων που συν-

δέονται με τη ναυτιλία. Η βρετανική και η αμερικανική 
συνεργασία για την περιορισμένη και εκτίμηση των πε-

ριβαλλοντικών ζημιών είναι ζωτικής σημασίας για την 
προστασία του οικοσυστήματος της Βόρειας Θάλασ-

σας. Το συμβάν αναδεικνύει την ανάγκη για ενδελεχή 
ανασκόπηση των διεθνών κανονισμών και πρωτοκόλ-

λων για τη ναυτική ασφάλεια και τις περιβαλλοντικές 
επιπτώσεις.
Εξάλλου όπως έγινε γνωστό ο Λευκός Οίκος, θα διε-

ρευνιση το συμβάν καθώς δεν αποκλείει την πιθανότη-

τα δολιοφθοράς, γεγονός που προσθέτει έναν ακόμη 
παράγοντα ανησυχίας και επικαιρότητας στη συνέχεια 
της έρευνας.

 Στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Διάσκεψης στις Βρυξέλ-

λες για τη Ναυτιλία "European Shipping Summit 2025", 
η Ένωση Ελλήνων Εφοπλιστών (EEE) διοργανώνει ειδι-
κή εκδήλωση, την Τετάρτη 19 Μαρτίου, για τη στρατηγι-
κή σημασία της ναυτιλίας στη θωράκιση της Ευρώπης. 
Στις εργασίες της εκδήλωσης με τίτλο "Shipping 
anchors the EU’s Future" θα συμμετέχουν διεθνείς και 
ευρωπαϊκές προσωπικότητες κύρους με κεντρικό ομι-
λητή τον Charles Michel, Επίτιμο Πρόεδρο του Ευρω-

παϊκού Συμβουλίου (2019-2024), πρώην Πρωθυπουργό 
του Βελγίου (2014-2019) και πρώην Υπουργό του Κρά-

τους του Βελγίου.
Η Ένωση Ελλήνων Εφοπλιστών, εκπροσωπώντας την 
ηγέτιδα ναυτιλία, πρωτοστατεί, τόσο σε διεθνές, όσο 
και ευρωπαϊκό επίπεδο, στην ανάδειξη του ζωτικού ρό-

λου του κλάδου. 

Η Πρόεδρος της Ένωσης Ελλήνων Εφοπλιστών, Μελί-
να Τραυλού, δήλωσε:
"Ελληνική ναυτιλία σημαίνει ευρωπαϊκή ναυτιλία. Στη 
ναυτιλία των Ελλήνων, με το ποσοστό μας να ξεπερνά 
το 60% της ευρωπαϊκής, είμαστε και λειτουργούμε ως 
υπεύθυνοι ηγέτες. Με όραμα, συνέπεια και θέσεις τεκ-

μηριωμένες και ρεαλιστικές εργαζόμαστε ώστε να γίνει 
πλήρως αντιληπτό το εύρος της συμβολής της ναυτιλί-
ας στην ασφάλεια και την ευημερία της Ευρώπης και 
των πολιτών της.".

εκδήλωση της Ένωσης 
ελλήνων εφοπλιστών για 
τη στρατηγική σημασία της 
ναυτιλίας στη θωράκιση 
της ευρώπης
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Κλίμα ευφορίας επικρατεί στο χρηματιστήριο και ο πήχυς των προσδοκιών ανεβαίνει, καθώς συνεχίζεται  με επιταχυνόμενο 
ρυθμό η ανοδική πορεία των τιμών και οι δείκτες σημειώνουν διαδοχικά ρεκόρ 14ετίας, εν μέσω αγοραστικού 

πυρετού."Καύσιμο" οι συνεχιζόμενες εισροές διεθνών επενδυτικών κεφαλαίων και εγχώριου αποταμιευτικού χρήματος, που 
που τοποθετείται στο ΧΑ προς εξασφάλιση αποδόσεων καλύτερων από τα σχεδόν μηδενικά επιτόκια καταθέσεων.

Η 
αγορά "φουσκώνει" γρήγορα σαν ορμητικό 
ποτάμι, παρασύροντας αντιστάσεις και "ψυ-

χολογικά φράγματα" όπου - κατά τις ανα-

λύσεις - φυσιολογικά θα σκόνταφτε και θα 
έμπαινε σε τροχιά διόρθωσης.

Η άνοδος συνεχίστηκε σήμερα με πυρετώδεις συναλ-

λαγές, εντυπωσιακό τζίρο και επιταχυνόμενες εισροές 
ξένων κεφαλαίων. "Βασικό "καύσιμο" οι προσδοκίες για 
αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας από την Moody's, 
που θα εκδώσει απόψε την "ετυμηγορία" της.
"Αέρα στα πανιά" του ΧΑ δίνει και η εντυπωσιακή μετα-

στροφή κλίματος που σημειώνεται στα μεγάλα διεθνή 
χρηματιστήρια, όπου οι δείκτες κινούνται σε ρυθμούς 
μινι ράλι, ενώ η Wall Street επιστρέφει σε ανοδική κατεύ-

θυνση μετά από δύο εβδομάδες πτώσης και 4 ημέρες 
μεγάλων απωλειών.
Πρόσθετοι προωθητικοί παράγοντες οι επιχειρηματικές 
εξελίξεις με τα deals και τα επενδυτικά projects, οι προ-

βλέψεις για την κερδοφορία και τις μερισματικές απο-

δόσεις και το συνεχές "ντοπάρισμα" της αγοράς από 
διεθνείς οίκους.
 Ιδιαίτερα θετική εικόνα και στα ευρωπαϊκά χρηματιστή-

ρια. Στο +2% εκτοξεύεται ο DAX, ενώ ο γαλλικός CAC-
40% ενισχύεται +1,15%. Θεαματική αναάκαμψη στη 
Wall Street, με τον Dow Jones +1,50%, τον S&P-500 να 
προσεγγίζει το +2% και τον  Nasdaq να απογειώνεται 
στο +2,40%.
Στο επίκεντρο της προσοχής παραμένουν τα γεωπολιτι-
κά, το ουκρανικό, το θέμα των δασμών και οι επιπτώσεις 
τους στην παγκόσμια οικονομία.

Μετοχές και δείκτες
Στο ΧΑ η μεγάλη άνοδος των τριών τελευταίων εβδομά-

δων (τράπεζες +14%, ΓΔ +8%) έχει αποφέρει  σημα-

ντικά κέρδη που αποτελούν δέλεαρ για ρευστοποιήσεις. 
Ομως το αγοραστικό ενδιαφέρον είναι αυξημένο και η 
προσφορά απορροφάται χωρίς να πιεσθούν οι τιμές.
 Ο τζίρος ήταν σήμερα 183,8 εκατ. ευρώ, συν 46,4 εκατ. 
σε πακέτα -συνολικά 230,2 εκατ. - στοιχείο που υποδη-

λώνει ισχυρή παρουσία ξένων χαρτοφυλακίων και συνε-

χιζόμενες εισροές.
 Αναλυτές επισημαίνουν ότι μετά τη διάσπαση της αντί-
στασης στις 1.680 μονάδες - και αν ο ΓΔ δεν επιστρέψει 
χαμηλότερα στις δυο επόμενες συνεδριάσεις, ο δρόμος 
θα είναι ανοιχτός ως τις 1.800 μονάδες!
 Αναλυτές εκτιμούν ότι 0 ΓΔ θα συναντήσει ισχυρή αντί-
σταση στην περιοχή των 1.680 μονάδων, όπου μπορεί 
να "φρενάρει" την επόμενη εβδομάδα.

Μετοχές και δείκτες
Ολοι οι δείκτες τερμάτισαν σήμρα στα απόλυτα υψηλά 
ημέρας, χωρίς τις συνήθεις ενδοσυνεδριακές διορθώ-

σεις. Ο Γενικός Δείκτης έκλεισε στις 1.693,61 μονάδες 
με άνοδο 1,33%. Ο FTASE25 της μεγάλης κεφαλαιοποί-
ησης κέρδισε 1.41%, τερματίζοντας στις 4.197,78 μονά-

δες. Κατά 1,55% ενισχύθηκε ο δείκτης των mid caps.
 Ο τραπεζικός δείκτης σημείωσε άνοδο 1,66%.Στην 
πρώτη θέση η Πειραιώς με +3,9%. Ακολούθησαν Εθνική 
+2%, Alpha, Κύπρου και Attica Bank +0,8%, Eurobank 
και Optima +0,3%. Αμετάβλητη η Τρ. Ελλάδος.
Στα εμποροβιομηχανικά και λοιπά blue chips εντυπω-

σίασε ο Σαράντης με +4,4%. Aegean +3,4%, Motor OIl 
+2,2%, Aktor +1,9%, ΟΤΕ και Τιτάν +1,7%, ΔΕΗ, Ελβάλ-

Χαλκόρ και Lamda +1,4%, Βιοχάλκο +1,2%, Coca-Cola, 

ΔΕΗ και Ελλάκτωρ +1%.
 Τις μεγαλύτερες απώλειες καταγράφουν οι Cenergy 
-1,1%, Μυτιληναίος και Aktor -0,8%, Τιτάν -0,6%.

κούρσα χωρίς τέλος στο χρηματιστήριο

Ράλι με ρεκόρ
 εισρέει χρήμα- ευφορία στις αγορές

Χρηματιστηριο
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Έδωσε την επενδυτική βαθμίδα στην ελλάδα και η Moody's 

αναβάθμισε την ελληνική οικονομία σε 
«Baa3» με σταθερές προοπτικές

Στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της Ελλάδας προχώρησε ο οίκος αξιολόγησης Moody's Ratings, ο 
τελευταίος των «μεγάλων» που στερούσε ακόμα την επενδυτική βαθμίδα στην ελληνική οικονομία 

Σ
την πολυπόθητη αναβάθμιση του 
αξιόχρεου της Ελλάδας προχώρησε 
την Παρασκευή ο οίκος αξιολόγησης 
Moody's Ratings, ο τελευταίος των 
«μεγάλων» που στερούσε ακόμα την 

επενδυτική βαθμίδα στην ελληνική οικονομία, 
σβήνοντας οριστικά το «στίγμα» που άφησε στη 
χώρα η κρίση χρέους.
Ειδικότερα, η Moody's αναβάθμισε τη μακρο-

πρόθεσμη πιστοληπτική ικανότητα της Ελλά-

δας στο «Baa3» από «Ba1» προηγουμένως, με 
σταθερές προοπτικές από θετικές.
Όπως αναφέρει ο οίκος, η αναβάθμιση αντανα-

κλά την άποψή του ότι το πιστωτικό προφίλ της 
Ελλάδας είναι πλέον πιο ανθεκτικό στους δυνη-

τικούς μελλοντικούς κινδύνους.
Η δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, σημει-
ώνει η Moody's, έχει βελτιωθεί πολύ πιο γρήγο-

ρα από ό,τι περίμενε.
Ο οίκος προσθέτει ότι, δεδομένης της πολιτικής 
που ακολουθεί η κυβέρνηση, τις θεσμικές βελτι-
ώσεις που αποδίδουν καρπούς και το σταθερό 
πολιτικό περιβάλλον, αναμένει πως η Ελλάδα 
θα συνεχίσει να εμφανίσει σημαντικά πρωτογε-

νή πλεονάσματα που θα μειώνουν σταθερά το 
υψηλό χρέος της. 
Η Moody's τονίζει επίσης ότι η υγεία του τραπε-

ζικού τομέα της χώρας συνεχίζει να βελτιώνε-

ται, γεγονός που περιορίζει τον κίνδυνο ενός 
πιστωτικού γεγονότος που να σχετίζεται με τον 
τραπεζικό τομέα, εξέλιξη που θα μπορούσε να 
έχει αρνητικό αντίκτυπο στο πιστωτικό προφίλ 
της χώρας.
Οι σταθερές προοπτικές, σύμφωνα με τη 
Moody's, αντανακλούν την ισορροπία μετα-

ξύ του γεγονότος ότι ορισμένες από τις κύρι-
ες πιστωτικές προκλήσεις της Ελλάδας θα 
καθυστερήσουν να βελτιωθούν και των θετικών 
προοπτικών που σχετίζονται με τη σταθερότητα 
των θεσμών και της πολιτικής που εφαρμόζει η 
κυβέρνηση. 
Όσον αφορά τις προκλήσεις που αντιμετωπί-
ζει η Ελλάδα, ο οίκος σημειώνει ότι απαιτείται 
χρόνος για την ολοκλήρωση των θεσμικών και 
οικονομικών διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων, 
ενώ προσθέτει ότι αν και ο λόγος χρέους προς 
ΑΕΠ έχει μειωθεί με γοργούς ρυθμούς τα τελευ-

ταία χρόνια, παραμένει ένας από τους υψηλότε-

ρους μεταξύ των χωρών που παρακολουθεί. 
Ο οίκος προσθέτει ότι οι ελληνικές αρχές χρησι-
μοποιούν τη θετική δυναμική που δημιουργούν 
οι πόροι του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτι-
κότητας (RRF) για να εφαρμόσουν ευνοϊκές 
πιστωτικές πολιτικές.
Η αναβάθμιση της Moody's κόβει κάθε εναπο-

μείναντα δεσμό με το χάος του χρέους, τα 
διαδοχικά προγράμματα διάσωσης και την οικο-

νομική αναταραχή που ταλάνισε την Ελλάδα για 
περισσότερο από μια δεκαετία.
Αντίθετα, η S&P Global, η Fitch, η Morningstar 
DBRS και η Scope Ratings έχουν δώσει εδώ 

και καιρό στην Ελλάδα την επενδυτική βαθμί-
δα, ενώ πρόσφατα η Scope (τον Δεκέμβριο 
του 2024) και η DBRS (την προηγούμενη Παρα-

σκευή 7/3) αναβάθμισαν περαιτέρω την αξιολό-

γηση της ελληνικής οικονομίας, επικαλούμενες 
τις καλύτερες των αναμενόμενων δημοσιονομι-
κές επιδόσεις, τη σημαντική μείωση του χρέους 
και την ταχεία οικονομική ανάπτυξη. 
Σημειώνεται ότι φέτος τον «χορό» των αξιολο-

γήσεων ξεκίνησε η DBRS, η οποία αναβάθμι-
σε τη μακροπρόθεσμη πιστοληπτική ικανότητα 
της ελληνικής οικονομίας σε «ΒΒΒ» από «ΒΒΒ 
(low)», με σταθερές προοπτικές, και τη βραχυ-

πρόθεσμη πιστοληπτική ικανότητα σε R-2 (high) 
από R-2 (middle), επίσης με σταθερές προο-

πτικές. Όπως τόνισε ο οίκος στην έκθεσή του, 
η αναβάθμιση αντικατοπτρίζει την άποψή του 
ότι οι κίνδυνοι στο τραπεζικό σύστημα έχουν 
υποχωρήσει, ενώ ταυτόχρονα συνεχίζεται η 
υπεραπόδοση όσον αφορά τους δημοσιονομι-
κούς στόχους.  Το επόμενο τετ-α-τετ της ελλη-

νικής οικονομίας με τους οίκους είναι στις 18 
Απριλίου, οπότε έχει προγραμματιστεί η πρώτη 
«ετυμηγορία» της S&P Global για φέτος.
Χατζηδάκης: Η Ελλάδα αφήνει πίσω το παρελ-

θόν
«H Ελλάδα αφήνει πίσω το παρελθόν, εφαλτήριο 
για περαιτέρω άνοδο», σημείωσε ο υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Κωστής 
Χατζηδάκης για την αναβάθμιση της ελληνικής 
οικονομίας από την Moody’s.

Αναλυτικά η δήλωση:
«Χαίρομαι που η τελευταία μου δήλωση ως 
υπουργού Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
αφορά την απονομή της επενδυτικής βαθμίδας 
στην ελληνική οικονομία από την Moody’s, έναν 
από τους σημαντικότερους οίκους πιστοληπτι-
κής αξιολόγησης διεθνώς.
Η σημερινή αναβάθμιση σηματοδοτεί το κλείσι-
μο ενός μεγάλου κύκλου για την ελληνική οικο-

νομία και πιστοποιεί την επιστροφή της χώρας 
στην ευρωπαϊκή κανονικότητα. Είναι αποτέλε-

σμα της συστηματικής προσπάθειας που έγινε 
τα τελευταία 5,5 χρόνια η οποία δεν ήταν εύκο-

λη, εν μέσω διεθνών κρίσεων και γεωπολιτικής 

αστάθειας. Και προφανώς αποτελεί επιτυχία όχι 
μόνο της κυβέρνησης, αλλά όλων των Ελλήνων. 
Πλέον, μετά τη σημερινή αξιολόγηση της 
Moody’s, το σύνολο των αναγνωρισμένων από 
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα οίκων αξιο-

λόγησης κατατάσσουν την ελληνική οικονο-

μία στην επενδυτική βαθμίδα. Παράλληλα, η 
αναβάθμιση από την Moody’s, σηματοδοτεί και 
την έναρξη ενός νέου κύκλου. Διότι η ανοδι-
κή πορεία πρέπει να συνεχιστεί προκειμένου η 
χώρα μας να ανέβει ακόμα πιο ψηλά. Είναι στο 
χέρι μας, όχι μόνο να αφήσουμε οριστικά πίσω 
την κρίση, αλλά και να συνεχίσουμε την ανοδική 
πορεία των τελευταίων ετών, με σχέδιο, σοβα-

ρότητα και αποφασιστικότητα για να βελτιώ-

σουμε τη ζωή των Ελλήνων και να διασφαλίσου-

με ένα θετικό μέλλον για την πατρίδα μας.
Η ανακοίνωση της Moody’s αναφορικά με τα 
αποτελέσματα της οικονομικής πολιτικής της 
κυβέρνησης είναι εύγλωττη και δεν χρειάζονται 
περισσότερα σχόλια. Επισημαίνονται, μεταξύ 
άλλων, η ταχεία μείωση του χρέους, η αύξηση 
των εσόδων με την αντιμετώπιση της φοροδια-

φυγής, χωρίς αύξηση των φόρων αλλά - αντιθέ-

τως - με μείωση των ασφαλιστικών εισφορών, η 
υπεραπόδοση του προϋπολογισμού, η μείωση 
των κόκκινων δανείων.
Απτή όμως απόδειξη της προόδου της ελληνικής 
οικονομίας αποτελεί και η εντυπωσιακή ανταπό-

κριση των επενδυτών στις εκδόσεις ομολόγων 
στις οποίες προχώρησε χθες ο ΟΔΔΗΧ. Η Ελλά-

δα ζήτησε από τις αγορές 3 δισ. ευρώ και, παρά 
τη διεθνή αβεβαιότητα, συγκέντρωσε προσφο-

ρές  άνω των 56,5 δισ. ευρώ, που είναι το μεγα-

λύτερο ποσό που έχει καταγραφεί για οποιαδή-

ποτε κοινοπρακτική έκδοση από τη χώρα μας.
Είναι επίσης σημαντικό ότι με τις χθεσινές εκδό-

σεις και εκείνες που προηγήθηκαν από την 
αρχή του χρόνου, καλύφθηκαν κατά το μεγα-

λύτερο μέρος οι δανειακές ανάγκες της χώρας 
για το 2025. Και διαμορφώνεται δίχτυ ασφαλεί-
ας για όποιες πιθανές αναταράξεις μπορεί να 
προκύψουν στις διεθνείς αγορές τους επόμε-

νους μήνες. Μπράβο στον ΟΔΔΗΧ, μπράβο σε 
όλους τους συντελεστές της μεγάλης εθνικής 
επιτυχίας».

οικονομια
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Λαγκάρντ: 

Ώθηση στην ενότητα της ευρώπης οι εμπορικές απειλές Τραμπ
 Ένας παγκόσμιος εμπορικός πόλεμος πλήρους κλίμακας θα έπληττε ιδιαίτερα τις ΗΠΑ, ενώ θα μπορούσε να αναζωογονήσει την 

προσπάθεια της Ευρώπης για μεγαλύτερη ενότητα, δήλωσε την Παρασκευή η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, Κριστίν 
Λαγκάρντ.  

Α 
ν καταλήξουμε σε έναν πραγματικό 
εμπορικό πόλεμο, όπου το εμπόριο 
θα αποδυναμωθεί σημαντικά, αυτό 
θα έχει σοβαρές συνέπειες", δήλωσε 
η Λαγκάρντ μιλώντας στο βρετανικό 

BBC. "Θα έχει σοβαρές συνέπειες για την ανά-

πτυξη σε παγκόσμια κλίμακα και για τις τιμές 
σε ολόκληρο τον κόσμο, αλλά ιδιαίτερα στις 
ΗΠΑ". 
Ένας παγκόσμιος εμπορικός πόλεμος πλήρους 
κλίμακας θα έπληττε ιδιαίτερα τις ΗΠΑ, ενώ θα 
μπορούσε να αναζωογονήσει την προσπάθεια 
της Ευρώπης για μεγαλύτερη ενότητα, δήλωσε 
την Παρασκευή η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής 
Κεντρικής Τράπεζας, Κριστίν Λαγκάρντ. 
"Αν καταλήξουμε σε έναν πραγματικό εμπορι-
κό πόλεμο, όπου το εμπόριο θα αποδυναμωθεί 
σημαντικά, αυτό θα έχει σοβαρές συνέπειες", 
δήλωσε η Λαγκάρντ μιλώντας στο βρετανικό 
BBC. "Θα έχει σοβαρές συνέπειες για την ανά-

πτυξη σε παγκόσμια κλίμακα και για τις τιμές σε 
ολόκληρο τον κόσμο, αλλά ιδιαίτερα στις ΗΠΑ". 
Ωστόσο, οι εντάσεις αυτές ενδεχομένως να 
έχουν και θετικές επιπτώσεις δίνοντας νέα ώθη-

ση στην ενότητα της Ευρώπης, εκτίμησε η πρό-

εδρος της ΕΚΤ. "Ξέρετε τι συμβαίνει αυτή την 
στιγμή; Δημιουργείται ενέργεια... αυτό ξυπνά 
την Ευρώπη. Μπορεί να είναι άλλη μια ευρω-

παϊκή στιγμή", ανέφερε. Η πρόεδρος της ΕΚΤ 
σημείωσε ότι ήδη η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και η 
Γερμανία, η μεγαλύτερη οικονομία του μπλοκ, 
έχουν ανακοινώσει σημαντική αύξηση των δα-

πανών στην άμυνα και τις υποδομές, μετά από 
πολλά χρόνια που ήταν διστακτικές να κάνουν 
αυτές τις επενδύσεις. 
Αυτή "η συλλογική αφύπνιση" φαίνεται να αφο-

ρά και το Ηνωμένο Βασίλειο καθώς συμμετέχει 
στην προσπάθεια της Ευρώπης να ενισχύσει 
την άμυνα της, πρόσθεσε. 

οικονομια

Γάλλος ΥΠΟΙΚ: Οι απειλές του Τραμπ δεν αποτελούν έκπληξη - Η ΕΕ θα απαντήσει με τον ίδιο τρόπο
Ο Γάλλος υπουργός Οικονομικών Ερίκ Λομπάρ δήλωσε την Παρασκευή ότι ένας ενδεχόμενος 
εμπορικός πόλεμος μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των συμμάχων της Ηνωμένων Πολι-
τειών θα ήταν "ηλίθιος", στον απόηχο της απειλής του Ντόναλντ Τραμπ για δασμούς 200% στα 
κρασιά και άλλα αλκοολούχα προϊόντα της ΕΕ.
Ο Λομπάρ, μιλώντας στο τηλεοπτικό κανάλι France 2, δήλωσε ότι η απειλή του Αμερικανού προ-

έδρου δεν αποτέλεσε έκπληξη και είπε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση θα απαντήσει με τον ίδιο τρόπο.
Λίγες ώρες αφ'ότου ετέθησαν σε ισχύ οι αμερικανικοί δασμοί στον χάλυβα και στο αλουμίνιο, ο 
Τραμπ προειδοποίησε για περαιτέρω κλιμάκωση του εμπορικού πολέμου, σημειώνοντας ότι οι 
ΗΠΑ θα επιβάλουν επιπρόσθετα μέτρα κατά της ΕΕ, εάν η Ευρώπη προχωρήσει με το σχέδιό 
της να ενεργοποιήσει δασμούς σε αμερικανικά προϊόντα τον επόμενο μήνα. "Ό,τι μας χρεώνουν, 
τους χρεώνουμε" σημείωσε ο Αμερικανός πρόεδρος, μιλώντας σε δημοσιογράφους στον Λευκό 
Οίκο, σύμφωνα με το Reuters. 
"Η Ευρωπαϊκή Ένωση, μια από τις πιο εχθρικές και καταχρηστικές φορολογικά και δασμολογικά 
Αρχές στον κόσμο, η οποία δημιουργήθηκε με μοναδικό σκοπό να εκμεταλλευτεί τις Ηνωμένες 
Πολιτείες, μόλις επέβαλε έναν άθλιο δασμό 50% στο ουίσκι. Εάν αυτός ο δασμός δεν καταργηθεί 
αμέσως, οι ΗΠΑ θα επιβάλουν σύντομα δασμούς 200% σε όλα τα κρασιά, τις σαμπάνιες και τα 
αλκοολούχα προϊόντα που προέρχονται από τη Γαλλία και άλλες χώρες που εκπροσωπούνται 
στην ΕΕ. Αυτό θα είναι εξαιρετικό για τις επιχειρήσεις κρασιού και σαμπάνιας στις ΗΠΑ" τόνισε 
την Παρασκευή ο Τραμπ σε ανάρτησή του στο Truth Social.
Ο εμπορικός πόλεμος εντάθηκε, καθώς ετέθησαν σε ισχύ οι δασμοί του Ντόναλντ Τραμπ στο 
αλουμίνιο και στον χάλυβα, με την Ευρωπαϊκή Ένωση να αντεπιτίθεται με δασμούς σε αμερι-
κανικά προϊόντα αξίας 26 δισ. ευρώ. Η απάντηση της ΕΕ ήλθε μετά τους αυξημένους δασμούς 
25% που επέβαλε ο Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ σε όλες τις εισαγωγές αλουμινίου 
και χάλυβα. Οι δασμοί της Ευρώπης αναμένεται να τεθούν σε πλήρη ισχύ τα μέσα του Απριλίου. 
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οι 10 κατηγορίες ασφαλισμένων. 

Πρωταθλητές στις αιτήσεις συνταξιοδότησης
 Σύνταξη με όρια ηλικίας από 58,5 ως 62 ετών μπορούν να κατοχυρώσουν το 2025  
10 κατηγορίες ασφαλισμένων, που έρχονται πρώτοι στην υποβολή αιτήσεων προς τον 

ΕΦΚΑ.  

Σ
ύνταξη με όρια ηλικίας από 58,5 ως 62 ετών 
μπορούν να κατοχυρώσουν το 2025  10 
κατηγορίες ασφαλισμένων, που έρχονται 
πρώτοι στην υποβολή αιτήσεων προς τον 
ΕΦΚΑ. 

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ του Capital.gr στις κατη-

γορίες αυτές ανήκουν κυρίως  οι γονείς με ανήλικο 
τέκνο, οι τρίτεκνοι γονείς με ασφάλιση πριν το 1993 
σε ταμεία μισθωτών οι οποίο θεμελιώνουν δικαίω-

μα συνταξιοδότησης με 25ετία, αν προέρχονται από 
Δημόσιο και ταμεία ΔΕΚΟ-Τραπεζών ή με 5.500 ημέ-

ρες ασφάλισης αν προέρχονται από το ΙΚΑ.
Για τους γονείς που πληρούν τις προϋποθέσεις για 
σύνταξη με διατάξεις ανηλίκων ή τριτέκνων τα νέα 
όρια ηλικίας που ισχύουν  για "έξοδο" εντός του 
2025 με καθεστώς πλήρους ή μειωμένης σύνταξης 
είναι από 58,5 ετών, και διαμορφώνονται με βάση το 
έτος που οι εν λόγω ασφαλισμένοι έχουν συμπλη-

ρώσει το 50ο 52ο ή 55ο έτος. 
Για παράδειγμα, μητέρα ανηλίκου τέκνου δημόσιος 
υπάλληλος με 25ετία το 2010 που γεννήθηκε τον 
02/1967 συμπλήρωσε το 50ο έτος της ηλικίας της 
το 2017 μπορεί να αποχωρήσει με πλήρη σύνταξη 
και όριο ηλικίας 58 ετών και 5 μηνών που το συμπλη-

ρώνει το 2025.
Οι 10 μεγάλες κατηγορίες ασφαλισμένων που σπεύ-

δουν για την σύνταξη το 2025 είναι οι εξής:
1.Μητέρες ανηλίκου τέκνου με κατοχύρωση των συ-

νταξιοδοτικών προϋποθέσεων στα έτη 2010, 2011, 
και 2012 και συμπλήρωση του ηλικιακού ορίου εντός 
του 2024 ή 2025 (ιδιωτικός τομέας).
2.Γονείς ανηλίκου τέκνου με κατοχύρωση των συ-

νταξιοδοτικών προϋποθέσεων στα έτη  2010, 2011, 
2012 και συμπλήρωση του ηλικιακού ορίου εντός 
του 2024 ή 2025 (δημόσιο).
3.Τρίτεκνοι δημόσιοι υπάλληλοι με κατοχύρωση 
των συνταξιοδοτικών προϋποθέσεων στα έτη 2010, 
2011, 2012 και συμπλήρωση του ηλικιακού ορίου 
εντός του 2024 ή 2025.
4.Γυναίκες με βαρέα με κατοχύρωση των συνταξιο-

δοτικών προϋποθέσεων στα έτη 2010, 2011, 2012, 
οι οποίες συμπληρώνουν το ηλικιακό όριο το έτος 
2024 ή το έτος 2025.

5.Ελεύθεροι επαγγελματίες προερχόμενοι από το 
τέως ΕΤΑΑ (δικηγόροι, ιατροί, μηχανικοί), με ταυτό-

χρονη αξιοποίηση της δυνατότητας διατήρησης της 
επαγγελματικής ιδιότητας χωρίς καμία περικοπή 
στην σύνταξη.
6.Έμποροι και βιοτέχνες προερχόμενοι από τον 
τέως ΟΑΕΕ, με ταυτόχρονη αξιοποίηση της δυνα-

τότητας διατήρησης της επαγγελματικής ιδιότητας 
χωρίς καμία περικοπή στην σύνταξη.
7.Μισθωτοί του ιδιωτικού τομέα με μικτές αποδοχές 
πλέον των 2.500 ευρώ μηνιαίως οι οποίοι επιλέγουν 
τη συνταξιοδότηση με ταυτόχρονη αξιοποίηση της 
δυνατότητας παραμονής στην ίδια θέση εργασίας  
ως εργαζόμενοι συνταξιούχοι χωρίς περικοπή στην 
σύνταξη.
8.Μισθωτοί με την ειδικότητα του οδηγού οι οποίοι 
βγαίνουν στη σύνταξη με ταυτόχρονη αξιοποίηση 
της δυνατότητας διατήρησης της θέσης εργασίας 
χωρίς περικοπή στην σύνταξη.
9.Υπάλληλοι σε ΔΕΚΟ και τράπεζες οι οποίοι συ-

μπληρώνουν τις προϋποθέσεις για να βγούν στη σύ-

νταξη με διατάξεις 35ετίας ή 40ετίας αξιοποιώντας 
ταυτόχρονα και τα οικονομικά κίνητρα εθελουσίας 
εξόδου. 
10.Δημόσιοι υπάλληλοι και εκπαιδευτικοί οι οποίοι 
μπορούν να συνταξιοδοτηθούν φέτος με πλήρη σύ-

νταξη στα 62 ή στα 67 με 40 έτη, ή στα 61-62 με 
36-37 έτη εφόσον συμπλήρωσαν τα απαιτούμενα 
συντάξιμα έτη και την ηλικία των 58 ή 59 ετών ως 
το 2021.

Οι αυξήσεις 
Οσοι βγούν στη σύνταξη το 2025 θα έχουν κέρδος 
από την τιμαριθμοποίηση των συντάξιμων αποδοχών 
τους κατά το ποσοστό της αύξησης του πληθωρισμού 
του 2024 που είναι 2,7%. Η τιμαριθμοποίηση αυτομά-

τως θα βελτιώσει και το ποσό της ανταποδοτικής τους 
σύνταξης καθώς θα υπολογιστεί με υψηλότερο μισθό 
σε σχέση με όσους συνταξιοδοτήθηκαν το 2024 με τα 
ίδια έτη ασφάλισης. Οι νέοι συνταξιούχοι θα πάρουν 
την αυξημένη εθνική σύνταξη που είναι 436,40 ευρώ 
ενώ αν αποχωρήσουν με μειωμένη θα έχουν απώλεια 
από την εθνική σύνταξη έως 131 ευρώ.

 Μία από τις λύσεις που προτείνουν φορείς και 
σωματεία ενοικιαστών, όπως επίσης και όσοι πο-

λίτες βιώνουν συνθήκες απελπισίας, στην προ-

σπάθειά τους να βρουν στοιχειωδώς ποιοτική 
κατοικία με μηνιαίο κόστος, που να ανταποκρί-
νεται στα εισοδήματά τους, είναι η επιβολή "πλα-

φόν" στα ενοίκια, πιθανώς και σε συνδυασμό με 
πάγωμα κάθε αύξησης για συγκεκριμένη περίο-

δο. Δηλαδή, να οριστεί μια ανώτατη τιμή μίσθω-

σης κατοικιών, π.χ. με βάση την επιφάνεια, την 
ηλικία, ενδεχομένως και την περιοχή στην οποία 
βρίσκεται το σπίτι, ώστε να αποφεύγονται οι συ-

νεχείς αυξήσεις τιμών και να συγκρατηθούν τα 
ενοίκια σε πιο φυσιολογικό επίπεδο.
Στην πράξη, όπου έχει επιχειρηθεί να εφαρμο-

στεί κάτι ανάλογο, έχει οδηγήσει σε αντίθετα 
αποτελέσματα. "Όταν έχουμε έλλειψη σε ένα 
αγαθό, δεν το βγάζουμε σε διατίμηση, γιατί θα 
περάσει στη μαύρη αγορά", αναφέρει ο κ. Ηλί-
ας Παπαγεωργιάδης, σύμβουλος και επενδυτής 
ακινήτων, επικεφαλής του ομίλου MORE Group. 
"Το πλαφόν στα ενοίκια θα κάνει τους ιδιοκτήτες 
να αποσύρουν μαζικά τα ακίνητά τους από την 
αγορά ή θα δημιουργήσει μία τεράστια μαύρη 
αγορά. Αν πχ ένα διαμέρισμα πρέπει να ενοικι-
αστεί με 400 ευρώ τον μήνα και το θέλουν… 50 
ενδιαφερόμενοι, είναι προφανές ότι κάποιος θα 
βρεθεί να δώσει επιπλέον ποσό με τρόπο αφα-

νή, κοινώς μαύρα, ώστε να το εξασφαλίσει", ανα-

φέρει χαρακτηριστικά. Πριν από μερικά χρόνια, 
πλαφόν στα ενοίκια νομοθετήθηκε στο Βερολίνο 
της Γερμανίας, με αποτέλεσμα στα "χαρτιά" να 
υπάρξει μείωση των ενοικίων, αλλά στην πράξη, 
να υπάρξει "όργιο" μαύρης αγοράς και μείωση 
των διαθέσιμων σπιτιών προς ενοικίαση κατά 
30%. Οι καταγγελίες ήταν ότι πολλά ενοικιαστή-

ρια έληξαν και στη συνέχεια οι ενοικιαστές συ-

νέχισαν να μένουν εκεί με το ίδιο ενοίκιο, αλλά 
χωρίς να δηλώνεται (ώστε να αποφεύγεται και 
το πλαφόν). Σύμφωνα με τον κ. Παπαγεωργιά-

δη, αν αυτό συνέβη σε μια χώρα, όπως η Γερ-

μανία, στην Ελλάδα θα επικρατήσει μια ανεξέ-

λεγκτη κατάσταση. "Θα δούμε εκβιασμούς από 
μερίδα ιδιοκτητών, μαύρη αγορά ενοικίων κι εν-

δεχομένως κάποιοι να επιλέξουν να κρατήσουν 
τα σπίτια τους κλειστά", σημειώνει ο κ. Παπα-

γεωργιάδης. Επίσης, σύμφωνα με τον ίδιο, θα 
σταματήσουν να ανακαινίζονται σπίτια, με στόχο 
την πώλησή τους ως επενδυτικά ακίνητα, καθώς 
οι αποδόσεις δεν θα είναι ελκυστικές, ενώ επί-
σης θα μειωθούν ακόμα περισσότερο και οι νέες 
οικοδομές, μιας και τα ακίνητα θα γίνουν ξανά 
μη ελκυστική επένδυση. Το αποτέλεσμα είναι σε 
μερικά χρόνια να νοικιάζονται μόνο παλιά σπίτια, 
μη ανακαινισμένα, μέσω άτυπων πλειστηρια-

σμών "μαύρων".

Πλαφόν στις τιμές των 
ενοικίων: 
Λύση στη στεγαστική κρίση 
ή "κόλαφος";
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Τ
ον τελευταίο χρόνο υπερδιπλασιάστηκαν οι 
ρυθμίσεις οφειλών μέσω του εξωδικαστικού 
μηχανισμού και έφτασαν τα 10,54 δισ. ευρώ με 
31.953 επιτυχείς ρυθμίσεις. Ένα χρόνο πριν, 
στο τέλος του 2023, οι ρυθμίσεις οφειλών έφτα-

ναν τα 4,36 δισ. ευρώ με 12.025 ρυθμίσεις.
Αυτή η ανοδική τάση στη ρύθμιση οφειλών συνεχίζεται. 
Ειδικότερα τον Φεβρουάριο πραγματοποιήθηκαν 1.440 
επιτυχείς ρυθμίσεις που αντιστοιχούν σε 437,16 εκατ. 
οφειλών. Αντίστοιχα, τον Φεβρουάριο του 2024 που είχαν 
γίνει 1.222 ρυθμίσεις για 392 εκατ. ευρώ οφειλές..
Ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
Κωστής Χατζηδάκης έκανε την ακόλουθη δήλωση: «Η 
μεταρρύθμιση στο θεσμικό πλαίσιο του εξωδικαστικού 
μηχανισμού που προωθήσαμε τον Δεκέμβριο του ‘23 – με 
επιπλέον ‘’κούρεμα’’ της οφειλής έως 28%, υποχρέωση 
των Τραπεζών, των servicers και του Δημοσίου να αποδε-

χθούν την πρόταση του εξωδικαστικού για τους ευάλω-

τους, μείωση του επιτοκίου των οφειλών στο 3% για 3 
χρόνια κ.α. – οδήγησε σε υποδιπλασιασμό των ρυθμι-
σμένων οφειλών, που έφτασαν τα 10,45 δισ. ευρώ. Αυτό 
επιβεβαιώνει ότι ο εξωδικαστικός μηχανισμός είναι ένα 
αποτελεσματικό εργαλείο για τη διαχείριση του ιδιωτι-
κού χρέους το οποίο εμπιστεύονται οι πολίτες. Αποτε-

λεί επίσης ένα χαρακτηριστικό παράδειγμα εφαρμογής 
πραγματικής κοινωνικής πολιτικής.
Η κυβέρνηση κάνει ένα ακόμα σημαντικό βήμα για την 
ενίσχυση του θεσμού με το διπλασιασμό του ορίου έντα-

ξης στον υποχρεωτικό εξωδικαστικό μηχανισμό. Με τη 
ρύθμιση που κατατίθεται άμεσα στη Βουλή, ουσιαστικά 
διευρύνεται το πεδίο εφαρμογής των ευεργετικών διατά-

ξεων του θεσμού στους συμπολίτες μας που προέρχο-

νται από τη μεσαία τάξη και διευκολύνει ακόμα περισσό-

τερους οφειλέτες να ρυθμίσουν τα χρέη τους».
Υπενθυμίζεται ότι, με στόχο την αποτελεσματικότερη 
αξιοποίηση των διαθέσιμων εργαλείων ρύθμισης οφει-
λών, η Γενική Γραμματεία Χρηματοπιστωτικού Τομέα 
και Διαχείρισης Ιδιωτικού Χρέους παρέχει πανελλαδι-
κή εξυπηρέτηση με βιντεοκλήση ή τηλεφωνικά κατό-

πιν ραντεβού μέσω της πλατφόρμας ή στο τηλέφωνο 
213.212.5730.
Ακολουθεί η μηνιαία έκθεση προόδου Εξωδικαστικού 
Μηχανισμού για τον Φεβρουάριο 2025 και τα στοιχεία 
ρυθμίσεων δανείων από χρηματοδοτικούς φορείς για τον 
Ιανουάριο 2025:
Χατζηδάκης για εξωδικαστικό μηχανισμό: Η μεταρρύθμι-
ση οδήγησε σε υπερδιπλασιασμό των ρυθμισμένων οφει-
λών

Στα 10,54 δισ. έφτασαν οι ρυθμίσεις οφειλών μέσω του εξωδικαστικού μηχανισμού - Συνεχίζεται η ανοδική τάση και το Φεβρουάριο

χατζηδάκης για εξωδικαστικό μηχανισμό: 
Η μεταρρύθμιση οδήγησε σε υπερδιπλασιασμό 

των ρυθμισμένων οφειλών
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3 χρόνια επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ΣΥΝεΝΤεΥΞειΣ

Σούπερ μάρκετ: 

Τι αλλάζει στις προσφορές «1+1» 
 Γιατί εξαφανίζονται τα stickers

Ή 
δη στα καταστήματα μεγάλων αλυσίδων 
σούπερ μάρκετ έχουν τοποθετηθεί νέα 
ταμπελάκια στα προϊόντα που πωλούνται 
σε προσφορά, τα οποία αναγράφουν την 
προηγούμενη και την τρέχουσα τιμή κατ’ 

εφαρμογή του «Κώδικας Δεοντολογίας για ανακοινώσεις 
μείωσης τιμής», ενώ προϊόντα με εκπτωτικά stickers τυπω-

μένα πάνω στη συσκευασία, δηλαδή τα αυτοκόλλητα με 
έκπτωση π.χ. «-2€», «-10%» κ.λπ. εξαφανίζονται.

Από τα stickers στις tailor-made προσφορές

Όπως αναφέρουν στον ΟΤ εκπρόσωποι των αλυσίδων 
δεν δέχονται πλέον προϊόντα από τους προμηθευτές που 
έχουν πάνω στη συσκευασία εκπτωτικά stickers, καθώς 
πρέπει να εξαντληθούν σε 30 μέρες και κανείς δε μπορεί 
να γνωρίζει εάν αυτό θα γίνει.

«Καθαρότερα» ράφια και «καθαρότερα» ψυγεία αρχίζουν να βλέπουν οι καταναλωτές πηγαίνοντας για ψώνια στα σούπερ 
μάρκετ, με τους προμηθευτές και τις αλυσίδες να έχουν αποδυθεί σε αγώνα δρόμου για να γραφτεί από την αρχή το κεφάλαιο 

«προσφορές».
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επιΧειρησεισ

κώΣΤαΣ ΝεΜΠΗΣ (οΤε): αΥΤΗ ειΝαι Η ΣΤραΤΗΓικΗ ΜαΣ Για Το 2025

T
ις στρατηγικές προτεραιότητες του ΟΤΕ για το 2025 παρουσίασαν ο 
Κώστας Νεμπής, Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου, και 
η διοικητική ομάδα της εταιρείας, σε περίπου 1.100 στελέχη του ΟΤΕ 
απ’ όλη την Ελλάδα, στο πλαίσιο του Management Team Meeting της 
εταιρείας με τίτλο “Connecting the dots”.

Οι στόχοι της φετινής χρονιάς, αποτελούν το πρώτο μέρος του ταξιδιού προς 
την επίτευξη του νέου οράματος, να εξελιχθεί ο Όμιλος ΟΤΕ, από κορυφαίος 
τηλεπικοινωνιακός πάροχος στην Ελλάδα σήμερα, στον κορυφαίο ψηφιακό τηλε-

πικοινωνιακό πάροχο στην Ευρώπη, οδηγώντας παράλληλα και την Ελλάδα προς 
στις κορυφαίες θέσεις ψηφιακοποίησης στην Ευρώπη, μέχρι το 2030.
Ο κ. Νεμπής ανέφερε στην κεντρική του ομιλία: «Γιατί “Connecting the dots”; γιατί 
η σύνδεση είναι πάνω απ’ όλα η δουλειά μας. Φτιάχνουμε τις υποδομές που φέρ-

νουν την επικοινωνία και το γρήγορο internet σε κάθε γωνιά της Ελλάδας. Εμείς 
συνδέουμε τη χώρα, την κοινωνία και την επιχειρηματικότητα, με το μέλλον. Και 
όλο αυτό αποτυπώνεται στο νέο μας όραμα για τον ΟΤΕ του 2030».

Χρονιά προκλήσεων το 2024 για τον Όμιλο ΟΤΕ

Κάνοντας ένα σύντομο απολογισμό για το 2024, ο κ. Νεμπής σημείωσε ότι η χρο-

νιά είχε πολλές προκλήσεις, αλλά η εταιρεία κατάφερε να αναπτύξει τα έσοδά της 
στην κινητή τηλεφωνία, την τηλεόραση και τις μη τηλεπικοινωνιακές υπηρεσίες, 
βελτιώνοντας την αποτελεσματικότητά της και αυξάνοντας τον ρυθμό ανάπτυξης 
της οργανικής κερδοφορίας. Επιπλέον, το FTTH δίκτυο επεκτάθηκε, φτάνοντας 
σε 1,7 εκατομμύρια νοικοκυριά κι επιχειρήσεις, η πληθυσμιακή κάλυψη του 5G 
έφτασε το 99%, ενώ υλοποιήθηκε το 5G SA δίκτυο, καλύπτοντας το 60% του πλη-

θυσμού. Σε ό,τι αφορά τους ανθρώπους της εταιρείας, ο κ. Νεμπής τόνισε ότι το 
2024 διατηρήθηκε σε υψηλά επίπεδα η ικανοποίηση των εργαζομένων και ο ΟΤΕ 
παρέμεινε ελκυστικός εργοδότης.

Η στρατηγική του ΟΤΕ για το 2025

Η στρατηγική της εταιρείας για το 2025 περιλαμβάνει την περαιτέρω ανάπτυξη 
του FTTH δικτύου, την αξιοποίηση του 5G δικτύου για να ενισχυθεί η διαθεσιμότη-

τα και οι ταχύτητες της υπηρεσίας COSMOTE 5G WiFi, την ενίσχυση των εσόδων 
μέσα από τη δημιουργία επιπλέον αξίας για τους πελάτες σε κινητή, τηλεόραση, 
λύσεις για τις επιχειρήσεις, ICT, και τις μη τηλεπικοινωνιακές υπηρεσίες. Τέλος, 
ως προτεραιότητα για φέτος, ο κ. Νεμπής έθεσε και την περαιτέρω αξιοποίηση 
της μάρκας Telekom, Νο1 brand τηλεπικοινωνιών στον κόσμο.

Στο Management Team Meeting του Ομίλου ΟΤΕ συμμετείχαν, επίσης, οι καταξιωμένοι ομιλητές 
Keith Ferrazzi, No1 New York Times Best Selling Author και Executive Team Coach, Δρ. Κυριάκος 
Σαμπατακάκης, Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Accenture στην Ελλάδα και τη Βουλ-

γαρία, και Jan Hoffman, επικεφαλής του AI Competence Center της Telekom, οι οποίοι μίλησαν 
για τις διεθνείς τάσεις στην τεχνολογία, το ΑΙ και την ηγεσία στο συνεχώς εξελισσόμενο ψηφιακό 
τοπίο.

«Αίσθημα του κοινού σκοπού»

Κλείνοντας την εκδήλωση, ο κ. Νεμπής εξήρε τη δύναμη της ομάδας, τονίζοντας: «Δεν μας κάνει 
ομάδα το να ανήκουμε στο ίδιο τμήμα, το ίδιο tribe ή την ίδια Διεύθυνση. Ομάδα μας κάνει το 
αίσθημα του κοινού σκοπού, το ότι συνεισφέρουμε σε κάτι μεγαλύτερο. Το να νιώθουμε ότι μας 
εκτιμούν, και μας συμπεριφέρονται με ειλικρίνεια και δικαιοσύνη. Το να μοιραζόμαστε την ευθύ-

νη, στο μέτρο που αναλογεί στον καθένα, αλλά να μοιραζόμαστε και την επιτυχία».
Και συμπλήρωσε: «Πιστεύω πραγματικά ότι η καινοτομία και η επιτυχία δεν προέρχονται από 
ευθείες, προκαθορισμένες διαδρομές, αλλά από την ικανότητά μας να βλέπουμε τις συνδέσεις 
μεταξύ των πραγμάτων. Στον ΟΤΕ, δημιουργούμε τέτοιες συνδέσεις μέσω της τεχνολογίας, της 
καινοτομίας και, κυρίως, των ανθρώπων μας».

Περαιτέρω ανάπτυξη του FTTH δικτύου, αξιοποίηση του 5G δικτύου, ενίσχυση διαθεσιμότητας της υπηρεσίας COSMOTE 5G WiFi και 
ενίσχυση των εσόδων είναι τα βασικά στοιχεία της στρατηγικής του ΟΤΕ για το 2025
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O
ι κ. Μπρατάκος και Κωστόπουλος μίλησαν στο 
πλαίσιο της Αναπτυξιακής Διάσκεψης της Κρήτης 
που διοργανώνεται από το Ελληνοαμερικανικό 
Επιμελητήριο.
Παίρνοντας τον λόγο ο πρόεδρος του ΕΒΕΑ, είπε 

ότι οι πρόσφατες αλλαγές στην ηγεσία των ΗΠΑ μεταβάλλουν 
τα δεδομένα, ωστόσο θα πρέπει να επιδείξουμε αυτοσυγκρά-

τηση για δούμε πόσο πραγματικά θα επηρεάσουν την παγκό-

σμια οικονομία.
Θύμισε επίσης, ότι από την πρώτη θητεία του Τραμπ παρατη-

ρήθηκε ότι συχνά ο Αμερικανός πρόεδρος ανακοινώνει πράγ-

ματα και στη συνέχεια «τα παίρνει πίσω».
«Είναι γεγονός ότι έχουμε περάσει σε μια συναλλακτική 
πρακτική στην παγκοσμιοποιημένη οικονομία», επεσήμα-

νε, προσθέτοντας ότι αυτή η πολιτική θα ισχύει τα επόμενα 
χρόνια.
Αναφερόμενος στην ελληνική οικονομία, υπογράμμισε ότι 
είναι σε πολύ καλή κατάσταση, με ισχυρούς ρυθμούς ανάπτυ-

ξης, μείωση της ανεργίας, αύξηση των ξένων άμεσων επεν-

δύσεων. Εξήγησε ωστόσο, ότι δεν πρέπει να καθησυχάζουμε
«Πρέπει να ξεκινήσουμε να μιλάμε για αλλαγή του παραγωγι-
κού μοντέλου της χώρας μας» ανέφερε, επισημαίνοντας ότι 
πρέπει να μπουν βάσεις στους βασικούς πυλώνες της οικο-

νομίας μας: τουρισμός, βιομηχανία, βιοτεχνία-χειροτεχνία και 
γεωργική παραγωγή-κτηνοτροφία.
«Η Κρήτη έχει σε αφθονία και είναι σε καλή κατάσταση σε 
όλους αυτούς τομείς», είπε.

Οι σχέσεις με τις Ηνωμένες Πολιτείες

Αναφερόμενος στις σχέσεις των Ελλάδας με τις Ηνωμένες 
Πολιτείες τόνισε ότι είναι καλές: είναι ο πέμπτος μεγαλύτερος 
πελάτης της χώρας, με τις εξαγωγές στις ΗΠΑ να ανέρχονται 

σε 1,5 δισ. και τις εισαγωγές σε περίπου 1 δισ.
Παραδέχθηκε, όμως ότι υπάρχουν σημαντικά περιθώρια 
ανάπτυξης και ότι πρέπει αυτή η σχέση να βελτιωθεί.
Εκανε μάλιστα ιδιαίτερη αναφορά στους περίπου 1,5 εκατ. 
Αμερικανούς τουρίστες που έρχονται στην Ελλάδα, χαρακτη-

ρίζοντας τον αριθμό αυτό «αστείο» αναλογικά με τους συνολι-
κά 30 εκατ. τουρίστες που έρχονται στη χώρα μας.
Ο κ. Μπρατάκος αναφέρθηκε παράλληλα στις νέες τεχνολογί-
ες αιχμής αλλά και την τεχνητή νοημοσύνη, αναλύοντας πόσο 
πίσω είναι η Ελλάδα, αλλά και Ευρώπη γενικότερα σε σχέση 
με τις Ηνωμένες Πολιτείες

Έρχονται κι άλλοι αμερικανικοί κολοσσοί

Παίρνοντας τον λόγο, ο γενικός γραμματέας του ελληνο-α-

μερικανικού επιμελητηρίου υπογράμμισε ότι στο νέο σκηνι-
κό που διαμορφώνεται πρέπει να δούμε «καθαρά χωρίς τον 
θόρυβο που υπάρχει».
Να περιμένουμε να κάτσει η σκόνη, τόνισε, υποστηρίζοντας 
ότι ο πρόεδρος Τραμπ θα πει πολλά και θα κάνει λιγότερα: 
«Απλά ο τρόπος του μας ξεβολεύει».
Επικαλούμενος δύο εκθέσεις που παρουσιάστηκαν πρόσφα-

τα στο επιμελητήριο, ο κ. Κωστόπουλος τόνισε ότι οι δασμοί 
που έχει προτείνει ο Τραμπ, θα έχουν μικρότερο αντίκτυπο 
στην Ελλάδα, από ό,τι στη Βρετανία που δεν έχουν δασμούς.
«Αν μπούνε δασμοί, αυτοί ξεπερνιούνται από την ποιότητα 
της δικής μας δουλειάς, τη διαπραγματευτική μας ισχή και τη 
συνεργασία με αμερικανικές εταιρείες», ανέφερε και πρόσθε-

σε, ότι πρέπει να βρούμε τον τρόπο να συνεργαστούμε καλύ-

τερα, να κεφαλαιοποιήσουμε όλους αυτούς τους αμερικανι-
κούς κολοσσούς που είναι στην Ελλάδα:
«Έρχονται και άλλοι, οι περισσότεροι από τους οποίους είναι 
χορηγοί του Τραμπ».

«Η Ελλάδα, προφανώς είναι μικρή, όχι όμως τόσο μικρή» 
εξήγησε.

Τα επιμελητήρια στην Κρήτη

Αναφερόμενος στον ρόλο που διαδραματίζουν τα τέσσε-

ρα επιμελητήρια στην Κρήτη, ο κ. Μπρατάκος είπε ότι έχουν 
σχέδιο για την ανάπτυξη του νησιού.
Πρόσθεσε ότι η Κρήτη είναι μια περιοχή που έχει απίστευτα 
πλεονεκτήματα: η γεωργικής της θέση ανάμεσα σε 3 ηπεί-
ρους, την πολιτιστική κληρονομιά, το φυσικό κάλλος, τον 
καταπληκτικό καιρό και την αγροδιατροφή…
‘Εχει όμως και προβλήματα, τόνισε, αναφερόμενος εκτενώς 
-και με ιδιαιτέρως γλαφυρό τρόπο- στην κατάσταση στην 
οποία βρίσκονται τα αεροδρόμια του νησιού, αλλά και στον 
ΒΟΑ.
Ο κ. Μπρατάκος μίλησε επίσης για τις δυνατότητες που υπάρ-

χουν στο νησί για την ανάπτυξη της βιομηχανίας, ιδίως των 
τροφίμων, αλλά και τα ερευνητικά κέντρα.
Μάλιστα, τόνισε ότι τα επιμελητήρια έχουν τη δυνατότητα να 
φτιάξουν μεταπτυχιακά προγράμματα και να πανεπιστημια-

κού επιπέδου σχολές.

Το ελληνο-αμερικανικό επιμελητήριο

Τέλος ο κ. Κωστόπουλος αναφέρθηκε στη σύσταση της 
Επιτροπής Κρήτης και τις πρωτοβουλίες που αναλαμβάνει, 
ώστε όλες αυτές οι αναπτυξιακές και επενδυτικές προοπτικές 
που υπάρχουν να μπορούν να γίνουν πράξη.
«Μέσα στον τυφώνα, υπάρχουν σημαντικές ευκαιρίες, και δεν 
πρέπει να παραμένουμε παρατηρητές» υποστήριξε, προσθέ-

τοντας ότι οι αμερικανικές εταιρείες μας εμπιστεύονται..
«Είναι ένας ευλογημένος τόπος, πάμε να κάνουμε δουλειά», 
κατέληξε.

Στο σκηνικό που διαμορφώνεται στις ελληνοαμερικανικές σχέσεις, μετά την εκλογή του Ντόναλντ Τραμπ αλλά και τις ευκαιρίες 
που παρουσιάζονται για αμερικανικές επενδύσεις στην Κρήτη, αναφέρθηκαν οι κ.κ. Γιάννης Μπρατάκος, πρόεδρος του Εμπορικού 
και Βιομηχανικού Επιμελητηρίου Αθηνών και Αλέξανδρος Κωστόπουλος, γενικός γραμματέας του Ελληνο-αμερικανικού Εμπορικού 

Επιμελητηρίου.

 Μπρατάκος 
«αναπτυξιακή Διάσκεψη κρήτης»: 

Προσελκύοντας αμερικανικές επενδύσεις στην Κρήτη



Κυριακή 16  Mαρτίου  2025

38
 www.atticatimes.gr

▶ Ποιες είναι οι κύριες αιτίες του 
εγρασιακού στρες και πως μπορούν 
να αντιμετωπιστούν;
Το εργασιακό στρες είναι η ψυχολο-

γική και σωματική πίεση που νιώθει 
ένας εργαζόμενος λόγω εργασιακών 
απαιτήσεων. Κύριοι παράγοντες που 
συμβάλλουν στην εμφάνιση του είναι: 
Ο υπερβολικός φόρτος εργασίας -οι πι-
εστικές προθεσμίες, το τοξικό εργασια-
κό περιβάλλον -οι σχέσεις μεταξύ των 
συναδέλφων, η οικονομική αβεβαιότητα 
αλλά και η έλλειψη ισορροπίας μεταξύ 
επαγγελματικής και προσωπικής  ζωής.

▶  Πώς μπορούμε όμως να το αντιμε-

τωπίσουμε;
1) Οργανώστε την εργασία σας  βάση 
προγραμματισμού και προτεραιοτήτων. 
Οι στόχοι σας θα πρέπει να είναι σα-
φείς και εφτικτοί.

2) Η επικοινωνία και η υποστήριξη από 
συναδέλφους και φίλους σας βοηθά 
στην ανταλλαγή απόψεων και αναζήτη-
ση λύσεων.

3) Διαλλείματα και χαλάρωση. Kάντε μι-
κρά διαλλείματα κατά την διάρκεια της 
ημέρας για ξεκούραση και αποφόρτιση.

4) Υιοθετήστε έναν υγιεινό τρόπο ζωής 
με ισσοροπημένη διατροφή και άσκηση.

5) Διαχωρίστε την επαγγελματική από 
την προσωπική ζωη. Αποφύγετε να 
δουλεύεται και στο σπίτι. Αντί αυτού 
αποφασίστε να διαβάσετε ένα βιβλίο ή 
ασχοληθείτε με κάποια άλλη δραστηρι-
ότητα που σας εμπνέει.

▶ Τι είναι το mobbing και πώς επηρεά-

ζει την ψυχική υγεία του εργαζομένου; 
Το mobbing είναι μια μορφή ψυχολογι-
κής παρενόχλησης στον χώρο εργασί-
ας όπου ένας εργαζόμενος υφίσταται 
συστηματικό ατομικό ή ομαδικό εκφοβι-
σμό. Αυτό μπορεί να περιλαμβάνει άδι-
κη κριτική, υποτίμηση, αποκλεισμό από 

Η οικονομική 
αβεβαιότητα  

οδηγεί σε εργασιακό 
στρες

”

Το εργασιακό mobbing μπορεί να 

έχει σοβαρές επιπτώσεις στην

ψυχική υγεία επισημαίνει 

ψυχολόγος Κατερίνα - Μαρία Νίκα 

σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην 

ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica 

Times» και την Οικονομική 

Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Κατερινα - μαρια 

Νίκα
Ψυχολόγος

 Είναι όμως σημαντικό να συνεχίσουμε να ενισχύουμε 

τη θέση της γυναίκας στην αγορά εργασίας,

 διασφαλίζοντας ότι έχει την ελευθερία να επιλέξει και 

να έχει πρόσβαση σε όλες τις ευκαιρίες χωρίς 

περιορισμούς.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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επαγγελματικές δραστηριότητες ή ακόμα και 
υπερβολικές απαιτήσεις που έχουν στόχο να τον 
εξουθενώσουν "burn out". Το εργασιακό mobbing 
μπορεί να έχει σοβαρές επιπτώσεις στην ψυχική 
υγεία του ατόμου οδηγώντας σε άγχος, χαμηλή 
αυτοεκτίμηση, κατάθλιψη και αίσθημα ανεπάρ-

κειας. Συχνά, το θύμα βιώνει αυξημένο στρες, 
αϋπνία, κρίσεις πανικού και δυσκολία συγκέ-

ντρωσης, επηρεάζοντας όχι μόνο την επαγγελ-

ματική του απόδοση αλλά και την προσωπική του 
ζωή. Η μακροπρόθεσμη λειτουργεία του μπορεί 
να προκαλέσει κοινωνική απομόνωση, δυσκολία 
εμπιστοσύνης  προς  τους άλλους ή την ανάγκη 
αποχώρησης από την εργασία. Είναι σημαντι-
κό οι εργαζόμενοι να αναγνωρίζουν τα σημάδια 
ώστε να το αντιμετωπίζουν έγκαιρα.

▶ Ποιά είναι τα κυρία συμπτώματα του 
"burnout" και πως μπορούμε να τα αντιμετω-

πίσουμε;
Συχνά στην καθημερινότητα μας ακούμε τον 
όρο "burnout" ή φράσεις όπως "Έχω πάθει 
burnou", "Δεν μπορώ να σκεφτώ κάτι άλλο νο-

μίζω έπαθα "burnout" κλπ. Τι δηλώνουν όμως 
αυτές οι φράσεις και ποια η σημασία τους; Το 
burnout (επαγγελματική εξουθένωση) είναι μια 
κατάσταση σωματικής, συναισθηματικής και 
ψυχικής εξάντλησης που προκαλείται κυρίως 
από το παρατεταμένο εργασιακό στρες.

Τα βασικά συμπτώματα περιλαμβάνουν:
1) Σωματική και ψυχική εξάντληση με την μορ-

φή συνεχής κόπωσης, έλλειψη ενέργειας, προ-

βλήματα στον ύπνο.
2) Συναισθηματική αστάθεια: Ευερεθιστότη-

τα, άγχος, κατάθλιψη ή ακόμα και κρίσεις πα-

νικού.
3) Αποστασιοποίηση από την εργασία: αρνη-

τική στάση, έλλειψη ενδιαφέροντος προς την 
δουλειά και μειωμένη απόδοση .

▶ Τι μπορώ να κάνω για να το αντιμετωπίσω;
Το πρώτο βήμα και το πιο σημαντικό είναι να 
αναγνωρίσετε τα συμπτώματα. Όταν αυτό συμ-

βεί είστε έτοιμοι να αλλάξετε την καθημερινότη-

τα σας.
1. Θέστε Όρια: Μάθετε να λέτε όχι σε νέες ερ-

γασιακές απαιτήσεις και υποχρεώσεις που σας 
υπερφορτώνουν.
2. Αναθεωρήστε τις Προτεραιότητες σας: Κα-

θίστε και σκεφτείτε. Η δουλειά σας συμβαδίζει 
με τις αξίες και τις ανάγκες σας; Αν νιώθετε ότι 
βρίσκεστε σε λάθος περιβάλλον αναζητήστε 
εναλλακτικές επαγγελματικές επιλογές.
3. Αυτοφροντίδα: Εστιάστε στον εαυτό σας 
βελτιώνοντας την καθημερινότητα σας μέσω 
καλής διατροφής και άσκησης. Αν δεν έχετε 
κάποιο χόμπι βρείτε κάτι που σας ευχαριστεί 
και ξεκίνησε το!
4. Αναζητήστε υποστήριξη: Μιλήστε με φί-
λους ,συγγενείς ή συναδέλφους για το πως 
νιώθετε. Αν αυτό δεν επαρκεί, πάντα μπορεί-
τε να απευθυνθείτε και σε κάποιο ειδικό για να 
μοιραστείτε αυτά που σας βαραίνουν.

Ο υπερβολικός φόρτος 

εργασίας - οι πιεστικές προθεσμίες, 

το τοξικό εργασιακό περιβάλλον -

οι σχέσεις μεταξύ των συναδέλφων, 

η οικονομική αβεβαιότητα 

αλλά και η έλλειψη ισορροπίας 

μεταξύ επαγγελματικής και 

προσωπικής  ζωής.
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Α 
ίσιο τέλος είχε η περιπέτεια με την εξαφάνιση 
των δυο ανήλικων κοριτσιών από το Κέντρο 
Παιδικής Μέριμνας Θηλέων, στην Ακτή Δυμαί-
ων, στην Πάτρα.
Σύμφωνα, με το thebest.gr, οι ανήλικες (14 και 

15 ετών) είχαν φύγει από το τόπο που φιλοξενούνταν και 
είχαν πάει σε σπίτι γνωστών τους. Μετά την γνωστοποίη-

ση της εξαφάνισής τους, επέστρεψαν στη δομή και βρί-
σκονται, πλέον, με κοινωνική λειτουργό.
Θυμίζεται οι δυο ανήλικες με καταγωγή από το Μενίδι 
και τον Ασπρόπυργο, έφυγαν από το Κέντρο Παιδικής 
Μέριμνας Θηλέων στις 11 Μαρτίου, με το πρόσχημα των 
αγορών σε σούπερ μάρκετ που βρίσκεται σε κοντινή από-

σταση και έκτοτε είχαν χαθεί τα ίχνη τους.
Μάλιστα, εκδόθηκε και Missing Alert από το «Χαμόγελο 
του Παιδιού».

Λήξη συναγερμού για τις δύο ανήλικες στην Πάτρα, 
επέστρεψαν στη δομή που φιλοξενούνταν

Τα δύο κορίτσια, 14 και 15 ετών, είχαν φύγει από το τόπο που φιλοξενούνταν και είχαν 
πάει σε σπίτι γνωστών τους

 ομόνοια: Νεκρός μετά από παιχνίδι ερωτικής ασφυξίας ο 
άνδρας στο Airbnb 
Δεν “βλέπουν” εγκληματική ενέργεια οι Αρχές 
και ο ιατροδικαστής που εξέτασε τον 46χρονο 
Αμερικανό, ο οποίος βρέθηκε νεκρός σήμερα 
το μεσημέρι σε διαμέρισμα Airbnb που είχε μι-
σθώσει στην οδό Κολοκυνθούς στην Ομόνοια.
Εξετάζεται το ενδεχόμενο ατυχήματος πάνω σε 
ένα παιχνίδι αυτοϊκανοποίησης αναφορικά με 
τα αίτια θανάτου του άντρα.
Ο 46χρονος εντοπίστηκε νεκρός από τον ιδι-
οκτήτη του διαμερίσματος που πήγε σήμερα 
εκεί.
Συγκεκριμένα, βρέθηκε νεκρός πάνω στο κρε-

βάτι με ελαφρώς δεμένα τα χέρια με την ζώνη 
από το μπουρνούζι, αλλά με πολύ χαλαρό δέσι-
μο που δεν περιόριζε τις κινήσεις του και είχε 
κουκούλα και από κάτω μία σακούλα στο πρό-

σωπο και μία σωλήνα που κατέληγε σε φιάλη 
οξυγόνου. Από κάμερα στο κτίριο προέκυψε 
πως είχε μπει μόνος του στο σπίτι, δεν υπήρχε 

εικόνα παραβίασης ή πάλης και όλα ήταν τα-

κτοποιημένα και στο σώμα του δεν υπήρχε η 
παραμικρή ένδειξη εγκληματικής ενέργειας.
Κατόπιν όλων αυτών, οι Αρχές καταλήγουν ότι 
είχε από μόνος του βάλει την σακούλα στο κε-

φάλι για να προκαλεί ασφυξία στον εαυτό του 
και έπαιρνε ανάσες από την φιάλη οξυγόνου 
που είχε δίπλα του όταν έχανε τις αισθήσεις 
του, κάτι που κάποια στιγμή ενδεχομένως δεν 
πρόλαβε. Σημειώνεται ότι στην χώρα μας έχει 
υπάρξει ακόμη ένα περιστατικό με τον ακριβώς 
ίδιο τρόπο, το 2015, όπου τότε μάλιστα ο άν-

δρας είχε βιντεοσκοπήσει την πράξη του.
Την έρευνα για το περιστατικό έχει αναλάβει 
το τοπικό Αστυνομικό Τμήμα. Θα ακολουθήσει 
νεκροψία-νεκροτομή και βεβαίως τοξικολογικές 
εξετάσεις για να διαπιστωθεί αν ο 46χρονος τε-

λούσε και υπό την επήρεια αλκοόλ ή άλλων ου-

σιών.

χανιά: 
Νεκρός βρέθηκε 
ο 21χρονος Γιόχαν 

που είχε εξαφανιστεί 
στο Φαράγγι της 

Σαμαριάς
Την χειρότερη κατάληξη είχε η αναζήτηση του 21χρονου 
τουρίστα, έναν μήνα μετά την εξαφάνισή του από το Ξυ-

λόσκαλο στο Φαράγγι της Σαμαριάς.
Ο 21χρονος Γιόχαν Γουίλιαμς βρέθηκε νεκρός, το πρωί 
της Παρασκευής, στον Γκίγκιλο και συγκεκριμένα κοντά 
στο «Μιτάτο του Τζάτζιμου», μία περιοχή πολύ επικίνδυνη 
ακόμη και για τους έμπειρους αναβάτες.
Η αναζήτηση για τον νεαρό διήρκεσε έναν μήνα, από τη 
στιγμή που έγινε αντιληπτή η εξαφάνισή του από το πάρ-

κινγκ στο Ξυλόσκαλο, με τις αρχές και την οικογένεια να 
κάνουν υπεράνθρωπες προσπάθειες για να βρουν τον 
Γιόχαν, αντιμετωπίζοντας κακές καιρικές συνθήκες και 
τις δύσβατες πλαγιές του Γκίγκιλου.
Ορειβάτες που διανυκτέρευσαν από χθες στο βουνό, 
βρέθηκαν, σήμερα το πρωί, μπροστά στο σώμα του άτυ-

χου 21χρονου, ειδοποιώντας, στη συνέχεια τις αρχές.
Η πυροσβεστική υπηρεσία, γνωρίζοντας πλέον την ακρι-
βή τοποθεσία του 21χρονου, αναμένεται να ξεκινήσει επι-
χείρηση για να ανασύρει τη σορό του.

 Βόλος: Άγριος ξυλοδαρμός 
νεαρής από 37χρονο έξω 
από κλαμπ 
Άγριο επεισόδιο με θύμα μια 21χρονη σημειώθηκε 
έξω από νυχτερινό κέντρο στον Βόλο. Ο άγριος 
ξυλοδαρμός με δράστη έναν 37χρονο άνδρα είχε ως 
αποτέλεσμα η κοπέλα να χρειαστεί να διακομιστεί 
στο νοσοκομείο. Ο ξυλοδαρμός συνέβη έξω από 
κλαμπ στα Παλιά, λίγο μετά τα μεσάνυχτα χθες, ενώ 
άνδρες της Αστυνομικής Διεύθυνσης Μαγνησίας 
που έσπευσαν στο σημείο πέρασαν χειροπέδες στον 
άνδρα που βρισκόταν εν εξάλλω. Όπως αναφέρουν 
τα τοπικά μέσα, ολόκληρη η συνοικία των Παλαιών 
σηκώθηκε στο πόδι από την αναστάτωση και τις 
φωνές.
Θύτης και θύμα διασκέδαζαν στο ίδιο κλαμπ χωρίς 
να έχουν μεταξύ τους προσωπική σχέση και όταν 
βρέθηκαν έξω από αυτό, ο 37χρονος έριξε γροθιά 
στην 21χρονη κοπέλα τραυματίζοντάς την στο πρό-

σωπο. Λίγο προτού χειροδικήσει, ο άνδρας άρχισε 
να φωνάζει στη νεαρή κοπέλα και να την απειλεί μέ-

χρι που έκανε πράξη τις απειλές του. Στη συνέχεια 
η 21χρονη, τρομοκρατημένη, προσπάθησε να μπει 
στο αυτοκίνητό της και να φύγει.
Του 37χρονου όμως δεν του έφτανε ο ξυλοδαρμός 
εις βάρος της άτυχης κοπέλας και ευρισκόμενος 
σε έξαλλη κατάσταση άρχισε να χτυπάει με μανία 
το αμάξι της.
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 Ν. Παπαδόπουλος: «Δικαιούται κανείς να τα σπάει όταν βεβηλώνεται η πίστη, είναι νόμιμο»

Α 
μετανόητος είναι ο βουλευτής της Νίκης, Νί-
κος Παπαδόπουλος σχετικά με τον βανδαλι-
σμό των έργων τέχνης στην Εθνική Πινακο-

θήκη, δηλώνοντας μάλιστα ότι σκοπεύει να 
τα ξανακατεβάσει «Δικαιούται κανείς να τα 

σπάει όταν βεβηλώνεται η πίστη, είναι νόμιμο»
«Θα πάω ξανά να τα κατεβάσω» ανέφερε χαρακτηριστι-
κά στο MEGA.
Να σημειωθεί πως, η έκθεση επαναλειτούργησε όπως 
ακριβώς αφέθηκε μετά τον βανδαλισμό, με τα έργα 
σπασμένα στο έδαφος έως ότου ολοκληρωθεί.

Η στιγμή του βανδαλισμού
Νωρίτερα, στη δημοσιότητα βγήκε βίντεο από τη στιγ-

μή του βανδαλισμού, το οποίο καταγράφει τη στιγμή 
που ο βουλευτής της Νίκης βρίσκεται στον χώρο της 
έκθεσης και αρχίζει να κατεβάζει με μανία τα έργα.
Μαζί με άλλο ένα άτομο αρχικά ξεκρεμάνε και πε-

τούν στο πάτωμα τρεις πίνακες ενώ την ίδια ώρα δύο 
γυναίκες που βρίσκονται στην αίθουσα σπεύδουν να 
τους εμποδίσουν. Οι υπάλληλοι της Εθνικής Πινακο-

θήκης μπαίνουν μπροστά τους για να προστατεύσουν 
με ανοιχτά τα χέρια τα έργα από τον βουλευτή και 
τον «συνεργό» του. «Η κατάσταση στην Εθνική Πινα-

κοθήκη είναι ένα έγκλημα συγκρίσιμο με την τραγω-

δία στα Τέμπη, αν όχι ακόμη πιο σοβαρό», είπε ο κ. 
Παπαδόπουλος κατά τη διάρκεια συνέντευξης που 
παραχώρησε το πρωί της Πέμπτης 13 Μαρτίου στην 
πρωινή ψυχαγωγική εκπομπή του τηλεοπτικού σταθ-

μού Mega. «Ως βουλευτής πομακρύνθηκα, αλλά δεν 
είδα κανέναν από τους συναδέλφους μου που έχουν 
εμπλακεί σε σοβαρές υποθέσεις, όπως δολοφονίες 
και παιδεραστίες. Ούτε καν για τον Καραμανλή δεν 
ζήτησαν να αρθεί η ασυλία του, παρόλο που ενοχο-

ποιείται για τόσα. Ο πρόεδρος της Βουλής ζητά την 
καταδίκη μου και να μου αφαιρεθεί ο μισθός, αλλά 
δεν με απασχολεί. Θα παλέψω μέχρι τέλους για την 
Ελλάδα και την Ορθοδοξία μας», δήλωσε αρχικά ο Νί-
κος Παπαδόπουλος.

Βουλευτής Νίκης! 

"Θα πάω ξανά να κατεβάσω τα έργα
 στην Εθνική Πινακοθήκη"

 Η Εθνική Πινακοθήκη μετά τον βανδαλισμό 

 Μέσα ελευθερία, έξω εξορκισμοί 

Με τα τέσσερα έργα του Χριστόφορου Κατσαδιώτη 
σπασμένα και πεσμένα στο πάτωμα μπροστά από το 
Ψηφιακό του Καρουζέλ άνοιξε σήμερα η Εθνική Πινα-

κοθήκη – Μουσείο Αλέξανδρου Σούτσου.
Μπροστά από τα κατεστραμμένα έργα υπήρχε μια 
ανακοίνωση που εξηγούσε το περιστατικό: «Τη Δευ-

τέρα, 10 Μαρτίου 2025, και ώρα 11:35, η Εθνική Πινα-

κοθήκη – Μουσείο Αλέξανδρου Σούτσου δέχθηκε επί-
θεση από τον βουλευτή του κόμματος Νίκη, κ. Νίκο 
Παπαδόπουλο, ο οποίος, με τη συνδρομή ετέρου 
ατόμου, καθαίρεσε τα έργα τέχνης του Χριστόφορου 
Κατσαδιώτη με τίτλους: Εικόνισμα 1, Εικόνισμα 16, 
Εικόνισμα 17 και ο Άγιος Χριστόφορος. Τα έργα πα-

ρουσιάζονταν στην έκθεση με τίτλο «Η Σαγήνη του 
Αλλόκοτου» στο Μεσοπάτωμα, στο πλαίσιο του προ-

γράμματος «Ενδιάμεσος Χώρος». Οι ανωτέρω απέ-

σπασαν βίαια τα έργα από τον τοίχο και τα πέταξαν 

στο δάπεδο, με συνέπεια τη θραύση τους.
Η επιμελήτρια της έκθεσης και διευθύντρια της Εθνι-
κής Πινακοθήκης, με τη σύμφωνη γνώμη του καλλι-
τέχνη, αποφάσισε να διατηρήσει τα έργα στη θέση 
τους, αφήνοντας ορατά τα ίχνη της βίας και του 
βανδαλισμού ως «Σύμπτωμα». Και κάπως έτσι, η βία 
δεν καταγράφηκε απλώς, αλλά ενσωματώθηκε στην 
ίδια την επιμέλεια της έκθεσης, ως ένα αδιάψευστο 
μήνυμα για την επίθεση που υπέστη η Τέχνη και την 
ανάγκη για την προστασία της από κάθε μορφή βίας 
και καταπίεσης. Η Τέχνη, ακόμη και σε αυτή τη βαν-

δαλισμένη της μορφή, καλεί σε αντίσταση και υπε-

ράσπιση της ελευθερίας έκφρασης, χωρίς φόβο ή 
περιορισμούς.
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Το παιχνίδι της «γάτας με το ποντίκι» ανάμεσα 
σε Τραμπ - Πούτιν και στη μέση... η ουκρανία

Οι σχέσεις του Ντόναλντ Τραμπ με τον Βλαντίμιρ Πούτιν περνούν την πρώτη τους δοκιμασία με αφορμή την Ου-
κρανία, καθώς ο Ρώσος πρόεδρος κατάφερε και να μην απορρίψει ανοικτά την πρόταση των ΗΠΑ για εκεχειρία, η 
οποία συμφωνήθηκε στις συνομιλίες με την Ουκρανία στη Τζέντα, αλλά και να πετάξει το μπαλάκι ξανά στην Ουά-

σινγκτον για επαναδιαπραγμάτευση των σημείων που θεωρεί ως «κόκκινες γραμμές».

Ο
Ρώσος πρόεδρος συνεχίζει να προτάσσει όρους στο σχέ-

διο των ΗΠΑ για άμεση κατάπαυση του πυρός και φυσικά 
όσοι τον γνωρίζουν δεν θα περίμεναν κάτι διαφορετικό. 
Ο Πούτιν κατάφερε να... θολώσει το τοπίο που κάποιοι 
είχαν πιστέψει ότι είχε γίνει πιο ξεκάθαρο οδηγώντας σε 

τερματισμό του πολέμου στην Ουκρανία και να κερδίσει χρόνο για να 
ισχυροποιήσει ακόμη περισσότερο τη θέση του. Πάνω απ' όλα όμως 
πέτυχε να μην κόψει τις γέφυρες με την Ουάσινγκτον.
Και αν οι πρώτες δηλώσεις Τραμπ - Πούτιν, έδειξαν πόσο δύσκολο θα 
είναι για την αμερικανική κυβέρνηση να κάμψει τις αξιώσεις της Μό-

σχας, τα δεδομένα δείχνουν να διαφοροποιούνται όχι μόνο μέρα με τη 
μέρα, αλλά και... ώρα με την ώρα. Μέχρι στιγμής, δεν έχει διαρρεύσει 
καμία πληροφορία για τις μυστικές διαβουλεύσεις, αλλά στον Λευκό 
Οίκο ήδη προετοιμάζονται για το τηλεφώνημα Τραμπ - Πούτιν που 
αναμένεται να γίνει μέσα στις επόμενες ώρες. Σύμφωνα με πληροφο-

ρίες, σε αυτές τις διαπραγματεύσεις τίθενται και τα εδαφικά ζητήμα-

τα με συγκεκριμένους χάρτες και γραμμές που χωρίζουν περιοχές. 
Όπως όλα δείχνουν, θα υπάρξουν σημαντικές παραχωρήσεις από την 
πλευρά της Ουκρανίας, κάτι για το οποίο ήδη προετοίμασε ο Τραμπ 
λέγοντας ότι τα στρατεύματα της βρίσκονται σε εξαιρετικά δυσχερή 
θέση, περικυκλωμένα και έτοιμα να συναντήσουν την καταστροφή.

διεΘνη

Σε δηλώσεις προχώρησε ο πιθανός νέος πρωθυπουρ-

γός της Γροιλανδίας, Γενς Φρέντερικ Νίλσεν, την Πέ-

μπτη, δίνοντας απάντηση στις επεκτατικές διαθέσεις 
του Ντόναλντ Τραμπ, τονίζοντας ότι οι κάτοικοι του νη-

σιού πρέπει να έχουν τη δυνατότητα να αποφασίσουν οι 
ίδιοι για το μέλλον τους.
Παράλληλα, αναφέρθηκε στην διάθεση που υπάρχει η 
Γροιλανδία να κινηθεί προς την ανεξαρτησία της από 
τη Δανία. Υπενθυμίζεται ότι ο Νίλσεν, του οποίου οι κε-

ντροδεξιοί Δημοκράτες κέρδισαν μια νίκη-έκπληξη στις 
βουλευτικές εκλογές αυτής της εβδομάδας, πρέπει να 
σχηματίσει κυβέρνηση συνασπισμού.
«Θέλουμε την δική μας ανεξαρτησία», τόνισε ο πιθανός 
νέος πρωθυπουργός της Γροιλανδίας
«Δεν θέλουμε να γίνουμε Αμερικανοί. Όχι, δεν θέλουμε 
να γίνουμε Δανοί. Θέλουμε να είμαστε Γροιλανδοί και 
θέλουμε τη δική μας ανεξαρτησία στο μέλλον», δήλωσε 
ο 33χρονος Νίλσεν στο Sky News. «Και θέλουμε να χτί-
σουμε μόνοι μας τη δική μας χώρα».
Ο απερχόμενος πρωθυπουργός της Γροιλανδίας, Μού-

τε Εγκέντε, δήλωσε ότι θα συγκαλέσει συνάντηση των 
ηγετών των κομμάτων για να απορρίψουν από κοινού 
τις απειλές του Τραμπ, προειδοποιώντας: «Φτάνει πια», 
αναφέρει δημοσίευμα του Guardian.
«Αυτή τη φορά πρέπει να σκληρύνουμε την απόρριψη 
του Τραμπ. Οι άνθρωποι δεν μπορούν να συνεχίσουν να 
μην μας σέβονται», έγραψε ο Εγκέντε στο Facebook.
Ο Έγκεντε συνεχίζει να ηγείται της Γροιλανδίας ενώ 
σχηματίζεται νέα κυβέρνηση.
«Ο Αμερικανός πρόεδρος υπενθύμισε για άλλη μια 
φορά την ιδέα της προσάρτησης μας. Δεν μπορώ απο-

λύτως να το δεχτώ αυτό», έγραψε.
«Σέβομαι το αποτέλεσμα των εκλογών, αλλά θεωρώ ότι 
έχω μια υποχρέωση ως προσωρινός αρχηγός της κυ-

βέρνησης: Ζήτησα λοιπόν από τη διοίκηση να καλέσει 
τους επικεφαλής των κομμάτων το συντομότερο δυνα-

τό».

Τα σχόλια έγιναν μετά την επανάληψη του όρκου του 
Τραμπ να καταλάβει το νησί την Πέμπτη.

Οι πρόσφατες δηλώσεις του Τραμπ

Κατά τη διάρκεια συνάντησης στο Οβάλ Γραφείο με τον 
γενικό γραμματέα του ΝΑΤΟ Μαρκ Ρούτε, ο Τραμπ υπο-

στήριξε ότι οι εκλογές της Γροιλανδίας ήταν «πολύ κα-

λές για εμάς», προσθέτοντας: «Το πρόσωπο που έκανε 
το καλύτερο είναι ένα πολύ καλό πρόσωπο, σε ό,τι μας 
αφορά».
Ερωτηθείς αν πιστεύει ότι οι ΗΠΑ θα προσαρτήσουν τη 
Γροιλανδία, ο Τραμπ δήλωσε: «Νομίζω ότι θα συμβεί».
Ο Τραμπ είπε ότι «η Δανία είναι πολύ μακριά» από τη 
Γροιλανδία και αμφισβήτησε αν η χώρα αυτή εξακολου-

θεί να έχει το δικαίωμα να διεκδικεί το μεγαλύτερο νησί 
του κόσμου.
«Μια βάρκα αποβιβάστηκε εκεί πριν από 200 χρόνια ή 
κάτι τέτοιο. Και λένε ότι έχουν δικαιώματα σε αυτό», δή-

λωσε ο Τραμπ. «Δεν ξέρω αν αυτό είναι αλήθεια. Δεν 
νομίζω ότι είναι, στην πραγματικότητα».
Ο Τραμπ δήλωσε ότι ο έλεγχος της Γροιλανδίας από 
τις ΗΠΑ θα μπορούσε να είναι σημαντικός για λόγους 
εθνικής ασφάλειας και πρότεινε ακόμη και την εμπλοκή 
του ΝΑΤΟ, αλλά ο Ρούτε διαφώνησε.

Το κλίμα μετά τις εκλογές στην Γροιλανδία

Με τους περισσότερους Γροιλανδούς να αντιτίθενται 
στα «ανοίγματα» του Τραμπ, η προεκλογική εκστρατεία 
επικεντρώθηκε περισσότερο σε θέματα όπως η υγειο-

νομική περίθαλψη και η εκπαίδευση παρά στη γεωπο-

λιτική.
Οι 31 άνδρες και γυναίκες που εξελέγησαν στο κοινο-

βούλιο την Τρίτη θα πρέπει να θέσουν προτεραιότητες 
για θέματα όπως η διαφοροποίηση της οικονομίας της 
Γροιλανδίας, η δημιουργία υποδομών και η βελτίωση 
της υγειονομικής περίθαλψης, καθώς και η διαμόρφω-

ση της στρατηγικής της χώρας για την αντιμετώπιση 
της ατζέντας «Πρώτα η Αμερική» του Αμερικανού προ-

έδρου.
Οι Δημοκρατικοί κέρδισαν το 29,9% των ψήφων, κάνο-

ντας εκστρατεία για τη βελτίωση των στεγαστικών και 
εκπαιδευτικών προτύπων, ενώ καθυστέρησαν την ανε-

ξαρτησία μέχρι η Γροιλανδία να γίνει αυτάρκης. Πριν 
από τέσσερα χρόνια, το κόμμα τερμάτισε στην τέταρτη 
θέση με 9,1%.
Ο Άντον Νίλσεν, κάτοικος του Νούουκ, δήλωσε ότι η 
νίκη του κόμματος θα είναι καλή για τη χώρα.
«Οι περισσότεροι πολιτικοί θέλουν η Γροιλανδία να είναι 
ανεξάρτητη», δήλωσε. «Αλλά αυτό το κόμμα που κέρ-

δισε, δεν θέλει να βιαστεί για τα πράγματα, οπότε όλα 
πρέπει να γίνουν σωστά».
Η Καρίνα Ρεν, επικεφαλής του προγράμματος για την 
Αρκτική στο Πανεπιστήμιο Aalborg της Κοπεγχάγης, δή-

λωσε ότι τα αποτελέσματα δείχνουν ότι οι κάτοικοι της 
Γροιλανδίας προσπάθησαν να αγνοήσουν τον Τραμπ 
και να επικεντρωθούν σε θέματα που ήταν σημαντικά 
γι’ αυτούς.
«Οι ψηφοφόροι κατάφεραν να συμπαρασύρουν όλο το 
δράμα, όλη την κινδυνολογία από το εξωτερικό για να 
πουν: ‘Λοιπόν, αυτό αφορά την καθημερινή μας ζωή, τις 
καθημερινές μας ανησυχίες ως πολίτες. Πού πάμε, πώς 
θα αναπτύξουμε την κοινωνία μας από μέσα’.»

 Γροιλανδία: Πληρωμένη απάντηση στον Τραμπ από τον πιθανό νέο πρωθυπουργό 
«Δεν θέλουμε να γίνουμε αμερικανοί»
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Ποια εκεχειρία; ο Πούτιν τα θέλει όλα
Ο ρώσος πρόεδρος έχει «παίξει τα ρέστα του» στον πόλεμο με την Ουκρανία και δεν πρόκειται να σταματήσει τώρα, όταν, 

ύστερα από επτά μήνες, τα ρωσικά και βορειοκορεατικά στρατεύματα φαίνεται τελικά ότι καταφέρνουν να διώξουν τις ουκρανικές 
δυνάμεις από την επαρχία Κουρσκ της νότιας Ρωσίας

Τ
ο Κρεμλίνο απέρριψε το ειρηνευτικό σχέδιο του 
αμερικανού προέδρου Ντόναλντ Τραμπ για την 
Ουκρανία και την πρόταση κατάπαυσης του πυ-

ρός για 30 ημέρες, δείχνοντας ξεκάθαρα ότι ο 
Βλαντίμιρ Πούτιν δεν είναι διατεθειμένος να δε-

χθεί οτιδήποτε άλλο πέρα από αυτό που ο ίδιος θέλει: τον 
πλήρη έλεγχο της Ουκρανίας. Αυτό φέρνει τον Τραμπ σε 
δύσκολη θέση, καθώς καταρρίπτει τους ισχυρισμούς του 
ότι «ο Πούτιν θέλει την ειρήνη» και ότι «οι δύσκολοι είναι οι 
Ουκρανοί». Οι εκπρόσωποι της Ουκρανίας συμφώνησαν 
άνευ όρων, την Τρίτη 12 Μαρτίου, στην εκεχειρία, κατά τη 
διάρκεια συνάντησης με απεσταλμένους των ΗΠΑ στη Σα-

ουδική Αραβία. Ομως, την Πέμπτη 14 Μαρτίου, ο ρώσος 
πρόεδρος απέρριψε την πρόταση των ΗΠΑ, έστω και αν 
το έκανε με προσοχή, ώστε να μην προσβάλει τον Τραμπ. 
«Η ιδέα από μόνη της είναι σωστή και σίγουρα την υποστη-

ρίζουμε, αλλά υπάρχουν θέματα που πρέπει να συζητή-

σουμε», δήλωσε διπλωματικά ο Πούτιν. Κατέστησε σαφές 
ότι θα εναντιωθεί σε οποιαδήποτε κατάπαυση του πυρός 
που θα επιτρέψει στην Ουκρανία να «χρησιμοποιήσει αυ-

τές τις 30 ημέρες για να συνεχίσει την επιστράτευση, να 
λάβει περισσότερες προμήθειες όπλων και να προετοιμά-

σει τις στρατιωτικές μονάδες της». 
Ο Πούτιν θα μπορούσε να έχει σταματήσει τον πόλεμο 
που ο ίδιος ξεκίνησε, ανά πάσα στιγμή, γράφει σε άρθρο 
γνώμης ο Μαξ Μπουτ στην Washington Ρost. Ομως επέ-

λεξε να συνεχίσει τον πόλεμο για περισσότερα από τρία 
χρόνια, παρά τις τεράστιες απώλειες που υπέστησαν οι δι-
κές του δυνάμεις. Η Ρωσία έχει χάσει τουλάχιστον 95.000 
στρατιώτες και σχεδόν 4.000 τανκς, σύμφωνα με ορισμέ-

νους υπολογισμούς. Ο Τραμπ φάνηκε μπερδεμένος σχε-

τικά με το ποιος είναι ο ένοχος σε αυτή τη σύγκρουση. 
Απέδωσε στον πρόεδρο της Ουκρανίας, Βολοντίμιρ Ζε-

λένσκι, την ευθύνη για την έναρξη της σύγκρουσης και 
έδωσε στον Πούτιν τα εύσημα, λέγοντας ότι θέλει «να 
τερματίσει τον πόλεμο», ενώ παραπονέθηκε: «Το βρίσκω 
πιο δύσκολο, ειλικρινά, να συνεννοηθώ με την Ουκρανία». 

«Δεδομένης της περίεργης, υπέρ του Πούτιν στάσης του 
Τραμπ, είναι αμφίβολο εάν οτιδήποτε μπορεί να τον προ-

σγειώσει πραγματικότητα του πολέμου. Ομως, εάν υπάρ-

χει κάτι που μπορεί να το επιτύχει αυτό, μάλλον είναι η 
ρωσική απόρριψη του σχεδίου του για προσωρινή κατά-

παυση του πυρός», γράφει ο Μπουτ στην Post. Ο Πούτιν 
έχει «παίξει τα ρέστα του» στον πόλεμο με την Ουκρανία 
και δεν πρόκειται να σταματήσει τώρα, που, ύστερα από 

επτά μήνες, τα ρωσικά και βορειοκορεατικά στρατεύματα 
φαίνεται τελικά ότι καταφέρνουν να διώξουν τις ουκρανι-
κές δυνάμεις από την επαρχία Κουρσκ της νότιας Ρωσίας. 
Την Τετάρτη, ο Πούτιν έκανε μια σπάνια εμφάνιση κοντά 
στο μέτωπο, στο Κουρσκ, φορώντας στρατιωτική στολή. 
Ετοιμάζεται να θριαμβολογήσει για την ανακατάληψη του 
Κουρσκ, παρ’ όλο που η ρωσική επίθεση στo Ντόνετσκ 
της Ουκρανίας φαίνεται να έχει σταματήσει. 

ο Πούτιν «παίζει» με την ψυχολογία του Τραμπ
Ο Ρώσος ηγέτης αναπτύσσει την κλασική του 
στρατηγική για να χειριστεί τον πρόεδρο των ΗΠΑ 
κατανοώντας πλήρως τη ψυχολογία του Τραμπ και 
τις αντιδράσεις του
Όταν ο υπουργός Εξωτερικών της Αμερικής, Μάρ-

κο Ρούμπιο είπε τη φράση «η μπάλα είναι στο γή-

πεδο της Ρωσίας», αμέσως μετά τη συμφωνία που 
είχαν οι ΗΠΑ με την Ουκρανία για κατάπαυση του 
πυρός νωρίτερα αυτή την εβδομάδα, δεν περίμε-

νε ότι ο Ρώσος πρόεδρος θα την αποκρούσει την 
μπάλα με τόση ευκολία. 
Στις χθεσινές του δηλώσεις, ο Βλαντιμίρ Πούτιν, 
δεν επιχείρησε ένα ριψοκίνδυνο σουτ με υψηλό ρί-
σκο προκειμένου να κερδίσει γρήγορα έναν πόντο. 
Αντίθετα, επέλεξε με έναν έξυπνο τρόπο να μη δώ-

σει μια ευθεία απάντηση προκειμένου να καθυστε-

ρήσει όσο μπορεί την κατάπαυση του πυρός. Για 
τον Πούτιν άλλωστε, αυτή είναι μια συνηθισμένη 
τακτική που έχει εφαρμόσει αρκετές φορές εξα-

ντλώντας επιδέξια τις αντοχές και την προσοχή 
των συνομιλητών αντιπάλων του μέχρι να πάρει 
αυτό που θέλει, σχολιάζει σε δημοσίευμά του το 
Politico.
Το μεγάλο ερώτημα τώρα είναι τι θα κάνει ο Ντό-

ναλντ Τραμπ από εδώ και πέρα αφού στην πραγ-

ματικότητα εκείνος είναι που βιάζεται τόσο πολύ 
να τερματιστεί ο πόλεμος στην Ουκρανία.
Ο Βλαντιμίρ Πούτιν απέδειξε με τις χθεσινές του 
δηλώσεις ότι κατανοεί πλήρως τη ψυχολογία του 
Τραμπ γι αυτό και αντί να επιτεθεί προκαλώντας 
την οργή του αμερικανού προέδρου επέλεξε να 
τον επαινέσει πριν του πετάξει την μπάλα. Η προ-

σωρινή εκεχειρία ήταν «σωστή» και «την υποστη-

ρίζουμε», είπε ο Ρώσος ηγέτης, αλλά, δυστυχώς, 
παρουσιάστηκαν πολλά εμπόδια. Οι ουκρανικές 
μονάδες περικυκλώθηκαν στο Κουρσκ της Ρωσί-

ας και μπορούν είτε να αναγκαστούν να «παραδο-

θούν ή να πεθάνουν», εξήγησε ο Πούτιν.
«Αν σταματήσουμε τις εχθροπραξίες για 30 ημέ-

ρες, τι σημαίνει αυτό; Ότι όλοι όσοι είναι εκεί θα 
τεθούν εκτός μάχης;» διερωτήθηκε αφού σε πε-

ρίπτωση κατάπαυσης ίσως η Ουκρανία να έχει τη 
δυνατότητα να ανασυνταχθεί και να κινητοποιήσει 
νέα στρατεύματα λαμβάνοντας παράλληλα όπλα 
από τη Δύση.
 «Νομίζω ότι πρέπει να μιλήσουμε με τους Αμερι-
κανούς συναδέλφους μας… Ίσως έχουμε ένα τη-

λεφώνημα με τον Πρόεδρο Τραμπ και να το συζη-

τήσουμε μαζί του» είπε.
Για όποιον όμως είχε παρακολουθήσει τον Ρώσο 
υπουργό Εξωτερικών, Σεργκέι Λαβρόφ μόλις την 
προηγούμενη μέρα από τις δηλώσεις Πούτιν, θα 
διαπίστωνε ότι είχε δώσει ένα master class διάρ-

κειας μισής ώρας για τη διπλωματία που χρησι-
μοποιεί ο Πούτιν, κάτι που θα έπρεπε να ήταν μια 
προειδοποίηση για τον Λευκό Οίκο. Διότι αν τον εί-
χαν παρακολουθήσει θα διαπίστωναν ότι η Ρωσία 
σχεδίαζε να υποδυθεί τον Τραμπ, όπως έκανε ο 
πρώην πρόεδρος των ΗΠΑ Μπαράκ Ομπάμα με τη 
Συρία, χρησιμοποιώντας τακτικές καθυστέρησης.
Φυσικά, σε αντίθεση με τον Ομπάμα, κατά την 
πρώτη του θητεία ο Τραμπ διέταξε αεροπορική 
επιδρομή σε αεροπορική βάση της συριακής κυ-

βέρνησης ως απάντηση σε επίθεση με χημικά 
όπλα. Επομένως, ο Πούτιν αναμφίβολα γνώριζε ότι 
ένας εκνευρισμένος Τραμπ μπορεί να επιτεθεί. Εξ 
ου και η προσεκτική βαθμονόμηση της απάντησής 
του στην πρόταση κατάπαυσης του πυρός.
Και μέχρι στιγμής, το έργο φαίνεται να πηγαίνει 
όπως το έχει σχεδιάσει. Για τον Τραμπ, η απάντη-

ση του Πούτιν ήταν «πολλά υποσχόμενη».
«Θα ήθελα πολύ να συναντηθώ μαζί του ή να μιλή-

σω μαζί του. Αλλά πρέπει να το ολοκληρώσουμε 
γρήγορα [μια συμφωνία κατάπαυσης του πυρός]», 
είπε ο Τραμπ στους δημοσιογράφους την Πέμπτη.
Σύμφωνα με το Politico αυτή η απάντηση που έδω-

σε ο Τραμπ ήταν απλά μουσική στα αυτιά του Πού-

τιν. Ο Ουκρανός βουλευτής Yehor Cherniev είπε 
στο Politico ότι δεν εξεπλάγη με την απάντηση 
που έδωσε ο Ρώσος πρόεδρος. «Ήταν προβλέψι-
μο γιατί καταλαβαίνουμε ότι ο Πούτιν δεν ήθελε 
να πει ναι, αλλά δεν μπορεί να πει και όχι λόγω της 
πιθανής αντίδρασης του Τραμπ. Νομίζω ότι απλώς 
προσπαθεί να πάρει το χρόνο του και γι' αυτό 
πρότεινε ορισμένους πρόσθετους όρους για την 
30ήμερη κατάπαυση του πυρός».
Ωστόσο, παραμένει αισιόδοξος ότι ο Τραμπ θα 
ωθήσει τον Πούτιν να πάρει μια απόφαση: «Θα 
δούμε τι θα συμβεί τις επόμενες ημέρες, επειδή 
είδα χθες ότι ο Τραμπ έχει ήδη μιλήσει για πρό-

σθετες κυρώσεις στον τομέα του πετρελαίου και 
του φυσικού αερίου της Ρωσίας. Είναι συνήθης 
πρακτική του Πούτιν να δίνει κάποια ελπίδα ότι θα 
πει ναι, αλλά στη συνέχεια καθυστερεί και χρησι-
μοποιήσει το χρόνο για να πετύχει τους στόχους 
του. Ελπίζω ότι η αντίδραση του Τραμπ να είναι 
αρκετά γρήγορη».
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Άννα Στρατινάκη 

Α
κολουθεί η δήλωση της Συνηγόρου 
του Καταναλωτή, κ. Άννας Στρατινά-

κη επ’ αφορμή της φετινής Παγκόσμι-
ας Ημέρας Καταναλωτή (15 Μαρτίου) 
Το μήνυμα της Παγκόσμιας Ημέρας 

Καταναλωτή (15 Μαρτίου) είναι διαχρονι-
κό, επίκαιρο και ουσιαστικό για την ελληνι-
κή κοινωνία:  Η προστασία των καταναλωτών 
στην διάδρασή τους με την αγορά. Δικαίωμα και 
Ανάγκη. 
Το μήνυμα αυτό τιμάει και υπηρετεί σε κάθε 
πεδίο και με κάθε τρόπο, πρωτίστως, η Ανεξάρ-

τητη Αρχή «Συνήγορος του Καταναλωτή», η 
οποία επιτελεί ένα σημαντικό, θεσμικό, διαμεσο-

λαβητικό και συμφιλιωτικό ρόλο ανάμεσα στον 
καταναλωτή και σε ένα σύγχρονο αλλά παράλ-

ληλα δύσκολο και πολυδαίδαλο αγοραστικό 
περιβάλλον. 
Για το 2024 ο Συνήγορος του Καταναλωτή 
κλήθηκε να αντιμετωπίσει ένα αυξημένο φορτίο 
υποχρεώσεων που προκύπτουν από την αυξητι-
κή τάση που παρουσιάζει ο αριθμός των αναφο-

ρών τόσο στην Αρχή όσο και στο Ευρωπαϊκό 

Κέντρο Καταναλωτή.
Συγκεκριμένα, ο αριθμός των υποθέσεων που 
χειρίζονται αμφότεροι, έχει αυξηθεί για το έτος 
2024 κατά 14,1% από το 2023 ήτοι 19.061υποθέ-

σεις (έναντι 16.709 το 2023), με τους κλάδους 
που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες αυξήσεις 
να είναι τα καταναλωτικά αγαθά (αύξηση 27,9%) 
και οι  χρηματοπιστωτικές υπηρεσίες (αύξηση 
21,1%).
Μπροστά σε αυτή την κομβική περίοδο αυξη-

μένων αναγκών, ο Συνήγορος του Καταναλωτή, 
δηλώνει παρών και παραμένει προσηλωμένος 
στην επίλυση των διαφορών που προκύπτουν 
καθημερινά ανάμεσα στον καταναλωτή και την 
αγορά, συντελώντας μαζί με άλλες υπηρεσίες 
του υπουργείου Ανάπτυξης όσο και με άλλες 
συναρμόδιες Αρχές στην εύρυθμη λειτουργία 
της αγοράς. 
Το 2025 ευχόμαστε να είναι ένα έτος σταθ-

μός για την Αρχή, ώστε να επιτευχθεί η θεσμι-
κή ενδυνάμωσή της, προκειμένου να μετασχη-

ματιστεί σε έναν σύγχρονο θεματοφύλακα των 
δικαιωμάτων του καταναλωτή. 

Η αυξανόμενη πολυπλοκότητα της αγοράς και οι προκλήσεις που αντιμετωπίζουν οι καταναλωτές καθιστούν τη διαμεσολάβηση 
και την προστασία τους πιο αναγκαίες από ποτέ. Η εμπιστοσύνη στη λειτουργία της αγοράς προϋποθέτει ισχυρούς θεσμούς και 
μηχανισμούς που εξασφαλίζουν διαφάνεια και δίκαιες συναλλαγές. Σε αυτό το πλαίσιο, ο ρόλος του Συνηγόρου του Καταναλωτή 
αναδεικνύεται καθοριστικός, καθώς η συνεχής αύξηση των αναφορών καταδεικνύει τόσο τις ανάγκες των πολιτών όσο και την 

αποτελεσματικότητα της Αρχής.

 τώρα μέσα από 
το νέο Site

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

Συνήγορος του Καταναλωτή: +14% Αύξηση Υποθέσεων- 

Προτεραιότητα η Θεσμική ενδυνάμωση το 2025
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Καθημερινά, χιλιάδες οδηγοί και πεζοί έρχονται αντιμέτωποι με επικίνδυνα σημεία, κακοτεχνί-
ες, φθορές στο οδόστρωμα, ελλιπή σήμανση, αλλά και προβλήματα πλημμελούς συντήρησης 
των υποδομών.

Έχετε εντοπίσει ένα επικίνδυνο σημείο;
Βλέπετε ζημιές που πρέπει να αποκατασταθούν;

Στείλτε την αναφορά σας στο e-mail: info@atticatimes.gr

Εμείς θα το ερευνήσουμε, θα το αναδείξουμε και θα πιέσουμε για λύση!

Για ασφαλέστερους δρόμους, για καλύτερη ποιότητα στις μετακινήσεις μας, για μια Αττική χωρίς 
επικίνδυνες παγίδες στο οδικό της δίκτυο!€

Αναδείξτε τα προβλήματα στους δρόμους της Αττικής!

Η σελίδα «Δρόμοι της Αττικής – Η Σελίδα του Πολίτη», με τη συμβολή του Κίμωνα Λογο-

θέτη, δημιουργήθηκε με στόχο την καταγραφή και ανάδειξη των προβλημάτων στο 
οδικό δίκτυο της Αττικής.
Καθημερινά, χιλιάδες οδηγοί και πεζοί έρχονται αντιμέτωποι με επικίνδυνα σημεία, κακοτεχνίες, 
φθορές στο οδόστρωμα, ελλιπή σήμανση, αλλά και προβλήματα πλημμελούς συντήρησης των 
υποδομών.

Έχετε εντοπίσει ένα επικίνδυνο σημείο;
Βλέπετε ζημιές που πρέπει να αποκατασταθούν;

Στείλτε την αναφορά σας στο e-mail: info@atticatimes.gr
Εμείς θα το ερευνήσουμε, θα το αναδείξουμε και θα πιέσουμε για λύση!

Για ασφαλέστερους δρόμους, για καλύτερη ποιότητα στις μετακινήσεις μας, για μια Αττική χωρίς 
επικίνδυνες παγίδες στο οδικό της δίκτυο!

Δρόμοι της Αττικής 
αναδείξτε τα προβλήματα

στους δρόμους της αττικής!
Η σελίδα «Δρόμοι της Αττικής - Η Σελίδα του Πολίτη», με τη συμβολή του Κίμωνα Λογοθέτη, δημιουργήθηκε με στόχο την 

καταγραφή και ανάδειξη των προβλημάτων στο οδικό δίκτυο της Αττικής.

Κίμων Λογοθέτης Σύμβουλος Διαχείρισης Κυκλοφορίας

Μένουν στον δρόμο τα σάπια λεωφορεία της ΟΣΥ 
οι καταγγελίες πληθαίνουν

Το απόγευμα της Παρασκευής, ένα ακόμα 
λεωφορείο ακινητοποιήθηκε στη Λεωφόρο 
Βασιλέως Κωνσταντίνου, στο ρεύμα προς την 
Εθνική Πινακοθήκη. Οι εικόνες του οχήματος 
με εμφανή σημάδια πλημμελούς συντήρησης 
κάνουν ήδη τον γύρο των social media, προκα-

λώντας αγανάκτηση και εύλογες ανησυχίες για 
την ασφάλεια των επιβατών.
Δεκάδες καταγγελίες στο Attica Times – Ξεκινά 
έρευνα για τη συντήρηση των λεωφορείων
Οι καταγγελίες που φτάνουν στο Attica Times 
για τη συντήρηση των λεωφορείων της ΟΣΥ 
είναι δεκάδες. Οι επιβάτες αναφέρουν συχνά 
βλάβες, κακή συντήρηση, ενώ τα περιστατι-
κά ακινητοποιημένων λεωφορείων έχουν γίνει 
πλέον καθημερινό φαινόμενο.
Η κατάσταση αυτή έχει προκαλέσει έντονη κινη-

τοποίηση, καθώς πρόκειται να ξεκινήσει έρευνα 
για τα πεπραγμένα της διοίκησης και συγκεκρι-
μένα:
•Τις τεχνικές υπηρεσίες συντήρησης των 
λεωφορείων και το κατά πόσο τηρούνται τα 
πρωτόκολλα ασφαλείας.
•Τον τρόπο με τον οποίο τα οχήματα περνούν 
τεχνικό έλεγχο (ΚΤΕΟ), καθώς υπάρχουν σοβα-

ρές υποψίες για πλημμελή ελέγχους.

Τι θα κάνει η νέα πολιτική ηγεσία;
Ο διευθύνων σύμβουλος της ΟΣΥ, κ. Αγιάσο-

γλου, μέχρι στιγμής δεν έχει λάβει ουσιαστικά 
μέτρα, παρά μόνο προσπάθησε να διαχειριστεί 
επικοινωνιακά το πρόβλημα. Πρόσφατα, εμφα-

νίστηκε μαζί με τον πρώην Υφυπουργό Μεταφο-

ρών, κ. Οικονόμου, σε βίντεο όπου παρουσίαζαν 
τα νέα λεωφορεία.

Ασφαλώς, τα νέα οχήματα είναι ευπρόσδεκτα, 
έστω και με μεγάλη καθυστέρηση, αλλά αυτό 
δεν σημαίνει ότι τα σάπια αρθρωτά λεωφορεία 
μπορούν να συνεχίσουν να κυκλοφορούν ανεξέ-

λεγκτα και να θέτουν σε κίνδυνο τη ζωή των 
πολιτών.
Η μεγάλη ερώτηση τώρα είναι: θα αποσύρει 
από τη Δευτέρα ο κ. Αγιάσογλου τα προβλημα-

τικά λεωφορεία ή θα συνεχίσει την ίδια τακτική, 
ακόμα και υπό τη νέα ηγεσία του Υπουργείου 
Μεταφορών;

Παρά τα επανειλημμένα δημοσιεύματα για την επικίνδυνη κατάσταση των παλαιών λεωφορείων της 
ΟΣΥ, αυτά εξακολουθούν να κυκλοφορούν στους δρόμους, μεταφέροντας επιβάτες και θέτοντας 

σε σοβαρό κίνδυνο τη ζωή τους.
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CINEMA
«Πικρές Αλήθειες»
Διάρκεια: 97 λεπτά.
Σενάριο: Mike Leigh.
Σκηνοθεσία: Mike Leigh.
Ηθοποιοί: Marianne Jean-Baptiste, Michele Austin, David Webber, Tuwaine 
Barrett.
Η Πάνσι Ντίκον είναι μια γυναίκα βασανισμένη από οργή και κατάθλιψη, 

όντας υπερευαίσθητη στην παραμικρή λέξη που θα της 
ακουστεί προσβλητική. Η κριτική της επί του ενήλικου 
γιου της και του συζύγου της είναι τόσο ανελέητη, που 
κανείς από τους δυο τους δεν μπαίνει πια στη διαδικασία 
να διαφωνήσει μαζί της. Αλλά οι τσακωμοί της επεκτείνο-

νται κι εκτός σπιτιού, είτε με πωλητές είτε με αγνώστους, 
με την Πάνσι να απαριθμεί όλα τα κακά του κόσμου σε 
όποιον τυχαίνει να σταθεί να την ακούσει. Ειδικά όμως 
στην πάντα εύθυμη αδελφή της, Σαντάλ, που παρά τις 

αντίθετες ιδιοσυγκρασίες τους, ίσως είναι το μόνο άτομο που ακόμα είναι 
ικανό να τη συμπάσχει.

«Γράμματα από τη Σικελία»
Διάρκεια: 122 λεπτά.

Σενάριο: Fabio Grassadonia, Antonio Piazza.
Σκηνοθεσία: Fabio Grassadonia, Antonio Piazza.
Ηθοποιοί: Toni Servillo, Elio Germano, Daniela Marra, 
Barbora Bobulova.
Σικελία, 2000. Μετά από πολλά χρόνια φυλάκισης για 
εγκλήματα που σχετίζονται με τη μαφία, ο Κατέλο, ένας 
μακροχρόνιος πολιτικός, έχει χάσει τα πάντα. Όταν η 
ιταλική μυστική υπηρεσία τον «πείθει» να βοηθήσει στη 
σύλληψη του Ματέο, του τελευταίου μεγάλου αφεντι-

κού της μαφίας που βρίσκεται ακόμα σε φυγή, τον οποίο ο Κατέλο γνωρί-
ζει από τότε που ήταν παιδί, βλέπει την ευκαιρία να επιστρέψει. Ένας 
οξυδερκής άνδρας με εκατό μάσκες, ένας ακούραστος χαμαιλέοντας 
που μετατρέπει την αλήθεια σε ψέμα και το ψέμα σε αλήθεια, ο Κατέλο 
ξεκινά μια αλληλογραφία με τον δραπέτη, εκμεταλλευόμενος το συναι-
σθηματικό κενό του νεότερου. Ένα στοίχημα που με έναν από τους πιο 
καταζητούμενους εγκληματίες στον κόσμο, ενέχει πάντα έναν βαθμό 
κινδύνου…

ΘΕΑΤΡΟ
«Λαπωνία»
Μια εκρηκτική παράσταση ηθικών διλημμάτων για τις έννοιες του ψέμα-

τος, της αλήθειας, της λογικής, της μαγείας, των οικογενειακών αξιών 
και των…ανείπωτων μυστικών! Με φόντο την χιονι-
σμένη χριστουγεννιάτικη Λαπωνία, δύο ζευγάρια, 
διαφωνούν, συμφωνούν, μαλώνουν, γελούν, κλαίνε 
και μονοιάζουν. Δύο οικογένειες συναντιούνται στη 
Λαπωνία για να γιορτάσουν τα Χριστούγεννα. Όμως 
η χαρούμενη ατμόσφαιρα διαταράσσεται όταν ένα 
απ’ τα παιδιά λέει στο άλλο ότι ο Άγιος Βασίλης 
είναι ένα ψέμα που δημιουργούν οι μαμάδες κι οι 
μπαμπάδες! Και τότε οι γονείς τους καλούνται να 
βγάλουν το φίδι απ’ την τρύπα…
Σκηνοθεσία: Νικορέστης Χανιωτάκης.

Ηθοποιοί: Μελέτης Ηλίας, Βίβιαν Κοντομάρη, Βάσω Λασκαράκη, Σπύρος 
Τσεκούρας.
Θέατρο Ζίνα, Τετάρτη – Κυριακή, Εισιτήρια από 18€.

«Σπυριδούλες»
H παράσταση της ομάδας 4Frontal εκκινεί από την αληθινή ιστορία της 
Σπυριδούλας, μιας 12χρονης υπηρέτριας, που συγκλόνισε την κοινή 
γνώμη της δεκαετίας του 1950. Tο θεατρικό έργο της Νεφέλης Μαϊστρά-

λη και η σκηνική σύνθεση της παράστασης συνδυάζουν στοιχεία θεάτρου 
ντοκουμέντου, πρωτότυπης δραματουργίας και σύγχρονης ελληνικής 
μουσικής και επιδιώκουν να συστήσουν στο κοινό ένα σύγχρονο είδος 
που δανείζεται στοιχεία από την αρχαία ελληνική τραγωδία και τη φέρνει 

στο σήμερα. Εκείνη την εποχή, 
πλήθος ανήλικα άπορα κορίτσια 
υιοθετούνται από επιφανείς οικογέ-

νειες με την ιδιότητα της «ψυχοκό-

ρης», για να εργαστούν ως εσωτερι-
κές οικιακές βοηθοί σε μια ιδιάζου-

σα κατάσταση σύγχρονης δουλείας. 
Ανάμεσά τους, η 12χρονη Σπυριδού-

λα από τη Ματαράγκα Αγρινίου, που 
μετακόμισε στην πρωτεύουσα για να 

εργαστεί στο εύπορο σπίτι ενός ζευγαριού στον Πειραιά. Επί δύο συνα-

πτά έτη, όπως αποκαλύφθηκε στο νοσοκομείο, το ζεύγος την κακοποι-
ούσε σωματικά και ψυχικά, φτάνοντας ως το σημείο να την κάψουν με το 
ηλεκτρικό σίδερο στο σώμα και το πρόσωπο. 
Σκηνοθεσία: Θανάσης Ζερίτης, Χάρης Κρεμμύδας.
Ηθοποιοί: Ελένη Βλάχου, Σταύρος Γιαννουλάδης, Τάσος Δημητρόπου-

λος, Αργυρώ Θεοδωράκη, Κατερίνα Λάττα, Αριστέα Σταφυλαράκη, Ελένη 
Τσιμπρικίδου.
Θέατρο Τζένη Καρέζη, Κάθε Δευτέρα και Τρίτη, Εισιτήρια από 14€.

πολιτισμοσ
Γιώργος Ζαμπέτας: 

Η Φίνος Φιλμ τον τιμά με 
ένα βίντεο-αφιέρωμα, 33 
χρόνια μετά τον θάνατό του

Τριαντατρία χρόνια συμπληρώνονται σήμερα από την ημέρα που έφυγε από τη 
ζωή ο Γιώργος Ζαμπέτας και η Φίνος Φιλμ ετοίμασε ένα βίντεο αφιέρωμα από 
τις εμφανίσεις σε ταινίες του μεγάλου μουσικού και δεξιοτέχνη του μπουζου-

κιού.
Ο Γιώργος Ζαμπέτας που πέθανε σαν σήμερα το 1992, σε ηλικία 67 ετών, 
«χρωμάτισε με το μπουζούκι του μια ολόκληρη εποχή και στόλισε δεκάδες ταινί-
ες με μαντολινάτες πενιές αλλά και με την αυθεντική, πηγαία και διαχρονική του 
μαγκιά».

 Ελένη Τσαλιγοπούλου / Με ένα συναρπαστικό πρόγραμμα γεμάτο 
ενέργεια και συγκίνηση στο Κύτταρο
Ελένη Τσαλιγοπούλου εμφανίζεται για τρία Σάββατα στο Κύτταρο μαζί με ξεχωρι-
στούς καλεσμένους της.
Όπως αναφέρεται στο κάλεσμα της παράστασης
Μία από τις πιο αγαπημένες ερμηνεύτριες, η Ελένη Τσαλιγοπούλου, έρχεται τον 
Μάρτιο στο Κύτταρο, για τρεις μόνο, ξεχωριστές παραστάσεις!
Μαζί της σε κάθε παράσταση θα είναι καλεσμένος και ένας από τους πιο σημαντι-
κούς τραγουδοποιούς μας, καθένας από διαφορετική γενιά,
όλοι τους όμως αγαπημένοι φίλοι και συνοδοιπόροι της Ελένης Τσαλιγοπούλου 
στο μεγάλο ταξίδι της μουσικής:
 Το Σάββατο 15 Μαρτίου ο Νίκος Πορτοκάλογλου
Το Σάββατο 22 Μαρτίου ο Ορέστης Ντάντος
Και το Σάββατο 29 Μαρτίου ο Κώστας Λειβαδάς
Με περισσότερα από 30 χρόνια αδιάλειπτης παρουσίας στη σκηνή και με δεκάδες 
μεγάλες επιτυχίες που έχουμε τραγουδήσει όλοι, η Ελένη Τσαλιγοπούλου ξεχω-

ρίζει για τη σπάνια φωνή της,τις σπουδαίες ερμηνείες της και τον ακαταμάχητο 
τρόπο που επικοινωνεί με το κοινό στα live της. Σπάνιο και το εύρος του ρεπερ-

τορίου της που καλύπτει ένα μεγάλο φάσμα, από το παραδοσιακό και το λαϊκό 
μέχρι το έντεχνο και την pop, ερμηνευμένο πάντα με δεξιοτεχνία, εκφραστικότη-

τα και πάθος.
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Χυδαίος…
Ξέρετε τι απολαμβάνω τον τελευταίο καιρό; Ότι οι δημοσιογράφοι σε 
μερικά κανάλια, όπως το Mega, εκφράζονται όπως πρέπει και ξεκάθα-

ρα χωρίς φόβο. Όπως καλή ώρα, η Αναστασία Γιάμαλη! «Σήμερα είναι η 
παγκόσμια ημέρα της γυναίκας. Κυρίες μου, καλούς αγώνες. Η αλήθεια 
είναι ότι δεν περιμέναμε χθες, που συζητούσαμε τι θα σας δείξουμε σήμε-

ρα και τι πρέπει να ετοιμάσουμε, ότι θα ερχόταν ένας χυδαίος βουλευ-

τής από τη Νέα Δημοκρατία, ο κύριος Κυριαζίδης, να κάνει αυτού του 
τύπου το σχόλιο. Όχι σε μια οποιαδήποτε γυναίκα, όχι ότι θα είχε λιγότε-

ρη σημασία αλλά μάλλον δεν θα το είχαμε πάρει χαμπάρι, σε μια αρχηγό 
πολιτικού κόμματος, η οποία μάλιστα δεν μασά και τα λόγια της. Και θα 
συνέδεε το δικαίωμά της να μιλάει με το αν η ίδια είναι μητέρα». Έτσι…

Λειτούργημα...
Καλά, Πέγκυ Ζήνα μου, τραγουδιστές είστε, δεν κάνετε εγχει-
ρήσεις ανοιχτής καρδιάς ώστε να μιλάς για λειτούργημα: 
«Το μεγαλύτερο σκοτάδι της δουλειάς μας είναι η ανασφά-

λεια ότι τα φώτα δεν θα λάμπουν για πάντα. Έτσι αν κατεβαί-
νοντας από τη σκηνή τα πάρεις στο σπίτι σου τότε κινδυνεύ-

εις να ματαιωθείς ανά πάσα ώρα και στιγμή και να θεωρή-

σεις ότι είσαι ένα τίποτα. Αν λοιπόν κανείς αυτή τη δουλειά με 
την ψυχή σου ως λειτούργημα ώστε να συντροφεύεις τους 
ανθρώπους με τη φωνή σου στις προσωπικές τους στιγμές 
και καταλάβεις ότι το μόνο που έχει σημασία είναι η διάρκεια 
στη καρδιά τους, τότε αποκτάς το δικό σου φως και δεν κινδυ-

νεύεις από το σκοτάδι».

lifestyle

Ανακοινώθηκαν τελικά τα αποτελέσμα-

τα της αυτοψίας από τις αστυνομικές 
αρχές των θανάτων του Τζιν Χάκμαν 
και της συζύγου του, δίνοντας οριστι-
κό τέλος στα σενάρια περί αυτοκτονί-
ας.
Σύμφωνα με τα όσα δημοσιεύτηκαν 
στα αμερικανικά ΜΜΕ, ο 95χρονος 
Χάκμαν πέθανε ενδεχομένως πεινα-

σμένος και αποπρασανατολισμένος, 
έχοντας ζήσει επί μία εβδομάδα στο 
σπίτι με τη νεκρή σύζυγό του, κάτι 
το οποίο ενδεχομένως ο ίδιος να μην 
κατάλαβε ποτέ λόγω του αλτσχάιμερ 
από το οποίο έπασχε.
Οι αρχές επιβεβαίωσαν ότι ο Χάκμαν 
πέθανε από καρδιαγγειακή νόσο περί-
που στις 18 Φεβρουαρίου, λίγες 
ημέρες αφότου η σύζυγός του, η 
65χρονη Μπέτσι Αρακάβα, υπέκυ-

ψε από πνευμονικό σύνδρομο του ιού 
«Hantavirus» («HPS») στο μπάνιο του 
σπιτιού τους, περίπου μία εβδομάδα 
νωρίτερα, στις 11 Φεβρουαρίου. Πηγή 
του «CDC» δήλωσε στο «DailyMail.
com», καθώς ο ιός «HPS» συνδέεται με 
αρουραίους, ότι ενώ το κυρίως σπίτι 
του ζευγαριού δεν παρουσίαζε σημά-

δια ύπαρξης τρωκτικών, ορισμένα 
από τα βοηθητικά κτίσματα του ακινή-

του, για παράδειγμα το γκαράζ, είχαν 
περιττώματα τρωκτικών.
Όπως αναφέρεται στην έκθεση, το 
σκηνικό χάους στο μπάνιο του σπιτιού 
μαρτυρά ότι η κατάπτωση για την 
65χρονη επήλθε γρήγορα και ίσως 
αιφνιδιαστικά.
Τραγική ήταν και η κατάσταση για τον 
Χάκμαν, ο οποίος επί επτά ημέρες 
ενδεχομένως περιπλανιόταν στο σπίτι 
του ζευγαριού χαμένος και μπερδε-

μένος, χωρίς τη σύντροφό του να τον 
ταΐζει και να τον φροντίζει ή να προσέ-

χει τα τρία σκυλιά τους. Έτσι, σε αυτό 
το σοκαριστικό σκηνικό, μόνος του 
και με το πτώμα της συζύγου του να 
αποσυντίθεται στο μπάνιο τους, ο 
Χάκμαν, ο οποίος ήταν ήδη σε «πολύ 
κακή κατάσταση υγείας», έμεινε και 
χωρίς φαγητό. Η αυτοψία έδειξε ότι το 
στομάχι του ήταν άδειο τη στιγμή του 
θανάτου του.
Ο 95χρονος βρέθηκε νεκρός με το 
μπαστούνι και τα γυαλιά ηλίου στο 
πλευρό του σε ένα δωμάτιο ακρι-
βώς έξω από την κουζίνα ύστερα από 
προφανή πτώση, γεγονός που υποδη-

λώνει ότι μπορεί να επιχειρούσε να 
φύγει από το σπίτι πριν η αδύναμη 
καρδιά του τον προδώσει. Η τελευταία 
καταγεγραμμένη δραστηριότητα του 
βηματοδότη του ήταν στις 18 Φεβρου-

αρίου.
Για τον ηθοποιό, η ιατροδικαστής 
ανέφερε ότι παρουσίαζε ενδείξεις 
προχωρημένης νόσου αλτσχάιμερ: 
«Ήταν σε πολύ κακή κατάσταση υγεί-
ας. Είχε σημαντική καρδιοπάθεια 
και νομίζω ότι τελικά αυτό ήταν που 
οδήγησε στον θάνατό του».
Οι ντετέκτιβ περιμένουν ακόμη να 
ανακτήσουν τα πλήρη δεδομένα του 
κινητού τηλεφώνου της Αρακάβα, αλλά 
είπαν ότι η τελευταία γνωστή δραστη-

ριότητά της ήταν στις 11 Φεβρουαρί-
ου.

Σοκάρουν τα στοιχεία για τον θάνατο του Τζιν Χάκμαν

Πέθανε πεινασμένος, σε σύγχυση και 
ανήμπορος!

Πισωγύρισμα…
Είδαμε και τα μπροστινογυρίσματά σου, Μελέτη Ηλία 
μου, που στη «Μάγισσα» κάνατε 6%. Γύρνα στο «Σόι» 
να δεις πώς είναι τα μεγάλα νούμερα: «Εγώ ως Μελέ-

της, ως άνθρωπος, θέλω πολύ. Γιατί αγαπώ πάρα πολύ 
όλους αυτούς τους ανθρώπους που συνεργάστηκα 
μαζί τους. Ως ηθοποιός θεωρώ ότι είναι μια πολύ καλή 
δουλειά, που θέλω να είμαι, αλλά είναι κι ένα πισω-

γύρισμα. Εμάς η δουλειά μας είναι να κάνουμε συνέ-

χεια καινούργια πράγματα. Αν θέλαμε να κάνουμε τα 
ίδια, θα κινούμασταν σε κάποιον άλλον επαγγελματι-
κό προσανατολισμό. Εγώ, ως ηθοποιός, προτιμώ να 
ρισκάρω σε κάτι καινούργιο που μπορεί και να μην πάει 
από το να κάνω κάτι που ξέρω κι έχω μια ασφάλεια».

Ανταγωνισμός…
Λίγο περίεργο δεν είναι, Μιμή Ντενί-
ση μου, να ζηλεύει μια κόρη τη μητέ-

ρα της; «Νομίζω ότι είμαι καλή μαμά, 
φαίνεται από το παιδί μου δηλαδή. Και 
είμαι πολύ τυχερή για τη σχέση που 
έχω με τη Μαριτίνα. Είναι πολύ στενή, 
δεν είναι από τις συνηθισμένες μάνας 
- κόρης. Είναι λίγο σπάνιο ένα κορί-
τσι είκοσι τεσσάρων ετών να έχει τόση 
αποδοχή κι ευγνωμοσύνη για τη μαμά 
του. Η Μαριτίνα, ακόμα και όταν αντι-
μετώπιζε ορμονικά προβλήματα και 
είχε τα παραπάνω κιλά της, δεν είχε 
περάσει φάση ανταγωνισμού με εμένα. 
Όλο, τι ωραία που είσαι, μαμά μου, τι 
καλή που είσαι, μαμά μου, είναι. Και 
της λέω: Σταμάτα, έχει και καλύτερες 
και ωραιότερες από εμένα. Με θαυμά-

ζει και μάλιστα στην υπερβολή».

Ψυχοθεραπεία…
Στο αγαπημένο μου «Λοιπόν» μίλησε και η Κατε-

ρίνα Τσάβαλου για το πρόσφατο διαζύγιό της: 
«Συνέβησαν κάποια σημαντικά γεγονότα στη 
ζωή μου. Με βοήθησε πάρα πολύ, γιατί μέσα 
από την ψυχοθεραπεία έμαθα να διαχειρίζομαι 
και να καταλαβαίνω γιατί έκανα κάποιες επιλο-

γές και μου συνέβησαν ορισμένα πράγματα. 
Βέβαια, η ψυχοθεραπεία με βοήθησε και πώς 
να διαχειριστώ τον χωρισμό τόσο για εμένα όσο 
και για το παιδί. Με την ψυχοθεραπεία καταλα-

βαίνεις γιατί σου συμβαίνουν πολλά πράγματα 
και πώς να τα αντιμετωπίσεις».
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πολιτικη
Μαρινάκης: 

ευχαριστώ τον πρωθυπουργό για την ανανέωση 
της εμπιστοσύνης του στο πρόσωπό μου

Μ
έσω ανάρτησης, ο κ. Μαρινάκης, 
λίγη ώρα μετά την ανακοίνωση 
του ανασχηματισμού, αναφέρθηκε 
στον ρόλο του ως κυβερνητικός 
εκπρόσωπος και τους στόχους.

Η ανάρτηση του Παύλου Μαρινάκη
«Θέλω να ευχαριστήσω τον Πρωθυπουργό Κυ-

ριάκο Μητσοτάκη, για την ανανέωση της εμπι-
στοσύνης του στο πρόσωπό μου.
Είναι τιμή μου από τη θέση του Υφυπουργού 
παρά τω Πρωθυπουργώ και Κυβερνητικού Εκ-

προσώπου να προβάλω το έργο της Κυβέρνη-

σης, εξασφαλίζοντας την ορθή και τεκμηριω-

μένη ενημέρωση των πολιτών, αναδεικνύοντας 
τις πολιτικές που έχουν ως στόχο τη βελτίωση 
της καθημερινότητάς τους, συμβάλλοντας στην 
καταπολέμηση των fake news και θωρακίζοντας 
την εύρυθμη λειτουργία του Τύπου.
Στόχος μας είναι να συνεχίσουμε τη σκληρή 
δουλειά και να εξασφαλίσουμε τη βελτίωση των 
κρίσιμων υποδομών του Κράτους. Να συνεχί-
σουμε να ενδυναμώνουμε τους θεσμούς, προ-

κειμένου κάθε πολίτης να νιώθει πως ζει σε μια 
κοινωνία δίκαιη, συμπεριληπτική, που θα δίνει 
ίσες ευκαιρίες σε όλες τις Ελληνίδες και όλους 
τους Έλληνες, ώστε μέσα από τις πολιτικές μας 
να βελτιώνουμε καθημερινά τη ζωή τους. Ανα-

γνωρίζουμε ότι έχουμε πολύ δρόμο μπροστά 
μας και θα τιμήσουμε την εντολή που μας έδω-

σαν οι πολίτες».

Τις ευχαριστίες του στον Κυριάκο 
Μητσοτάκη για την ανανέωση της θητείας 

του στη θέση του υφυπουργού παρά 
τω πρωθυπουργώ και κυβερνητικού 
εκπροσώπου εκφράζει ο Παύλος 

Μαρινάκης.


